
سعودیها درپی به راه انداختن ناسیونالیسم سنی به جای 
ناسیونالیسم عربی به منظور مقابله با قدرت ایران هستند.

نگار  روزنامه  الیوم،  رأی  اینترنتی  روزنامه  گزارش  به 
سرشناس عرب در انتقاد از رویکرد حاکمان سعودی در 
عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی و جبهه گیری در 
مقابل ایران نوشت: شاه عربستان سعودی یک سال پس از 

به قدرت رسیدنش نشان جمهوری ترکیه، مدال نیل مصر 
و مدرک دکترای افتخاری دانشگاه قاهره را دریافت کرد و 
چهار  بار با رجب طیب اردوغان رئیس جمهور ترکیه و سه بار 
با عبد الفتاح السیسی رئیس جمهور مصر دیدار و گفتگو کرد.  
وی همچنین دو ائتلاف، یکی عربی و دیگری اسلامی ایجاد و 

بزرگترین رزمایش نظامی ...

وحدت هم دوای درد اصولگرایان نبود

فقدان  محبوبیت
 بلای جان اصولگرایان

پنجشنبه 26 فروردین 1395  6 رجب 1437   14 آوریل 2016   شماره 3977  سال نوزدهم   500 تومان

فرمانده مرزبانی نیروی انتظامی تشریح کرد:

 جزییات دستگیری اعضای 3 گروه تروریستی

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد: 

انهدام باند جاعلان کارت های معاینه فنی در قم

دربی 82؛ معمای قهرمانی

در جهت تامین منافع صهیونیست ها:

نقشه شوم عربستان 
در معادلات ژئوپلتیک منطقه!

استراتژی سکوت
 پس از شکست در انتخابات مجلس دهم

خزان 
دلواپسان

در جلسه سه شنبه اصوالگراین چه گذشت؟

سکوت معنادار 
اصولگرایان درباره 
دعوت از لاریجانی 

برای  فقط  نه  بود،  شوک  یک   94 اسفند  انتخابات 
اصلاح طلبان که یکباره با ناشناخته ها در تهران 30 بر 
هیچ دربی اصولگرایان- اصلاح طلبان را بردند و نه فقط 
برای اصولگرایان که هزینه همراهی با دلواپسان را با حذف 
برخی ژنرال ها و مردان معتدل شان در این انتخابات دادند. 
بلکه انتخابات اسفندماه آب سردی بود بر پیکره دلواپسانی 
که لااقل در سه سال اخیر هرچه در چنته داشتند علیه 
دولت رو کردند و هر بار از سویی دولت را با چوب نقد و 
تخریب نواختند شاید به این امید که با این هیاهوها خود را 

مقبول تر کنند و دولت را در نزد مردم منفور.
امری که نتیجه عکس داد و آرائی که 7 اسفند سال 
گذشته از صندوق ها بیرون آمد نشان داد مردم دیگر 
تمایل ندارند کوچک زاده یا آقاتهرانی و یا حتی زاکانی 
و بذرپاش و بیرانوند و ... بر صندلی های سبز بهارستان 

بنشینند، رایی که بیانگر آن بود ...

هفت نفره  کمیته  اعضای  از  نفر  دو  که  درحالی 
از رئیس  به اظهارنظر درباره دعوت  اصولگرایان حاضر 
اصولگرایان  شنبه  سه  جلسه  در  حضور  برای  مجلس 
نشدند، یکی از مسئولان عالی رتبه لاریجانی اعلام کرد که 
رئیس مجلس درجلسات فراکسیونی شرکت نمی کند. روز 
سه شنبه احمد امیرآبادی فرهانی به عنوان یکی از اعضای 
کمیته هفت نفره اصولگرایان با ارسال دعوتنامه هایی به 50 
نماینده اصولگرای منتخب مجلس دهم که هم اکنون نیز به 
عنوان نماینده در مجلس حضور دارند، از آنان برای شرکت 
در جلسه ای جهت بحث درباره فراکسیون اصولگرایان در 
مجلس دهم دعوت کرد که البته تنها 35 نفر از این افراد، 
دعوت نفر نخست انتخابات مجلس دهم در حوزه انتخابیه 

قم مردم قم را اجابت کردند...
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روزنامه صبح ایران

منتخب اول مردم تهران با بیان اینکه سال هاست به برخی بداخلاقی ها عادت کرده ام 
گفت: همگان هم روش و منش من را می دانند که اهل جواب دادن نیستم و به دفتر و 

نزدیکان خودم هم توصیه کردم حتی المکان پاسخ اینگونه بد اخلاقی ها را ندهند.
محمدرضا عارف در دیدار با جمعی از اساتید دانشگاه و فعالان سیاسی استان مرکزی 
اظهار کرد: منشاء بسیاری از این تحرکات برای من روشن است و می دانم چه جریانی و 
با چه اهدافی پشت برخی خبرسازی ها قرار دارند. مردم به مانند گذشته به موقع جواب 
اینگونه بداخلاقی ها را خواهند داد.  رئیس بنیاد امید ایرانیان در ادامه با تبریک سال 
جدید و آرزوی توفیق برای ملت ایران به انتخابات مجلس دهم اشاره کرد گفت: مردم در 

این انتخابات آگاهانه به پای صندوق های رای آمدند و خیلی خوب به رویکرد 
اصلاح طلبان جواب دادند و باعث تغییر نگاه بخشی از جامعه به اصلاح 
طلبان که تحت تاثیر تبلیغات رقیب بودند شد. وی با یادآوری اتهاماتی که 
به جریان اصلاح طلب از سوی بخش تندرو اصولگرایان زده می شد، اظهار 
کرد: یکی از پیام های انتخابات مجلس دهم برای جریانی بود که تلاش می 

کرد با اتهاماتی اصلاح طلبان را از حاکمیت خارج کنند ولی مردم با رای شان 
به اصلاح طلبان نشان دادند به جریان اصیل انقلاب که پایبند به ارزشها است و 

دغدغه ای جز اعتلای نظام جمهوری اسلامی ندارد علاقه مند هستند...

محمد رضا عارف:

به بداخلاقی ها عادت کرده ام

4
2

دولت در حوزه فرهنگ از 
سیاست درهای باز بهره می برد
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شهرداری قم در راستای اهداف و برنامه های عمرانی شهر، برابر 

لایحه قانونی نحوه خرید و تملك اراضی برای برنامه  های عمومی، 

عمرانی و نظامی دولت مصوب 5۸/11/17 شورای انقلاب به منظور 

اجرای طرح ادامه خیابان 70 متری ادامه شهید کبیری حدفاصل 

خیابان پیامبر اعظم )ص( تا بلوار مرجعیت و فاز سه جمهوری، 

قصد تملك و اراضی واقع در محدوده اعلامی را دارد. لذا در اجرای 

مفاد لایحه قانونی موصوف به کلیه مالکین و صاحبان حقیقی و 

حقوقی اراضی و املاك مذکور اعلام می  گردد ظرف مدت یك هفته 

پس از انتشار این آگهی با همراه داشتن مدارك مالکیت جهت 

انجام مراحل قانونی با شهرداری و تعیین تکلیف نهایی درخصوص 

اراضی مذکور به شهرداری منطقه 4 قم واقع در بلوار امین، کوچه 

شماره پنج )20 متری امام حسین )ع((، واحد توسعه و تعریض 

مراجعه نمایند. در غیر این صورت شهرداری برابر قانون نسبت به 

اخذ مجوز اعمال ماده 9 لایحه قانونی فوق الذکر از مراجع ذیصلاح 

و اقدامات بعدی مبادرت خواهد نمود.

آگهی تملك املاك واقع در طرح 
ادامه بلوار شهید كبیری حدفاصل بلوار پیامبر اعظم )ص( 

تا بلوار شهید كریمی

شهــرداری  قـــم

آگهی )نوبت  دوم(

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:
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چشم انداز برنامه 
موشکی ایران

بعد از »برجام«، یك تغییر عمده در وضعیت حقوقی 
»فعالیت های موشكی ایران« به وجود آمد كه منتقدین 
داخلی دولت روحانی كم تر به آن توجه می كنند: پیش از 

»برجام« فعالیت های موشكی ایران هم در نظام »حقوق بین الملل« و هم در نظام حقوق 
داخلی امریكا »غیرقانونی« محسوب می شد و در هر دو چارچوب برای »خاطیان« تبعات 
سنگینی در پی داشت؛ اما بعد از »برجام«، فعالیت های موشكی ایران در نظام حقوق 
بین الملل »قانونی« شده است و صرفاً مطابق قوانین داخلی امریكا )كه هیچ كشوری، از 
جمله ایران، ملزم به اطاعت از آن نیست( غیرقانونی تلقی می شود. این اتفاق هم از نظر 
حقوقی و هم از نظر سیاسی برای ایران یك پیروزی مهم و حائز اهمیت است، خاصه اینكه 
دولت های متوالی امریكا- به همراه برخی متحدین غربی  شان- از آغاز »بحران هسته ای«  
همواره قصد داشتند از فرصت باز بودن پرونده هسته ای ایران در شورای امنیت برای »خلع 
سلاح« این كشور استفاده كنند و فعالیت های موشكی ایران را در »نظام حقوق بین الملل«- 
با هدف ایجاد و حفظ اجماع بین المللی علیه ایران و بهره برداری های استراتژیك متعاقب- 
كماكان غیرقانونی نگه دارند؛ اما تیم هسته ای دولت روحانی موفق شد اهرم »حقوق 
بین الملل« را- كه یكی  از مهم ترین ابزار »دیپلماسی چندجانبه« برای همه كشورهاست- از 
دست استراتژیست های امریكایی خارج كند و آنها را در پیاده سازی پروژه های راهبردی و 
هجمه های حقوقی خود علیه ایران به استفاده از »قوانین داخلی« ایالات متحده محصور 
و محدود سازد. مسلماً، امروزه فضای سیاسی و حقوقی- به مراتب بیش از گذشته- به نفع 
ایران است. هم دولت های متخاصم در واكنش به فعالیت های موشكی ایران از اهرم »حقوق 
بین الملل« و ساز و كارهای قهری نهادهای بین المللی تا حدود زیادی محروم شده اند؛ هم 
وزن نظام و سازمان های بین المللی )مانند سازمان ملل و آژانس انرژی اتمی(- برخلاف 
گذشته- پشت سر موضع طرفداران »برجام« و جریان حامی تنش زدایی با ایران قرار گرفته 
و هم ایالات متحده در مواجهه با برنامه موشكی ایران صرفاً به ابزار موجود در »نظام حقوق 
داخلی« خود محدود گشته است. ضمن اینكه پس از »برجام«، دولت و كنگره امریكا حتی 
در استفاده از نظام حقوق داخلی خود نیز با محدودیت های حقوقی و سیاسی مهمی روبه رو 
شده   اند چرا كه مطابق »برجام«- و پیرو فضای سیاسی بین المللی جدیدی كه به نفع ایران 
در حال ساماندهی است- امریكا نمی تواند تحریم های هسته ای را تحت عناوین دیگری 
بازگرداند. در ضمن، از آنجا كه فعالیت های موشكی ایران دیگر در رژیم حقوق بین الملل 
»غیرقانونی« محسوب نمی شود، دولت امریكا یا كنگره - چنانچه بخواهد در برابر برنامه 
موشكی ایران به وضع تحریم های ثانویه )secondary sanctions( رو بیاورند- به احتمال 
بسیار زیاد در همسوسازی سایر كشورها با تحریم های خود به مراتب بیش از گذشته با موانع 
و مخالفت های گوناگون روبه رو خواهند شد. امروز فضای بین المللی برای تنش آفرینی با ایران 
و تحمیل محدودیت های نامشروع چندان مساعد نیست. به همین خاطر هم جریان های 
مخالف ایران در واشنگتن برای بازگرداندن فضای امنیتی علیه ایران، زمینه سازی برای 
درگیر كردن شورای امنیت با فعالیت های نظامی ایران )مانند مدل عراق( و ایجاد اجماع 
ضدایرانی مانند گذشته، تمام تلاش خود را به كار بسته اند. از این رو، این روزها به وضوح 
شاهدیم كه این جریان  تلاش می كند تا با بزرگ نمایی »خطر ایران«، تحریف انگیزه های 
ایران در قبال كشورهای منطقه و نشاندن موضوع »موشك های بالستیك« ایران در صدر 
اخبار بین المللی، فضای دلخواه خود را بازگرداند. مقابله با اقدامات جریان ایران ستیز در برابر 
این اقدامات، لازم است كه دستگاه دیپلماسی ایران نیز- در كنار تحكیم روابط سیاسی 
و تجاری با سایر كشورها )بویژه با كشورهای اروپایی(- در زمینه  دیپلماسی عمومی نیز 
اقدامات جدی و منسجمی انجام دهد، بویژه اینكه در فضای انتخاباتی امریكا، طرح شعارهای 
افراطی علیه ایران و بزرگ نمایی خطر موشكی ایران خریداران بسیاری دارد. در این راستا، 
چند اقدام ضروری قابل ذكر است: اول، همدلی همه بازیگران و جناح های سیاسی با 
دستگاه سیاست خارجه كشور و تلاش برای كاستن »هزینه سیاسی« برای كارگزارانی كه 
در خط مقدم ارتباط با افكار عمومی جهان قرار دارند؛ به عبارت دیگر، لازم است كه در 
داخل كشور به مقوله »دیپلماسی عمومی« به عنوان یك اهرم راهبردی نگاه شود تا از این 
پس اقدامات دیپلمات های كشور برای تأثیرگذاری بر »قلب ها و مغزها« ی مردم جهان 
)بویژه مردم امریكا( برای آنها در داخل كشور هزینه سیاسی نداشته باشد. دوم، استفاده از 
فرصت قانونی و ظرفیتی كه در امریكا و سایر پایتخت های غربی برای تأسیس لابی، رسانه 
و سازمان های حمایتی وجود دارد. لابی های مدافع منافع ایران در واشنگتن می توانند به 
مثابه بازیگران پیرامونی، در شكل  دادن به افكار عمومی و تأثیرگذاری بر پروسه سیاسی 
نقش بسزایی ایفا كنند. در این راستا، جمعیت ایرانیان مقیم امریكا - بویژه نسل جوان آنها 
كه از قابلیت ها و ظرفیت های فوق العاده بالایی برخوردارند- نیروی بالقوه مهمی است كه 
می تواند در جهت تلطیف افكار عمومی بسیار مؤثر واقع شود، به شرط اینكه دولت ایران در 
بهبود كیفیت رابطه اش با این جمعیت تلاش بیشتر انجام دهد. سوم، ایجاد زمینه های لازم 
برای اینكه وزارت امور خارجه- به عنوان كارشناس ترین، صالح ترین و مجرب ترین نهاد در 
امر دیپلماسی عمومی- امر پیام رسانی، بیان سیاست خارجه و ارتباط گیری با افكار عمومی 
سایر كشورها را منحصراً عهده دار باشد. بی انضباطی در حوزه ارتباط عمومی در ایران و تكثر 
مراكز و كانون های »پیام  رسانی« به مخاطبان خارج از كشور، هموراه یكی از ضعف هایی بوده 
است كه توسط جریان های متخاصم، علیه ایران، مورد بهره براری قرار گرفته است. زمان 
باقی مانده از زمامداری دولت اوباما مناسب ترین فرصت برای اعمال برخی از این سیاست ها 

و ایجاد پیش زمنیه های لازم برای رویارویی احتمالی با اقدامات خصومت آمیز آینده است.
* حقوقدان بین المللی وعضو موسسه مطالعات عالی بین المللی ژنو

سردارسلامی:

امنیت نخستین الزام پیشرفت کشور است
جانشین فرمانده كل سپاه پاسداران نخستین الزام پیشرفت و توسعه هر كشور را وجود 

امنیت در آن كشور دانست.
سردار حسین سلامی در حاشیه دومین روز رزمایش پیامبر اعظم نیروی زمینی سپاه 
در منطقه میرجاوه استان سیستان و بلوچستان در جمع خبرنگاران با اشاره به اقدامات 
سپاه پاسداران در حفاظت از مرزهای جنوب شرق و شمال غرب كشور اظهار كرد: نیروی 
زمینی سپاه پاسداران سال هاست كه مسوولیت حفاظت از مرزهای كشور در مناطق 
جنوب شرق و شمال غرب را برعهده دارد و با اقدامات موثر خود اعم از اشراف اطلاعاتی 
جامع، انجام عملیات ضدنفوذ در این مناطق و مشاركت با مردم منطقه و طوایف در اجرای 
طرح تامین امنیت مناطق مرزی به ایفای نقش خود می پردازد. وی با بیان اینكه محصول 
اقدامات چندساله سپاه در مناطق مرزی كشور برقراری امنیتی قابل قبول و پایدار در كشور 
به ویژه در مناطق مرزی بوده است، خاطرنشان كرد: برای ما آرامش خاطر و تامین امنیت 
مناطق شمال غرب و جنوب شرق كشور كه مردم كرد و بلوچ كشورمان زندگی می كنند 
از اهمیت بسیار بالایی برخوردار است و نیروی زمینی سپاه نیز با استفاده از تمام توان فنی، 
تكنیكی، تاكتیكی و عملیاتی و راهبردی خود در جهت تامین امنیت این مناطق فعالیت 
می كند. جانشین فرمانده كل سپاه پاسداران با تاكید بر اینكه نخستین الزام پیشرفت و 
توسعه هر كشور وجود امنیت در آن كشور است، اظهار كرد: نیروی زمینی ارتش توانسته 
است با اجرای راهبردهای نوین و مافوق خود در این عرصه اقدامات قابل قبولی از خود به 

جای بگذارد.

پیشنهاد مرعشی به لاریجانی و عارف
عضو ارشد و سخنگوی حزب كارگزاران گفت: ریاست مجلس دهم، موضوعی نیست 
كه ما بخواهیم دخالت كنیم، بلكه منتخبان مردم در مجلس باید درباره آن تصمیم بگیرند.

سیدحسین مرعشی با اشاره به مواضع حزب متبوعش درباره حمایت از محمدرضا 
عارف برای ریاست مجلس دهم، اظهار داشت: اولویت اول ما برای ریاست مجلس دهم 
آقای عارف است، اما این موضوعی نیست كه ما بخواهیم دخالت كنیم، بلكه منتخبان مردم 
در مجلس باید درباره آن تصمیم بگیرند. وی برهمین اساس ادامه داد: توصیه ما به آقای 
لاریجانی و عارف این است كه در فراكسیون امید كه شامل اصلاح طلبان و حامیان دولت 
می شود، موضوعات مورد بحث قرار بگیرد و هر چه تصمیم گرفته شد به آن عمل شود. عضو 
شورای  عالی سیاست گذاری انتخاباتی اصلاح طلبان درباره امضای میثاق نامه توسط اعضای 
فراكسیون امید، توضیح داد: همه افراد میثاق نامه را امضا كردند كه در قالب فراكسیون 
حركت كنند. مرعشی در ادامه تاكید كرد: اولویت اصلاح طلبان برای ریاست مجلس آینده 
آقای عارف است، اما ما به تصمیم فراكسیون احترام خواهیم گذاشت. این عضو حزب 
كارگزاران در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینكه برنامه اصلاح طلبان برای دور دوم انتخابات 

مجلس دهم چیست؟ گفت: برنامه ما ادامه مبارزات سیاسی قبلی است.

مشاور معاون اول رییس جمهوری:

دولت هیچ بدهی به صندوق توسعه ملی ندارد
مشاور معاون اول رییس جمهوری و دبیر ستاد هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادی 

گفت: این دولت هیچ بدهی به صندوق توسعه ملی ندارد و تمامی آنها تسویه شده است.
كاظم پالیزدار در گفت و گو با ایرنا افزود: تمامی برداشت ها از صندوق توسعه ملی با 
اخذ مجوز از مراجع قانونی بوده و طبق ضوابط عمل شده است. وی اظهار داشت: متاسفانه 
آقای توكلی دو موضوع را با هم خلط كرده و مدعی است كه از منابع صندوق توسعه ملی 
به شركت های دولتی پرداخت شده در حالی كه اینگونه نبوده است. دبیر ستاد هماهنگی 
مبارزه با مفاسد اقتصادی ادامه داد: اگر چنانچه آقای توكلی اسنادی مبنی بر، برداشت 
از صندوق توسعه ملی دارد، ارایه دهد تا پیگیری شود. متاسفانه با یك بررسی و محاسبه 

گزارش، مشخص است اعدادی كه در گزارش است با اعداد اعلامی هیچ همخوانی ندارد.
پالیزدار اضافه كرد: متاسفانه آقای توكلی به مصوباتی اشاره می كند كه تمامی آنها دارای 
طبقه بندی محرمانه است و اعلام آنها تخلف محسوب می شود. وی یادآور شد: توضیح در 
خصوص چگونگی این مصوبات و همچنین مرجع صدور این مصوبات شورای عالی امنیت 
ملی است. احمد توكلی نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی روز دوشنبه در 
هنگام بررسی كلیات لایحه بودجه 95 در اخطار قانون اساسی، با ذكر ارقامی، دولت را متهم 

به برداشت بدون احتساب منابع از صندوق توسعه ملی كرد.

قهر عجیب یک نماینده در تلویزیون 
و اعتراض در مجلس!

 محمدرضا پورابراهیمی سخنگوی كمیسیون تلفیق صبح دیروز در جریان برگزاری 
جلسه علنی مجلس از برنامه گفت وگوی وی   ژه خبری گلایه كرد كه چرا نماینده ای كه 
مخالف مصوبه كمیسیون تلفیق )برای حذف یارانه بخشی از افراد جامعه( بوده است را به 

این مناظره دعوت كرده اند.
به گزارش جماران، علی لاریجانی رئیس مجلس نیز در واكنش به این تذكر پورابراهیمی 
در صدا و سیما خواست كه این مساله را اصلاح كرده و از سخنگوی كمیسیون تلفیق برای 

دفاع از مصوبات مجلس، دعوت كند.
در همین رابطه یک منبع آگاه در سازمان صدا و سیما در گفت وگو با فارس درباره 
انتقاد پورابراهیمی گفت: سه شنبه شب  از آقای پورابراهیمی سخنگوی كمیسیون تلفیق 
به عنوان موافق این مصوبه برای شركت در برنامه گفت وگوی ویژه خبری دعوت شده بود، 
اما در چند دقیقه باقی مانده تا شروع برنامه، وی در اعتراض به حضور همكار دیگرش )آقای 
كاتب(، استودیو برنامه را ترک می كند. این منبع آگاه تاكید كرد: حتی اگر رفتار عجیب 
یک نماینده در ترک استودیو را در نظر نگیریم سخنان امروز پورابراهیمی در صحن بازهم 
از 2 جهت قابل نقد است؛ اول اینكه مردم حق دارند نظرات نمایندگانی كه نظر مخالف با 
یک مصوبه را دارند بشنوند و دعوت از افكار مختلف در برنامه های تلویزیونی محل اعتراض 
نیست و از سوی دیگر نماینده دیگری كه به برنامه دعوت شده برخلاف اظهارات سخنگوی 
تلفیق، عضو كمیسیون است ولو اینكه اگر هم نبود به عنوان یک نماینده صاحب نظر 
بوده و می توانست اعلام نظر كند. بر اساس اخبار رسیده معاون پارلمانی صدا و سیما نیز 
پس از اعتراض پورابراهیمی در نامه ای خطاب به رئیس مجلس آورده است: »از جناب 
آقای پورابراهیمی برای حضور در گفت وگوی ویژه شبكه 2 سیما دعوت شد ولی ایشان با 
وجود حضور در استودیو، قبل از شروع برنامه )طبق اعلام مسئولان پخش اخبار سیما(، با 
اعتراض به دعوت از میهمان دیگر برنامه )جناب آقای كاتب عضو محترم كمیسیون تلفیق 
و كمیسیون برنامه و بودجه(، متأسفانه از سازمان خارج می شوند.« وی تصریح كرده است: 
»در ضمن قابل ذكر است در بخش های خبری روز سه شنبه رسانه ملی به طور كامل به 
موضوع مورد بحث پرداخته اند و نمایندگان محترمی نظیر حجت الاسلام مصباحی مقدم در 
شبكه خبر و آقای دكتر فرهنگی در بخش خبری 19 شبكه یک سیما نیز در برنامه های 

زنده حضور یافته اند.«

فرمانده نیروی زمینی ارتش:

کسانی که می گفتند ارتش نمی خواهیم
 امروز می گویند موشک نمی خواهیم

فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: كسانی كه امروز می گویند 
موشک نمی خواهیم، اول انقلاب می گفتند به ارتش نیاز نداریم.

به گزارش ایسنا، امیر سرتیپ احمدرضا پوردستان صبح دیروز در مراسم رونمایی از 
جدیدترین تجهیزات و سلاح های نیروی زمینی ارتش با اشاره به عوامل پیروزی انقلاب 
اسلامی اظهار كرد: حضور روحانیت و در راس آنها حضرت امام خمینی )ره(، حضور 
گسترده و میلیونی مردم و پیوستن بدنه ارتش به انقلاب از مهمترین عوامل پیروزی انقلاب 

اسلامی بود.
وی با بیان اینكه پیوستن بدنه ارتش به انقلاب یک اتفاق نبود بلكه ریشه در باورهای 
بدنه ارتش داشت، افزود: افرادی مثل شهید صیاد شیرازی، نامجو، كلاهدوز و آبشناسان جزو 
بدنه ارتش بودند كه در دفاع مقدس رشادت های زیادی از خود نشان دادند، ارتش را اداره 

كرده و به مقابله با ضد انقلاب رفتند.
پوردستان خاطرنشان كرد: دشمن از روز اول نمی خواست انقلاب اسلامی در ایران پا 
بگیرد اما بدنه ارتش به عنوان بازوی مسلح نظام انجام وظیفه می كرد. ضد انقلاب دنبال 
خلع سلاح نظام بود و شعار انحلال ارتش را می داد. برخی از مسوولان هم ناآگاهانه بر این 
باور بودند كه نیازی به ارتش نیست و می گویند كه ما F14 نمی خواهیم. همانهایی كه امروز 

می گویند موشک نمی خواهیم همان زمان می گفتند كه ارتش نمی خواهیم.
فرمانده نیروی زمینی در ادامه با بیان این كه حضرت امام خمینی )ره( بر ضرورت وجود 
ارتش پی بردند و مخالف انحلال ارتش بودند، افزود: با حمایت های امام )ره( ارتش جانی 
دوباره گرفت و همان روزهای اول به مقابله با ضد انقلاب رفت و 2 هزار شهید هم تقدیم 
كرد. همچنین ارتش به تشكیل سپاه كمک كرد و در طول دوران دفاع مقدس هم 48 

هزار شهید تقدیم انقلاب كرد.
وی با اشاره به تقدیر امام خمینی )ره( و رهبر انقلاب از نیروی زمینی گفت: این تقدیرها 
مدال های افتخار ارتش هستند. اكنون نیز ارتش این آمادگی را دارد كه در هر نقطه ای كه 

فرمانده كل قوا مصلحت بداند ورود كند و از نظام و انقلاب دفاع كند.
پوردستان در بخش دیگری از اظهارات خود با اشاره به این كه اكنون با چهره ای جدید 
از تهدیدها به نام جنگ های نیابتی روبرو هستیم، اظهار كرد: دشمن به دنبال سازماندهی 
و تجهیز گروهک های تروریستی است و ما موظفیم خود را متناسب با این فضا آماده كنیم 

كه البته در این زمینه هم گام های بلندی برداشته ایم.
پایان خاطرنشان كرد: تشكیل یگان های واكنش سریع، تشكیل مدرسه  وی در 
تک تیرانداز، ارتقاء ظرفیت تحرک، تهیه تجهیزات مورد نیاز، ارتقاء ظرفیت بالگردی و 
مسلح كردن بالگردها به موشک های مورد نیاز و رصد تكنیک ها، تاكتیک ها و سلاح های 
گروهک های تروریستی و تهیه تجهیزات متناسب برای مقابله با این گروهک ها بخشی از 

اقدامات نیروی زمینی برای مقابله با تهدیدها و جنگ های نیابتی است.

 وکیل متهم نفتی:

تنها شکایت شرکت نفت 
منجر به محکومیت بابک زنجانی شد 

 وكیل زنجانی گفت: تشكیل و رهبری شبكه سازمان یافته جرائم، استفاده از سند 
مجعول، كلاهبرداری، پولشویی، اخلال در نظام اقتصادی كشور و فساد فی الارض جزء 

اتهاماتی است كه در حكم صادره به بابک زنجانی نسبت داده شده است.
رسول كوهپایه زاده در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به پرونده بابک زنجانی گفت: ما همچنان 
مشغول مطالعه رای هستیم تا بتوانیم در زمان مناسب نسبت به مقدمات رای و مبانی 

استدلالی دفاعیات قابل قبول و قانونی را داشته باشیم.
وكیل بابک زنجانی با بیان اینكه دادگاه با توجه به شكایت بانک مسكن و سازمان تامین 
اجتماعی موكلم را محكوم نكرده  است، گفت: تنها. به نظر می رسد دوستان ما در بانک 
مسكن و سازمان تامین اجتماعی نتوانستند ثابت كنند زنجانی چه مانور متقلبانه ای در 
این دو نهاد داده است. او افزود: در بحث سازمان تامین اجتماعی نه چكی وصول شده و 
نه یک ریال جابجایی پول صورت گرفته؛ شركتی هم واگذار نشده است. در بانک مسكن 
نیز بده بستان های حقوقی صورت گرفته؛ به گونه ای كه موكلم مدعی است از بانک مسكن 

طلبكار است، بنابراین اگر بحثی هم وجود داشته باشد حقوقی است و كیفری نیست.
كوهپایه زاده خاطرنشان كرد: حتی در دادگاه در حضور وكیل بانک مسكن نیز تایید شد 
كه موكلم ۶5 میلیارد تومان به بانک مسكن پول پرداخت كرده است؛ بنابراین محتویات 

پرونده نشان می دهد كه شكایت ها واهی بوده است.
وكیل بابک زنجانی با اشاره به اتهامات بابک زنجانی در حكم صادر شده از سوی دادگاه 
گفت: تشكیل و رهبری شبكه سازمان یافته جرائم، استفاده از سند مجعول، كلاهبرداری، 
پول شویی، اخلال در نظام اقتصادی كشور و فساد فی الارض جزء اتهاماتی است كه در حكم 
صادر شده به موكول بنده نسبت داده شده است. البته ما در حال مطالعه حكم هستیم و 

بررسی می كنیم كه نسبت به هر اتهام چه پاسخی بدهیم.
كوهپایه زاده در مورد اظهارات مرتضوی در خصوص پرونده تامین اجتماعی و قرارداد وی 
با بابک زنجانی گفت: من وكیل آقای مرتضوی نیستیم كه راجع به اظهارات ایشان صحبت 
كنم اما در علم حقوق ما با نتیجه مجرمانه كار داریم و باید به این نكته توجه شود كه آیا 

جرمی به وقوع پیوسته یا خیر. 
او ادامه داد: وقتی راجع به مسائل حقوقی صحبت می كنیم، باید ببنیم آیا مبلغی 
از این چک های گفته شده وصول شده یا در عمل شركتی واگذار شده یا خیر و آیا از 
فعل صورت گرفته نتیجه مجرمانه حاصل شده است یا خیر؛ با نگاهی اجمالی متوجه 
می شویم كه اینطور نیست نه چكی وصول شده و نه پولی رد و بدل شده است متاسفانه 
این مسئله نیز زیر سایه سنگین مسائل سیاسی و حواشی قرار گرفته در حالی كه از 
دید حقوقی در موضوع بانک مسكن و سازمان تامین اجتماعی از سوی موكل بنده واقعا 

جرم صورت نگرفته است.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

ورود آبمیوه عربی به کشور ممنوع شود
عضو كمیسیون صنایع و معادن مجلس با تأكید بر اینكه باید ورود آبمیوه عربی به 

كشور ممنوع شود، گفت: واردات روغن خوراكی و آبمیوه ازعربستان توجیه منطقی ندارد.
به گزارش خانه ملت، مؤید حسینی صدر درباره وضع صنایع غذایی در كشور افزود: ما 
شاهد واردات آبمیوه عربی به كشور هستیم و این امر تمسخر آمیز است و این در حالی است 

بسیار ی از روغن های موجود دربازار منشأ عربی دارد.
نماینده مردم خوی وچایپاره، تصریح كرد: اما وجود آبمیوه های عربی دربازار مواد غذایی 
كشورمان به هیچ وجه نمی تواند برای اقتصاد ما دستاوردی داشته باشد؛ زیرا واردات مواد 

غذایی از عربستان به نوعی اهانت به تولیدكننده داخلی است. 
حسینی صدر ادامه داد: برچه مبنایی آبمیوه و روغن های خوراكی از عربستان وارد می 
شود؟ این امر نادیده گرفتن توان تولید داخلی است و این در حالی است ما باید در وهله 
اول از واردات بی رویه جلوگیری كنیم و در گام بعدی با حمایت ازتولید داخلی انواع آبمیوه 

و روغن خوراكی را با برند اختصاصی كشور مان تولید كنیم.
عضو كمیسیون صنایع و معادن مجلس، یادآورشد: تعرفه واردات روغن های خوراكی 
باید بازنگری و به مردم آگاهی داده شود كه محصولات داخلی )روغن و آبمیوه( داخلی 
را مصرف كنند، زیرا واردات آبمیوه و روغن های خوراكی عربی با توجه به ظرفیت های 

بیشماری كه كشورمان در زمینه صنایع غذایی دارد، بسیارتلخ است.

یادداشت

اخبـــار

فرمانده مرزبانی نیروی انتظامی گفت: 
مرزهای  در  تروریستی  گروه  سه  اعضای 

شرقی و شمال غربی كشور دستگیر شدند.
سردار قاسم رضایی پیش از ظهر دیروز 
در جمع خبرنگاران از دستگیری اعضای سه 
گروه تروریستی در مرزهای غربی و شرقی 
كشور خبر داد و اظهار كرد: این گروه های 
تروریستی طی سال گذشته در عملیات های 
جداگانه توسط نیروهای متعهد و بسیجی 
مرزبانی جمهوری اسلامی ایران در مرزهای 
منهدم  و  شناسایی  و شمال غربی  شرقی 

شدند. 
این گروه ها، دو  از  یكی  افزود: در  وی 
تبعه ایرانی و یک تبعه پاكستانی كه حامل 
تجهیزات پیشرفته ای بودند، توسط نیروهای 

از  مرزبانی دستگیر شدند. وی همچنین 
دستگیری افراد متجاوز به مرزهای كشورمان 
خبر داد و افزود: بیشتر اینگونه تجاوزهای 
مرزی مربوط به مرزهای شرقی كشور بوده 
كه  می شود  دوره ای  به  مربوط  آن  اوج  و 
كشورهای اروپایی فراخوان جذب مهاجر 
كرده بودند بر این اساس مرزبانی جمهوری 
اسلامی افرادی را كه به مرزهای كشورمان 
تجاوز می كردند و یا ورود غیر مجاز داشتند 
دستگیر و از ورود آنها به مرزهای كشور 

ممانعت می كرد.
فرمانده مرزبانی ناجا اضافه كرد: بیشتر 
دستگیری های اتباع بیگانه مربوط به مرز 
بلوچستان  و  سیستان  رضوی،  خراسان 
و غیره بوده و بخشی از دستگیری ها نیز 

مربوط به دریابانی و در منطقه هرمزگان بوده 
است. البته این تجاوزات مرزی مربوط به آن 
بازه زمانی بود و در حال حاضر مشكلی در 

این راستا وجود ندارد. 
مرزبانان  تلاش  از  تقدیر  با  رضایی 
وجود  با  گفت:  ایران  اسلامی  جمهوری 
مرزبانان مؤمن و متعهد، مرزهای جمهوری 
اسلامی در امنیت كامل قرار داشته و هیچ 
مرز  ندارد.  وجود  راستا  این  در  مشكلی 
ایلام هم یكی از مرزهای امن كشور بوده و 
هیچگونه قاچاقی در این مرز انجام نمی گیرد 

و تردد غیر مجاز نیز در آن وجود ندارد. 
فرمانده مرزبانی ناجا گفت: مرزبانی برای 
تأمین تجهیزات مورد نیاز خود برای انسداد 
مرزها و افزایش توان نیرویی خود طی یک 

برنامه پنج ساله به 8 هزار میلیارد تومان 
اعتبار نیاز دارد تا بتواند در این راستا اقدامات 
انجام دهد. به عنوان مثال احداث 12 هزار 
واحد منزل سازمانی برای پرسنل مرزبانی در 
مرزهای جمهوری اسلامی یكی از نیازهای 
ضروری و اولویت های مرزبانی برای پرسنل 

جان بركف مرزبانی است. 
تجهیزات  از  استفاده  داد:  ادامه  وی 
اپتیكی و پهپاد در انسداد مرزها به عنوان 
یكی از اولویت های این مرزبانی در دستور 
كار قرار دارد و تهیه و تأمین شناور برای 
مرزهای دریایی جمهوری اسلامی نیز باید 
مورد عنایت مسئولان در دولت و مجلس 
قرار گیرد تا بتوان از مرزهای دریایی نیز 

حفاظت و حراست كرد.

یک منتخب مجلس دهم با بیان اینكه 
هم  جلسات  هفته  هر  تهران  منتخبان 
اندیشی برگزار می كنند گفت كه تا كنون 
در جلسات موضوع انتخاب هیأت رئیسه و 
تعیین رئیس مجلس مطرح نشده است و 

هنوز به این بحث ورود پیدا نكرده ایم. 
با  ایسنا  با  نعمتی در گفت وگو  بهروز 
اینكه منتخبان تهران سه شنبه هر  بیان 
هفته جلسات هم اندیشی برگزار می كنند 

گفت: تاكنون در این جلسات تمامی مسائل 
همچون مشكلات كشور بررسی شده است؛ 
البته ما هنوز به موضوع انتخاب هیأت رئیسه 

و رئیس مجلس دهم ورود پیدا نكرده ایم. 
وی گفت كه در این جلسات هم اندیشی 
موضوعاتی همچون آشنایی منتخبانی كه 
برای بار اول به مجلس راه پیدا كردند با 
آیین نامه و قوانین و سازوكار مجلس مطرح 
شده است و آن ها در جریان كار مجلس 

قرار می گیرند. وی در مورد دیدار با رئیس 
مجلس شورای اسلامی نیز گفت: تاكنون 
پیشنهاد برگزاری جلسه با آقای لاریجانی 
مطرح نشده است، البته چندی پیش و بعد 
از انتخابات جلسه با حضور اكثر منتخبان 
مجلس دهم با رئیس مجلس برگزار شد كه 
در آن جلسه منتخبان تهران حضور داشتند. 
مجلس  كه  پیش بینی  این  با  نعمتی 
دهم متشكل از سه فراكسیون اصولگرایان، 

اصلاح طلبان و اعتدالیون خواهد بود گفت: 
قطعا افراد بنا بر گرایش های خود در این 
فراكسیون ها حضور پیدا می كنند و نمی توان 
انتظار داشت كسانی كه با حمایت لیست 
امید وارد مجلس شده اند همه یک نظر را 
در موارد مختلف همچون انتخاب رئیس و 
هیأت رئیسه داشته باشند؛ چون نمایندگان 
بنا بر ادله و استدلال مدنظر خود از موضوعی 

حمایت كرده و یا مخالفت می كنند. 

معاون اول قوه قضائیه گفت: متاسفانه 
عده ای با قلم و یا زبان شان حقایق بسیار 
منكر  را  دارد  وجود  نظام  در  كه  روشنی 

می شوند.
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین 
محسنی اژه ای با حضور در مراسم تودیع 
و معارفه رئیس دیوان عدالت اداری گفت: 
در بسیاری از موارد اتفاق می افتد كه انسان 
حقایق را منكر شود و انكار حق نوعی ظلم 
محسوب می شود. وی ادامه داد: عده ای با 
قلم و زبان شان در نظام جمهوری اسلامی 
كه با انفاس طیبه امام راحل و مجاهدت های 
آن مرد بزرگ و همه دینمداران بنا گذاشته 
از  اقدامات آن كه  و  قوانین  و  شده است 
ابتدا تاكنون با رهبری ها و فرماندهی های 
و  می رود  جلو  به  رهبری  معظم  مقام 
حقایق روشنی است را با كمال تاسف منكر 

می شوند. معاون اول قوه قضائیه خاطرنشان 
كرد: برخی قانون اساسی به این مترقی ای را 
نادیده می گیرند و متاسفانه به برخی حواشی 
و ضعف های اجرایی و غیراجرایی می پردازند 
و این نظام مظلوم را ظالمانه و غیرمنصفانه 
می كوبند. محسنی اژه ای اضافه كرد: برخی ها 
دشمن  با  كشور  داخل  در  بی انصافی  با 
همراهی می كنند و او را متهم می كنند به 
یک نظام و اوصافی كه آنها می گویند و آنها 
از حكومت هایی تمجید می كنند كه بویی 
موضوع  این  است.  نبرده  مردم سالاری  از 
حكومت های  كه  است  بی انصافی  بسیار 
مرتجعی مانند برخی حكومت های منطقه 
كه یكبار انتخابات را به خود ندیده و در 
تمام دوران سلطنت شان یک بار فرد عادل 
نكرده  حكومت  آنها  بر  جامع الشرایط  و 
مورد حمایت قرار می گیرند و علیه نظام 

تا شب  صبح  از  ایران  اسلامی  جمهوری 
تبلیغات می كنند و متاسفانه در داخل نیز با 
آنها همراهی می كنند. وی خاطرنشان كرد: 
از خدا می خواهیم در این ماه انصاف عنایت 

فرماید و توفیق فرماید تا دیگر ظلم نكنیم.
در  همیشه  كرد:  اظهار  محسنی اژه ای 
نزدیک تر  حق  به  چقدر  هر  مقطع  این 
می شویم وسوسه شیطان زیادتر می شود و 
اگر می خواهیم به سلامت به مقصد برسیم 
باید پیوسته از خداوند استمداد بطلبیم و اگر 
خدایی ناكرده به حال خود رها شویم عاقبت 

ما مشخص نیست. 
معاون اول دستگاه قضایی اظهار كرد: 
همانطور كه ملاحظه می كنید افرادی دارای 
گذشته خوبی بودند و قبل و بعد از انقلاب، 
در زمان جنگ و بعد از جنگ و همچنین در 
اوج مسائل مختلف اقداماتی را انجام داده اند 

اما امروز نمی دانم چه شده و نمی دانم خدای 
ناكرده غفلت از خدا پیدا كرده اند؛ چراكه این 
مسیری كه در حال طی كردن آن هستند 
اگر به خود نیایند و به خدا توسل نكنند، قعر 

جهنم خواهد بود.
دستگاه  اول  معاون  ایسنا،  گزارش  به 
قضایی گفت: امیدوارم خداوند در این ماه به 
ما توفیق دهد تا در قول و فعل مان منصف 
باشیم و ظلم نكنیم. همچنین اگر قرار است 
در جایی سخن و مدحی بگوییم به میزان 
اگر قرار است  شایستگی آن فرد باشد و 
كسی را مذمت كنیم به همان میزان آن كار 

را انجام دهیم. 
محسنی اژه ای بیان كرد: یكی از مصادیق 
ظلم انكار حق است و در بسیاری از موارد 
اتفاق می افتد كه انسان حقایق روشن و حق 

مسلم را انكار می كند. 

 

 

منتخب اول مردم تهران با بیان اینكه 
به برخی بداخلاقی ها عادت  سال هاست 
كرده ام گفت: همگان هم روش و منش من 
را می دانند كه اهل جواب دادن نیستم و 
به دفتر و نزدیكان خودم هم توصیه كردم 
حتی المكان پاسخ اینگونه بد اخلاقی ها را 

ندهند.
به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف در 
دیدار با جمعی از اساتید دانشگاه و فعالان 
سیاسی استان مركزی اظهار كرد: منشاء 
بسیاری از این تحركات برای من روشن 
است و می دانم چه جریانی و با چه اهدافی 
پشت برخی خبرسازی ها قرار دارند. مردم 
به مانند گذشته به موقع جواب اینگونه 

بداخلاقی ها را خواهند داد. 
ادامه  در  ایرانیان  امید  بنیاد  رئیس 

با تبریک سال جدید و آرزوی توفیق برای ملت ایران به 
انتخابات مجلس دهم اشاره كرد گفت: مردم در این انتخابات 
آگاهانه به پای صندوق های رای آمدند و خیلی خوب به 
رویكرد اصلاح طلبان جواب دادند و باعث تغییر نگاه بخشی 
از جامعه به اصلاح طلبان كه تحت تاثیر تبلیغات رقیب 
بودند شد. وی با یادآوری اتهاماتی كه به جریان اصلاح طلب 
از سوی بخش تندرو اصولگرایان زده می شد، اظهار كرد: 
یكی از پیام های انتخابات مجلس دهم برای جریانی بود كه 
تلاش می كرد با اتهاماتی اصلاح طلبان را از حاكمیت خارج 
كنند ولی مردم با رای شان به اصلاح طلبان نشان دادند به 

جریان اصیل انقلاب كه پایبند به ارزشها است و دغدغه ای 
جز اعتلای نظام جمهوری اسلامی ندارد علاقه مند هستند.

این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با تاكید بر 
اینكه در مجلس دهم مبنا باید همدلی و همبستگی بین 
نمایندگان برای پاسخگویی به مطالبات به حق مردم باشد 
خاطرنشان كرد: شعار اصلی اصلاح طلبان در زمان انتخابات 
مجلس رونق اقتصادی بود كه البته رقیب هم از این شعار 
بعدا استفاده كرد و از این بابت خوشحالیم و به همین دلیل 
در مجلس دهم با مبنا قرار دادن اقتصاد مقاومتی باید در 
جهت رفع مشكلات اقتصادی كشور بخصوص مساله مهم 
معیشت مردم، اشتعال جوانان، رشد اقتصادی و مهارم تورم 

با حمایت جدی از تولید داخلی اقدامات 
اساسی را انجام دهیم.

نباید تحت تاثیر پیروزی
 در مرحله اول کم کاری کنیم

برای  اینكه  بیان  با  همچنین  وی 
حل مشكلات اقتصادی نیازی به تولید 
سندهای متعدد نداریم حاطرنشان كرد: 
اسناد بالادستی بهترین مرجع برای بهبود 
وضعیت اقتصادی در كشور است و اكنون 
باید با برنامه ریزی دقیق و همراهی با دولت 
اقدامات اساسی برای بهبود اوضاع اقتصادی 
كشور در چارچوب اسناد بالادستی انجام 
داد تا نتیجه این اقدامات در زندگی مردم 

ملموس باشد.
عارف در ادامه دانشگاه را یكی از مراجع 
اصلی برای عملیاتی كردن اقتصاد مقاومتی 
دانست و گفت: دانشگاهیان باید برای تحقق شعار امسال 
به عنوان اتاق های فكر مجلس و دولت به میدان بیایند. 
بخصوص اینكه قرار اقتصاد دانش بنیان حداقل پنجاه درصد 

تولید ناخالص داخلی را تامین كند.
رئیس شورای عالی سیاست گذاری انتخاباتی اصلاح 
طلبان در پایان به انتخابات مرحله دوم مجلس اشاره و تاكید 
كرد: باید مسیری را كه آغاز كردیم با پیروزی در مرحله دوم 
به پایان برسانیم و نباید تحت تاثیر پیروزی در مرحله اول 
كم كاری كنیم بنابراین باید مردم را تشویق به مشاركت 

حداكثری كرد.

محمد رضا عارف:

به بداخلاقی ها عادت کرده ام
اخبار

رضا نصری *

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: 
دولت یازدهم تلاش كرده در چهارچوب 
استفاده  باز  از سیاست درهای  قانون 
و از خرده گیری های نابجا در حوزه  

فرهنگ و هنر جلوگیری كند.
در  جنتی  علی  ایرنا،  گزارش  به 
نشست با بانوان مدیر و معاون وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و سازمان ها 
و مراكز تابعه این وزارتخانه گفت: امسال 
مبارک  نام  به  پایان آن مزین  و  آغاز 
حضرت فاطمه زهرا )س( شده و از آنجا 
كه خداوند ایشان را كوثر نامیده اند از 
ابتدای سال آثار خیر و بركات را همراه 
با نزولات آسمانی را مشاهده می كنیم.

اداره کشور در سال 94 از 
دستاوردهای بزرگ دولت

عضو كابینه دولت یازدهم به تنگناهای مالی سال 
گذشته برای دولت و مقایسه آن با سال پایانی هشت سال 
دفاع مقدس اشاره كرد و گفت: در طول ٣٧ سال از پیروزی 
انقلاب اسلامی ایران به جز سال ۶٧ كه سال پایانی جنگ 
تحمیلی بود و خزانه دولت خالی شده و قیمت نفت نیز 
كاهش یافته بود، هیچ سالی به سختی سال 94 نبود و در 
چنین وضعیتی دولت به اداره كشور پرداخت. جنتی افزود: 
با توجه به سختی مالی، دولت با كمترین مشكل توانست 
كشور را اداره و این مهم یكی از دستاوردهای بزرگ این 
دولت در سال 94 محسوب می شود كه باهمت همه اركان 

دولت و از جمله همراهی مردم شكل گرفت.
فرجام برجام دستاور بزرگ دولت یازدهم

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین یكی دیگر از 
دستاوردهای این دولت در سال گذشته موضوع فرجام و به 
ثمر رسیدن برجام عنوان كرد و گفت: از طریق آن تحریم 
های تحمیلی كه به صورت ظالمانه بر مردم تحمیل شده 
بود و كشور را به سمت فلج اقتصادی كامل به پیش می 
برد، از میان برداشته شد. جنتی گفت: در دوران تحریم 
بسیاری از كارخانجات كشور با ظرفیت 2٠ تا ٣٠ درصد 
مشغول به فعالیت بودند. بسیاری از آنها حتی مواد اولیه 
تولیدات خود را نیز نداشتند و به دلیل عدم امكان نقل و 
انتقال مالی نمی توانستند مواد مورد نیاز خود را به راحتی 

از خارج از كشور وارد كنند.
وی افزود: بنادر ما نیز تحریم بودند و هیچ كشتی 
خارجی به بندرعباس و هرمزگان رفت و آمد نمی كرد 
و تمامی تخلیه كالاها و بارگیری آنها در كشورهای اطراف 

صورت می گرفت و این امر نیز خود باعث افزایش هزینه 
ها می شد.

عضو عالی شورای انقلاب فرهنگی اظهار كرد: در  دوران 
بین رفتن  از  بزرگترین خسارت  سخت دولت گذشته 
حرمت و كرامت ایرانیان بود و حتی كشورهای اروپایی 

حاضر به پذیرش مدیران و مسوولان كشور ما نبودند.
جنتی افزود: پس از رفع تحریم ها علیه جمهوری 
اسلامی ایران، فضای جدیدی در جامعه بین الملل نسبت 
به ایران فراهم آمده است و بسیاری از كشورهای اروپایی و 
غیر اروپایی تمایل به سرمایه گذاری و گسترش روابط خود 

با ایران نشان می دهند.
دولت در حوزه فرهنگ از سیاست 

درهای باز بهره می برد
عضو كابینه دولت تدبیر و امید در ادامه به سیاست 
ارایه شده خود در  برنامه های  اهم  این دولت و  های 
سیاست  گفت:  و  كرد  اشاره  اسلامی  شورای  مجلس 
دولت در حوزه فرهنگ و هنر سیاست درهای باز البته 
در چارچوب قانون است تا امكانی برای همه نخبگان و 
اصحاب فرهنگ و هنر فراهم آید و از طریق آن بتوانند 
استعدادهای خود را به منصه ظهور برسانند. جنتی گفت: 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در دولت تدبیر و امید 
تلاش كرده تا شرایطی را فراهم آورد كه در چهارچوب 
قانون نویسندگان، روزنامه نگاران، موسیقیدانان و تمامی 
اهالی فرهنگ و هنر به راحتی و بدون خرده گیری های 

نابجا به فعالیت خود بپردازند.
برقراری عدالت فرهنگی در سراسر کشور

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی از دیگر برنامه های دولت 

تدبیر و امید در وزارت فرهنگ وارشاد 
در  فرهنگی  عدالت  برقراری  اسلامی 
سراسر كشور دانست و گفت: در این 
دوره سعی كردیم امكانات فرهنگی و 
هنری تنها مختص پایتخت نباشد و به 
دیگر شهرستان های سراسر كشور نیز 
رسیدگی شود. جنتی افزود: در زمینه 
تمامی معاونت های  عدالت فرهنگی 
وزارتخانه ملزم به تخصیص حداقل 2٠ 
درصد از بودجه سالانه خود برای انجام 
امور فرهنگی و هنری در شهرستان ها 

شدند.
وزیر فرهنگ وارشاد اسلامی گفت: 
اسلامی  وارشاد  فرهنگ  وزارت  در 
تلاش بر كشف استعدادهای فرهنگی و 
هنری است و در تمام حوزه ها از جمله 
كارگردانی، موسیقی، سینما، تئاتر و ... همیشه بانوان پیشتاز 
بوده اند و این نشان از استعداد آنها در زمینه های فرهنگی 
و هنری دارد. وی افزود: در این دوران نیز سعی شده است 
تا مدیران و معاونین در بخش های مختلف وزارت فرهنگ 

و ارشاد اسلامی بر اساس شایسته سالاری انتخاب شوند.
گفتمان سازی اقتصاد مقاومتی

 بر عهده اهالی فرهنگ و هنر است
جنتی در ادامه با اشاره به نامگذاری سال جدید از 
سوی مقام معظم رهبری به نام سال اقتصاد مقاومتی، اقدام 
وعمل ادامه داد: گفتمان سازی و فرهنگ سازی اقتصاد 
مقاومتی وظیفه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، مطبوعات، 
صدا و سیما و سایر دستگاههای فرهنگی و هنری ست. 
وی افزود: رویكرد و روح اقتصاد مقاومتی اقتصاد ریاضتی 
نیست بلكه تكیه بر امكانات و تولیدات داخلی و كاهش 
اتكاء به درآمدهای حاصل از فروش نفت است. جنتی گفت: 
رویكرد و روح دیگر اقتصاد مقاومتی درون زا بودن و تكیه 
بر تولیدات داخلی و برون گرا بودن صادرات محصولات غیر 

نفتی به خارج از مرزهای كشور است.
عضوو شورای عالی انقلاب فرهنگی دانش بنیان بودن 
و تاكید بر تولید علم و دانش و مردمی بودن و فراگیر 
كردن اقتصاد مردمی در میان مردم را از دیگر رویكردهای 
وزارت  كرد:  اظهار  جنتی  برشمرد.  مقاومتی  اقتصاد 
فرهنگ و ارشاد اسلامی بر اساس امكانات و ابزارهای خود 
از جمله فیلم، سینما، چاپ كتاب، هنرهای تجسمی و 
... می تواند در گفتمان سازی و فرهنگ سازی اقتصاد 

مقاومتی اقدام كند.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

دولت در حوزه فرهنگ از سیاست درهای باز بهره می برد

فرمانده مرزبانی نیروی انتظامی تشریح کرد:

 جزییات دستگیری اعضای 3 گروه تروریستی

بهروز نعمتی: 

منتخبان تهران به موضوع هیأت رئیسه ورود نکرده اند 

معاون اول قوه قضائیه:

برخی در داخل با دشمن همراهی می کنند



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,598,000یک مثقال طلا

1,061,500یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,360,000سکه بهار آزاد ی

10,360,000سکه امامی

5,450,000نیم سکه

2,910,000ربع  سکه

1,930,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

وعده ٧ ماهه اجرا شد

قفل کارت های اعتباری شکست
سرانجام بعد از حدود هفت ماه از وعده توزیع كارت های اعتباری خرید كالای ایرانی، برخی 

بانک ها از صدور و توزیع این كارتها خبر دادند.
 كارت های اعتباری یكی از پرحاشیه ترین سیاست های بسته تسریع رونق اقتصادی كه در 
مهرماه سال گذشته از سوی مدیران اقتصادی دولت رونمایی شد، به شمار می رود به طوری 
كه دو سیاست اعتباری دیگر بانک مركزی در این رابطه یعنی وام 25 میلیون تومانی خودرو و 
همچنین تامین مالی كالاهای واسطه ای كمی با فاصله از یكدیگر از آبانماه سال قبل در دستور 
كار قرار گرفت، اما كارتهای اعتباری با توجه به آماده نبودن زیرساختهای فنی و مالی و عدم 
هماهنگی بین سازمانهای ذیربط از جمله وزارت صنعت و بانک مركزی و وزارت رفاه مدتها 
طول كشید تا اینكه به مرحله اجرا درآید. در این بین باید برخی حواشی تولید كنندگان در 

این رابطه و خواسته های آنها را نیز یادآور شد.
به هر حال با وجود تمامی تغییراتی كه طرح توزیع كارتهای اعتباری در چند مرحله به 
همراه داشت، در نهایت همانطور كه چندی پیشوزیر صنعت، معدن و تجارت وعده داده بود، 
بانكها با توجه به درخواست های دریافت شده از سوی سازمانها نسبت به صدور این كارتها 

اقدام كردند و طلسم چند ماهه این طرح پرحاشیه شكست.
گرچه در رابطه با سازوكار نهایی اجرای طرح كارت های اعتباری هنوز توضیحی از سوی 
دستگاه های مربوطه ارائه نشده، اما آنطور كه اخیرا غزنوی- سخنگوی انجمن تولید كنندگان 
لوازم خانگی- در این رابطه توضیح داده است، سه گروه مشمول این طرح خواهند بود. اول، 
بازنشستگان صندوق بازنشستگی كشوری هستند كه برای این افراد بانک صادرات متولی 
انجام كار شده و بازنشستگان می توانند با مراجعه مستقیم به بانک نسبت به ثبت نام و دریافت 
كارت های اعتباری اقدام كنند. دسته دوم مستمری بگیران تامین اجتماعی و دسته سوم، 
كاركنان آموزش و پرورش هستند كه برای این دو دسته به ترتیب بانک های رفاه كارگران 
و ملی متولی انجام كار شده اند كه اطلاعات این افراد توسط بانک از سازمان های مربوطه 

اخذ می شود.
در حالی بانک صادرات از شروع توزیع كارت های اعتباری به بازنشستگان خبر داده كه 
براین اساس بازنشستگان صندوق بازنشستگی كشوری كه حقوق خود را از طریق شعب 
این بانک دریافت می كنند می توانند با مراجعه به وب سایت www.bsi.ir نسبت به تكمیل 
اطلاعات مورد نیاز و اخذ كد رهگیری اقدام كرده و پس از دریافت پیامک از سوی بانک و 
نیز اعلام جهت دریافت كارت صادره و تكمیل پرونده خود همراه كارت ملی و تصویر آن به 

شعبه اعلام شده مراجعه كند.
این در حالی است كه كارت های اعتباری خرید كالای ایرانی صرفا در پایانه های فروش 
شركت ها و نمایندگی هایی كه نام آنها در سایت های دولت و شاپرک و همچنین وزارت 

صنعت، معدن و تجارت ذكر شده قابل استفاده است.
كارت های اعتباری با نرخ سود 12 درصد و مدت بازپرداخت 24 ماهه و با ارائه  گواهی كسر 
از حقوق قابل پرداخت است. طبق قرار قبلی این كارتها برای خرید كالاهای داخلی در نظر 
گرفته شده و دارنده می تواند تسهیلات را با سود 12 درصد بازپرداخت كند. در این میان 
بانک مركزی نیز خطوط اعتباری با سود 1٠ درصد در اختیار بانكهای عامل قرار خواهد داد. 
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اولین یارانه امسال هم  امروز به روال ماههای قبل در 
حساب یارانه بگیران قرار می گیرد. این واریز در روزهای پر 
بحث بودجه 1٣95 و در بحبوحه اختلاف نظر بین مجلس 
و دولت برای حذف 24 و یا هفت میلیون یارانه بگیر انجام 
می شود. مشمولین حذفی كه تا حدود سه ماه دیگر دریافتی 

آنها جرم و در حكم تصرف اموال عمومی خواهد بود. 
تبصره  كه  زمانی  در  و  شنبه  سه  ایسنا،   گزارش  به 
هدفمندی یارانه ها به عنوان یكی از پرچالش ترین بخش های 
بودجه 1٣95 در صحن علنی مجلس به بحث گذاشته شده 
بود و از سویی نمایندگان به پیشنهاد حذف 24 میلیونی 
و سه دهک بالای درآمدی جامعه تاكید و آن را كمک به 
كاهش هزینه های نقدی اعلام می كردند و از سویی دیگر 
دولت در حال آوردن ادله برای اثبات غیرعملیاتی بودن آن 
بود، سازمان هدفمندی یارانه ها از وازیر شصت و دومین یارانه 

نقدی در ساعت 24 امشب-پنج شنبه- خبر داد. 

از هر  یادآوری كرد كه جدای  نقدی  یارانه  واریز  اعلام 
پیشنهادی كه می تواند حذف هفت میلیونی برآورد دولت 
و یا 24 میلیون مجلس، سه دهک درآمدی و یا هر تعداد 
دیگری باشد، تا زمانی كه به هر دلیلی اجرایی نشده باید 
واریز حدود ٣5٠٠ میلیارد تومانی در هر ماه برای مجموع ٧5 
میلیون نفر انجام شود. حتی اگر جور كردن این مبلغ برای 

دولت و به قول وزیرش، مصیبت بار باشد. 
پرداخت حدود 42 هزار میلیارد تومان یارانه نقدی در 
طول سال موجب شده تا از ابتدای اجرای قانون هدفمندی 
هزار  كنون حدود 2٣٠  تا  ماه سال 1٣89-  یارانه ها-آذر 
میلیارد تومان از منابع ناشی از اصلاح قیمت حامل های 
انرژی به همراه بخشی از بودجه عمومی و همچنین گاها 
قرض از بانک مركزی صرف پرداخت هایی شود كه بر اساس 
قانون حتی نصف رقم هزینه شده هم برای آن در نظر گرفته 

نشده بود. 

به هر حال ٧5 میلیونی كه اكنون در لیست سازمان 
هدفمندی قرار داشته و در سال گذشته حدود سه میلیون 
نفری بیشتر بوده اما در جریان غربالگری حذف شده اند باید 
تا زمانی كه كارت بانكی یارانه فعال در اختبار دارند، رقم 45 
هزار و 5٠٠ تومانی به حساب اعضای خانوار آنها واریز شود 
حتی اگر مستحق این دریافت نبوده و مشمول حذف باشند. 
هر چند كه ازاین پس با مصوبات اخیر مجلس، نگرانی یارانه 
بگیران نسبت به احتمال حذف در هر ماه بیش از گذشته 

خواهد بود. 
این در حالی است كه با وجود تاكید مجلس به گروههای 
مشخص برای قطع یارانه نقدی، با توجه به عدم دسترسی 
به اطلاعاتی دقیق از سوی دولت تحقق چنین مصوبه ای در 
فاصله زمانی تعیین شده بعید به نظرمی رسد، موضوعی كه از 
سوی برخی نمایندگان نیز مطرح است. به طوری كه جلیلی-

عضو كمیسیون برنامه و بودجه- اذعان كرده كه اهداف یكی 
از احكامی كه قابل پیش بینی است كه در بودجه 1٣95، 
محقق نخواهد شد همین حكم هدفمندی یارانه است، به 
گونه ای كه سال گذشته هم شرایط به همین حالت بود و 
برآورد شد كه شش میلیون شناسایی و حذف می شوند اما 

در عمل چنین اتفاقی رخ نداد. 
علی رغم تصویب مجلس برای حذف سه دهک درآمدی، 
جلیلی این را هم مورد توجه قرار داده كه امكان شناسایی 
این دهک ها برای دولت بسیار سخت است و خود دولت نیز 
اعلام كرده كه امكان اینكه بتوانند در هر دهک مشخصات 
افرادی كه مشمول آن دهک می شوند را به طور شفاف بیان 

كنند در اختیار ندارد. 
در هر صورت، بهار امسال می تواند بهار پایانی جمع كثیری 
از یارانه بگیران باشد و در زمره حذف شدگان از دریافت 
یارانه نقدی قرار گیرند. اقدامی كه می تواند با عملیاتی شدن 
با استفاده از اطلاعات دقیق موجبات اجرای درست قانون 
هدفمندی یارانه ها در جهت پرداخت های هدفمند نقدی، 
توزیع عادلانه منابع ناشی از اصلاح قیمت حامل های انرژی 
بین بخش های اصلی از جمله تولید و بهداشت و درمان و 

درنهایت كاهش كسری های این قانون باشد. 

معاون پارلمانی سازمان مدیریت و برنامه ریزی گفت : دولت قادر به شناسایی سه دهک 
پردرآمد نیست و چنانچه مصوبه روز سه شنبه مجلس لازم الاجرا شود، اجرای این قانون با 

مشكل مواجه خواهد شد.
علیرضا صالح  سه شنبه شب در برنامه گفتگوی ویژه شبكه دو سیما افزود: بر اساس مصوبه 
مجلس، در سال 94 چهار و نیم میلیون نفر از دهک های پردرآمد كشور شناسایی و از 
پرداخت یارانه حذف شدند كه یک و نیم میلیون نفر از آنها اعتراض كردند و یارانه شان بار 
دیگر برقرار شد.وی گفت: چنانچه مصوبه مجلس برای شناسایی و حذف سه دهک پر درآمد 
كشور قانونی شود دولت امكان شناسایی آنها را نخواهد داشت و اجرای این قانون تبعاتی را 
در جامعه خواهد داشت.صالح افزود: برای شناسایی سه دهک پر درآمد باید به حساب های 
شخصی بانكی مردم سركشی كرد كه دولت به هیچ وجه موافق آن نیست.وی گفت: برای 
رسیدن به اهدافمان نباید اهداف بزرگتری را فدا كنیم و این كار باعث ایجاد ناامنی در ثروت 
و حساب های شخصی بانكی مردم می شود.معاون پارلمانی سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
افزود: دولت در سه چهار سال گذشته در صدد تكمیل پایگاه اطلاعاتی مؤدیان مالیاتی بود، 
هرچند كه این پایگاه به طور صد درصد اطلاعاتش تكمیل نشده و جلوی فرارهای مالیاتی 
هم گرفته نشده است.صالح گفت: دولت نمی خواهد در سال 95 افزایش قیمت و تعرفه ای 
را كه به مردم فشار بیاورد به آنان تحمیل كند.وی افزود: قانون هدفمندی یارانه ها تكالیفی 

را بر عهده دولت گذاشته است اما این قانون از ابتدا بد شروع شد هر چند كه دولت مجبور 
است آن را اجرا كند.سخنگوی كمیسیون برنامه و بودجه مجلس هم در این برنامه گفت: بر 
اساس مصداق ها با مصوبه روز سه شنبه مجلس هفت میلیون نفر از دریافت یارانه حذف 
می شوند و سرنوشت 1٧ میلیون نفر دیگر نامشخص است و اختلاف نظر در این میان 
وجود دارد.غلامرضا كاتب افزود: قانون مصوب مجلس در این زمینه، جامعیت لازم را ندارد.

وی اضافه كرد: هدف از قانون هدفمند كردن یارانه ها؛ عدالت اجتماعی است و مجلس و 
دولت بر سر آن و حذف دهک های پردرآمد دیدگاه یكسانی دارند.عضو كمیسیون تلفیق 
بودجه مجلس گفت: دولت پایگاه اطلاعات اقتصادی در اختیار ندارد و از این رو شناسایی سه 
دهک پر درآمد كشور مشكل است.نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی هم در ارتباط 
تلفنی با این برنامه گفت: هیچ قانونی برای اینكه دولت نتواند به حساب های شخصی بانكی 
مردم سركشی كند وجود ندارد.احمد امیرآبادی فراهانی افزود: دولت می تواند برای تكمیل 
اطلاعات خود و شناسایی دهک های پردرآمد، حساب های بانكی مردم را بررسی كند.وی 
تصریح كرد: افشای اطلاعات و سوء استفاده از حساب های بانكی مردم نادرست است اما 
بررسی آنها برای شناسایی پردرآمدها بی اشكال است. امیرآبادی افزود: دولت وظیفه اش در 
اجرای قانون هدفمندی یارانه ها را به خوبی انجام نداده است و نمایندگان مجلس تلاش می 

كنند در اجرای آن به دولت كمک كنند.

طرح افزایش پلاكانی قیمت بنزین در ساعت اولیه صبح روز 
گذشته با 1٣2 رای تصویب شد، طرحی كه قیمت بنزین را 
در صورت مصرف بالاتر از حدی مشخص از كف 1٠٠٠ تومان 
به سقف 2٠٠٠ افزایش می داد حالا با رای همان نمایندگان به 

كیمیسیون تلفیق بازگشته است.
به گزارش خبرنگار ایسنا، مصوبه دیروز نمایندگان با هدف 
اصلی ابقا سامانه سوخت هوشمند برای بنزین، این سامانه 
را وسیله ای قرار می داد برای آنكه برای مصرف بنزین سقفی 
در حد 18٠ لیتر در ماه تعیین كند. البته در متن مصوبه 
آورده شده بود كه عوارضی كه برای مصرف بیش از 18٠ 
لیتر دریافت می شود در واقع عوارض انتشار آلایندگی، عوارض 
استفاده از زیرساخت های كشور اعم از جاده ها و خیابان ها و 
تأسیسات مربوط و عوارض ایجاد ترافیک است كه در سه 
سطح به صورت پلكانی افزایش می یابد و برای اجرای آن باید 
به سامانه ای رجوع كرد كه طی حدود 8 ماه گذشته تقریبا به 

فراموشی سپرده شده بود.
این مصوبه كه به اعتقاد برخی از نمایندگان دخالت در امور 
اجرایی دولت به حساب می آمد تا حدی كه احتمال می رفت 
از سوی شورای نگهبان به همین دلیل رد شود، در حالی به 
تصویب رسید كه دولت در حال بررسی موضوع ابقا سامانه 
سوخت بنزین بود. معاون شركت ملی پالایش و پخش در 
پاسخ به اینكه دولت چه برنامه ای برای اجرای مصوبه مجلس 
در پایان مهلت چهارماهه ای كه داده شده دارد، تنها به این 

بسنده كرد كه دولت فعلا منتظر ابلاغ مصوبه می ماند.
با این حال عمر این مصوبه كه در آن تكلیف چند نرخی 
شدن دوباره بنزین و البته تبعات گران شدن نرخ بر كالا و 

مسافر روشن نشده بود تنها به چند ساعت كشید.

مصوبه ای كه بر پایه پیشنهادات احمد توكلی، نماینده مردم 
تهران در مجلس به منظور اعتراض به تصمیم احتمالی دولت 
برای جمع آوری سامانه سوخت بنزین، رای آورده بود، چند 
ساعت بعد از تصویب با نگرانی  مجلسی ها حتی آن هایی كه 
به این مصوبه رای مثبت داده بودند،همراه شد. توكلی با اصرار 
بر لزوم استفاده از كارت های سوخت معتقد است كه این 
تبصره نرخ بنزین را افزایش نمی دهد بلكه عوارضی را به آن 
می افزاید كه درآمدی برای دولت آن هم در جهت حفظ محیط 
زیست، مهار مصرف و كاهش ترافیک و بهبود راه ها به وجود 
می آورد. به گفته وی افزایش پلكانی قیمت بنزین می تواند از 
قاچاق سوخت جلوگیری كرده و البته اطلاعات را از خودروها و 
مسافت طی شده جمع آوری خواهد كرد كه ذی قیمت است. 
این در حال  است كه وزیر نفت پیش تر با ابراز تمایل نسبت 
به كنار گذاشتن سامانه سوخت بنزین تصریح كرده بود كه 
طی حدود 1٠ سال استفاده از این سامانه اطلاعات كارآمدی 
جمع آوری نشده است. دژپسند، معاون رئیس سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی از جمله افرادی بود كه در جلسه تصویب این 
تبصره با آن اعلام مخالفت كرده و این پیشنهاد را در مغایرت 
با اهداف اولیه هدفمندسازی یارانه ها دانست. وی معتقد بود 
كه اجرای طرح افزایش پلكانی قیمت بنزین موجب ایجاد 
مشكل برای طیف وسیعی از مردم می شود. ایرج ندیمی نیز 
در مخالفت با پیشنهاد توكلی،به عدم جامعیت طرح داده شده 
اعتراض كرده و آن را در حالیكه دولت مشغول بررسی نظرات 
موافق و مخالف در مورد سامانه سوخت بنزین بود، دخالت در 
كار قوه مجریه  می دانست. هادی قوامی، عضو كمیسیون برنامه 
و بودجه، نیز به آثار تورمی چهار نرخی شدن بنزین و دخالت 
مجلس در امور اجرایی با تصویب این تبصره، اشاره كرد و در 

مورد هویدا شدن آثار نارضایتی مردمی در تیر ماه هشدار داد.
او ضمن آنكه اجرای این مصوبه را غیرممكن خواند یكی از 
مشكلات آن را عدم تفاوت بین ابرشهر تهران، كلان شهرها، 
شهرهای بزرگ و روستاها از نظر سهمیه استاندارد سوخت 
دانست.علی مروی، رئیس كمیسیون انرژی مجلس نیز از دیگر 
معترضان به این مصوبه بود كه برخلاف توكلی معتقد است 
كه مصوبه مجلس با چهار نرخی كردن قیمت بنزین به قاچاق 
دامن می زند. او با تاكید بر اینكه چهار نرخی شدن سوخت 
مشكلات جدی اقتصادی و نارضایتی وسیع اجتماعی را در 
آینده نزدیک در پی خواهد داشت، احتمال داد كه مصوبه 
مجلس در شورای نگهبان به علت دخالت در امور اجرایی مورد 
اشكال قرار می گیرد. اما كار به شواری نگهبان نرسید، پیش از 
آن مهرداد بذرپاش با این استدلال كه نمایندگان صبح دیروز 
"حواسشان نبوده" و به مصوبه پر ابهامی رای داده اند، اخطار 
داد كه با اجرای طرح قیمت پلكانی نیمی از بنزین در كشور 
با قیمت 2٠٠٠ تومان به فروش می رسد. در نهایت اشكالات 
نمایندگان به این منجر شد كه با رای اكثریت مصوبه به 
كمیسیون تلفیق ارجاع شده تا بندهایی كه ابهام دارند مورد 
بررسی مجدد قرار گیرند. حال بار دیگر شرایط همان اوضاع 
قبل است، دولت هنوز فرصت دارد موافقت ها و مخالفت ها 
را در مورد سامانه سوخت بنزین بررسی كند و مجلس نیز 
تصمیم گرفته چهارنرخی شدن بنزین كه البته به اعتقادی 
برخی نمایندگان دخالت در كار دولت بود را فعلا كنار بگذارد 

یا حداقل مورد بررسی مجدد قرار دهد.
 با این وجود باید دید كه آیا دولت پیش از آنكه مجلس با 
تصمیم جدیدی تكلیف سامانه سوخت بنزین را مشخص كند، 

خود تصمیمی در این مورد خواهد گرفت یا نه. 

بهار یارانه بگیران در هیاهوی حذف 

معاون پارلمانی سازمان مدیریت و برنامه ریزی :

قادر به شناسایی سه دهک پردرآمد نیستیم

پلكانی شدن قیمت بنزین فعلا تعطیل

 سامانه سوخت دوباره بلاتکلیف شد

از تک نرخی شدن تا حذف رانت در بازار ارز

"نرخ ارز" نشان دهنده  معیار رابطه بین المللی اقتصادهایی است كه تلاش می كنند 
بر اساس مزیت های نسبی و مطلق خود كالاها و خدماتی به یكدیگر عرضه كنند.نرخ ازر 
می تواند معیاری برای سنجش مزیت نسبی ، جهت دهی به مبادلات اقتصادی و برنامه 
ریزی برای اینده توسعه بازرگانی خارجی باشد.مدیریت نرخ ارز شناور در كشور براساس 
تعامل عرضه و تقاضا اعمال می شود و نحوه مدیریت آن بدین شكل است كه از نوعی 
ثبات در قیمت پیروی می كند و شرایط اقتصادی در آن لحاظ می شود. با توجه به اجرای 
برجام و ساماندهی صادرات نفت خام و صادرات غیرنفتی و همچنین ورود منابع خارجی 
به كشور به نظر می رسد ظرفیت های عرضه ارز در اقتصاد رو به افزایش است و می توان 
به سمت یكسان سازی نرخ ارز حركت كرد.هرچند یكسان سازی نرخ ارز رویكردی مهم 
در سیاست های پولی كشور است اما باید شرایط برای مدیریت نرخ ارز و اعمال آن در 
محدوده مشخصی وجود داشته باشد.حال كه رویكرد دولت و بانک مركزی تک نرخی 
كردن نرخ ارز است ، باید مجموعه رفتارهای طرف های عرضه و طرف های تقاضای ارز به 
خوبی مدیریت شود.سال 1٣95 شاید دوره زمانی برای یكسان سازی نرخ ارز باشد اما باید 
از لحاظ منابع تامین ارز هم اطمینان كافی به بازار داده شود كه شامل تامین ارز از محل 
صادرات نفت خام، صادرات فرآورده های نفتی، صادرات غیرنفتی و صدور خدمات فنی و 
مهندسی و جذب گردشگران خارجی است.البته هر نوع خدمتی كه به خارجی ها عرضه 
می شود مانند ترانزیت و دیگر موارد هم می تواند ظرفیت عرضه ارز را در بازار تقویت كند.

قیمت نفت نوسان جدی دارد و ادامه این روند بر تک نرخی كردن ارز تاثیر منفی خواهد 
داشت و باید مجموعه ای از عوامل كه ساختار بازار را ناپایدار می كند تحت مدیریت و 
كنترل قرار گیرد البته احتمال افزایش قیمت نفت هم زیاد است.از طرف دیگر چند نرخی 
شدن ارز همواره از موانع فساد اقتصادی بوده است چون رانت ایجاد می كند كه نصیب عده 
ای خاص می شود بنابراین تک نرخی كردن ارز از لحاظ اقتصادی كاملا ضروری است اما 
باید قابل كنترل، با ثبات و قابل پیش بینی و مدیریت باشد.چند نرخی بودن نرخ ارز منشا 
بسیاری از مفاسد اقتصادی است و افكار عمومی و فعالان عمومی انتظار دارند دولت در 
مسیر ساماندهی و یكسان سازی نرخ ارز گام بردارد.برخی های می گویند  ارز دو نرخی ) 
مبادله ای و آزاد ( از بنیادهای فساد اقتصادی در كشور است.وقتی رانت حدود 4٠٠ تا5٠٠ 
تومانی در نرخ ارز به صورت شفاف وجود دارد ، افراد استثنایی می توانند از كنار این رانت 
عبور كنند و عمدتا گرفتار می شوند.همچنین كالاهایی كه با ارز مبادله ای وارد می شود 
با نرخ آزاد و گاهی هم با نرخ بالاتر قیمت گذاری می شود ، پس ارز دو نرخی عامل فساد 
اقتصادی است ، چون هزاران میلیارد تومان رانت ایجاد می كند.اگر ارز تک نرخی شود ، به 
سلامت و شفافیت اقتصادی ، تجارت ، صادرات و واردات كمک خواهد كرد.به همین خاطر 
نرخ های ارز می تواند به متغیری مهم برای توسعه صادرات یا كنترل واردات و همچنین 

كمک به توسعه اقتصادی تبدیل شده است. 
در ایران هم نرخ ارز و كمیت و كیفیت تعیین و سیاستگذاری ان  همچنان بحث روز 
است. اما نرخ ارز در خلاء تعیین نمی شود بلكه هم تابع شرایط اقتصادی است و باید 
متناسب با وضعیت رونق اقتصادی یا ركود ، رشد و توسعه و اهداف اقتصادی  و بازرگانی 
خارجی  هدایت و مدیریت شود.وضعیت مطلوب ، نرخ ارز یكسان و البته قابل مدیریت 
است و باید ظرفیت تامین نیازهای واقعی در طرف های تقاضا وجود داشته باشد.اقتصاد 
ایران خوشبختانه در دهه های اخیر از سیاست تثبیت نرخ و ارز چند نرخی عبور كرده است 
و در حال حاضر به رفتار طرف های عرضه و تقاضا هم توجه می كند و تا یكسان سازن 
نرخ ارز فقط یک گام مانده است. یكسان سازی نرخ ارز هم به معنی الزام افزایش نرخ ازر 
نیست و اگر طرف های تقاضا مدیریت شود و عرضه افزایش یابد می توان به كاهش نرخ 
ارز هم امیدوار بود.البته برخی ها طوری از افزایش نرخ ارز صحبت می كنند مثل اینكه 
نرخ ارز ، تمامیت اقتصاد ایران را تشكیل می دهد و اگر افزایش یابد به طور كامل به نفع 

اقتصاد ایران تمام خواهد شد.
 مقوله نرخ ارز یک مقوله جامع الجهات است كه با توجه به شرایط اقتصادی كشور در 
مورد آن تصمیم گیری می شود. برای سر و سامان دادن به این موضوع، یک مدل و الگوی 
علمی لازم است كه در شرایط مختلف بتواند آن را نظم دهد و كنترل و نقطه بهینه را 

انتخاب كند.

یک مقام مسوول كارگری تاكید كرد :

چاره ای جز پایداری مشاغل نداریم 
دبیركل كانون عالی انجمن های صنفی كارگران كشور معتقد است: برای ایجاد اشتغال 
و حفظ مشاغل موجود چاره ای جز پایداری مشاغل نداریم و دولت باید به سمت پایدار 

كردن مشاغل برود. 
هادی ابوی در گفت وگو با ایسنا، اظهار كرد: امسال به عنوان سال اقدام و عمل نامگذاری 
شده است بنابراین در بحث اشتغال باید هم به مشاغل خود بها بدهیم و آنها را پایدارتر 
كنیم و هم مسوولان و دولتمردان تلاش كنند تا قوانین مرتبط با كار به درستی اجرا شود 

و این اولویت باید در دستور كار قرار گیرد. 
وی ادامه داد: در سالهای گذشته تحریم ها ظالمانه تبعات بسیاری برای كشور و بخش های 
اقتصادی و تولیدی داشته ولی نباید تنها كارگران این تبعات را تحمل كنند بلكه كارفرمایان 

و سرمایه گذاران هم باید این تبعات را بپذیرند. 
این مقام مسوول كارگری با اشاره به ماده ٧ قانون كار تصریح كرد: در این ماده تاكید 
شده است كه در مشاغل دائم باید قراردادهای دائم بسته شود ولی متاسفانه سالهای سال 
است كه در مورد كارهای مستمر و دائمی قرارداد موقت بسته می شود و دلیل این امر 
عدم نظارت مجلس بر اجرای قانون و عمل نكردن وزارت كار به تعهدات خود در قبال 

این ماده قانونی است. 
ابوی گفت: بیكاری زنگ خطری است كه تبعات منفی و جبران ناپذیری برای تولید 
و اشتغال و اقتصاد كشور دارد و اگر امروز كسانی به دلایل مختلف در گوشه و كنار این 

مملكت كار خود را از دست می دهند مردم و نظام همه از آن متضرر می شوند. 
دبیركل كانون عالی انجمن های صنفی كارگران كشور درعین حال درباره هدفگذاری 
وزارت كار برای ایجاد اشتغال در حوزه گردشگری گفت: ممكن است دولت به این نتیجه 
رسیده باشد كه رونق گردشگری می تواند اشتغالزایی، درآمدزایی و ارزآوری بسیاری برای 

كشور داشته باشد به همین دلیل روی آن سرمایه گذاری كند. 
وی تصریح كرد: گردشگری از جمله حوزه هایی است كه مشاغل تابعه زیادی دارد و 
رونق آن می تواند به رونق مشاغل زیرمجموعه گردشگری بیانجامد اما باید توجه كنیم 
كه زمانی در این زمینه موفق خواهیم بود كه به توریست و صنعت گردشگری بها بدهیم 
و شرایط مطلوب برای حضور گردشگران را فراهم كنیم و بازار عرضه و تولید كالاهای 

مرغوبی داشته باشیم. 

وزیر نیرو گفت : اجرای برجام فرصت جدیدی را 
در اختیار مردم قرار داده تا سرعت و رشد توسعه را 

بیشتر كنند.
از  یكی  اینكه  به  اشاره  با   ، چیان  چیت  حمید 
ایران  است  كرده  بینی  پیش  دنیا  مهم  بنگاه های 
ظرفیت هزار میلیارد دلار سرمایه گذاری جدید را 
دارد ، افزود: ما باید از این فرصت بدست آمده نهایت 
استفاده را ببریم تا نه فقط طرح هایی كه موجب 
توسعه كشور است انجام شود بلكه دانش و فناوری را 
هم در كشور ارتقاء دهیم.وی گفت : بازارهای صادراتی 
جدید را پیدا كنیم و میزان صادرات را افزایش دهیم 
، موضوعی كه در مذاكره با هیئت های خارجی كه 
بعد از برجام رفت و آمد آنها به كشور زیاد شده است 
، مطرح می كنیم.چیت چیان با اشاره به اینكه ایران 
دارای ظرفیت های فراوان صنعتی، اجرایی و مدیریتی 
و فنی است، افزود: بازار 8٠ میلیونی داخلی برای پر 
كردن این ظرفیت ها كافی نیست و باید برای تداوم 
حیات بنگاه های اقتصادی وارد بازارهای دنیا شویم.

وی ادامه داد : مذاكره با هیئت های خارجی یكسویه 
نبوده است كه فقط آنها به ما امكانات بدهند بلكه 
در این مذاكرات مطرح شده است كه شركت های 
ایرانی در سایر كشورها نیز فعالیت اقتصادی مؤثر 
داشته باشند.وزیر نیرو تأكید كرد: در مذاكرات بعد از 
اجرای برجام با كشورهای مختلف توافقنامه هایی امضا 
شد كه حداقل حدود 15 هزار مگاوات نیروگاه برق با 
استفاده از فناوری جدید و با راندمان بالا ساخته شود.

چیت چیان با اشاره به اینكه نیروگاه های كشور دارای 
كلاس E و راندمان این نیروگاه ها ٣٣ درصد است ، 
گفت : راندمان نیروگاه های سیكل تركیبی با كلاس 
E به 4٧ درصد می رسد در حالی كه چه سرمایه 
گذاری مستقیم و چه روش تامین مالی خارجی ها 
استفاده شود، استفاده از توربین های كلاس F و H كه 
راندمان آنها حدود 4٠ درصد است و وقتی به سیكل 
تركیبی تبدیل می شود به ۶٠ درصد می رسد ؛ مد 

نظر خواهد بود. 

 وی افزود: این تحول اساسی در افزایش راندمان و 
پایین آوردن هزینه ها و بهبود شرایط زیست محیطی 
است كه در این بین نیروگاه هایی با كلاس G نیز 
پیشنهاد شده است.چیت چیان به قرارداد دو شركت 
زیمنس آلمان و مپنا اشاره كرد و گفت: این مهم ترین 
قرارداد در صنعت برق بود كه در روزهای گذشته 
امضا شد و بر اساس اجرای این قرارداد، 22 واحد 
توربین كلاس F خریداری خواهد شد و در جریان 
ساخت و احداث این واحدها تمام فناوری مرتبط با 
تولید توربین كلاس F به ایران منتقل می شود.وی 
این قرارداد را موفقیتی بزرگ دانست و افزود: این 

قرارداد یک سویه نیست بلكه شركت مپنا توانسته 
است در ساخت قطعات داغ به ویژه پره های توربین 
كه بسیار فناوری پیچیده دارد و جزو فناوری نادر 
دنیاست ، به حدی از توان برسد كه شركت زیمنس 
برای استفاده آن در آلمان و سایر كشورها پره های 
مورد نیاز را از مپنا بخرد.وزیر نیرو با اشاره به اینكه 
تفاهمنامه بین مپنا و زیمنس و وزارت نیرو در یک 
سال آینده به قرارداد تبدیل می شود ، تصریح كرد: 
تعداد نیروگاه هایی كه در ایران ساخته می شود به 
تأسیسات تولید آب و برق همزمان مجهز خواهد 
شد.چیت چیان با اشاره به اینكه نیروگاه هایی كه قرار 

است ، احداث شود، سیكل تركیبی خواهد بود ، افزود: 
راندمان آنها حدود ۶٠ درصد است و از حرارتی كه 
اتلاف می شود برای شیرین سازی آب دریا استفاده 
خواهد شد و نیروگاه های تولید همزمان آب و برق در 
سواحل جنوبی ساخته می شود.وی از تولید حدود 
یک میلیارد مترمكعب آب شیرین از دریای جنوب از 
طریق نیروگاه های تولید همزمان آب و برق خبر داد 
و گفت: این مقدار آب در افق1٠ ساله تولید خواهد 
شد.چیت چیان افزود: بعد از اجرای برجام در زمینه 
ساخت سدها و تأسیسات آبی و نیروگاه های برقابی 
تفاهمنامه های خوبی امضا شده است.وی گفت: بعد از 

اجرای برجام ، ارتقای ظرفیت ولتاژ شبكه برق به كشور 
از 4٠٠ كیلوولت به ٧۶5 كیلوولت برنامه ریزی شده 
است.وزیر نیرو با اشاره به اینكه ایران از نظر ظرفیت 
تولید برق در منطقه اول است و در دنیا رتبه چهاردهم 
را دارد ، افزود : ظرفیت نصب شده نیروگاهی كشور از 
٧4 هزار مگاوات عبور كرده است.چیت چیان با اشاره 
به اینكه ازجمله تفاهم های اخیر با هیئت های مذاكره 
كننده ؛ اتصال شبكه برق ایران به سایر كشورهاست، 
گفت: از مفاد تفاهمی كه بین چهار كشور روسیه، 
گرجستان، ارمنستان و ایران صورت گرفت، این بود 
كه شبكه برق این كشورها به یكدیگر متصل شود.

وی با اشاره به اینكه با اتصال شبكه برق ایران به این 
كشورها ؛ به كانون و هاب شبكه برق منطقه تبدیل 
خواهیم شد، افزود: این موضوع برای توسعه صادرات 
برق بسیار مؤثر و همان چیزی است كه مقام معظم 
رهبری در سیاست های اقتصاد مقاومتی بر آن تأكید 
دارند.چیت چیان در مورد تفاهمنامه های اخیر با سایر 
كشورها در زمینه آب نیز گفت: برای احداث خطوط 
انتقال آب، نیروگاه های برقابی و تصفیه خانه های آب و 
فاضلاب تفاهمنامه های خوبی امضا شد كه امیدواریم 
در سال 95 به قرارداد تبدیل شود.وی با تأكید بر اینكه 
زیرساخت اقتصاد و صنعت؛ آب و برق است، افزود: 
امیدواریم در سال 95 شاهد سال پر تلاش و پر تكاپو 
و رونق جدی در صنعت آب و برق باشیم و اقتصاد 
كشور نیز تكان جدی بخورد.وزیر نیرو تأكید كرد: در 
همه تفاهمنامه هایی كه با خارجی ها امضا شد، اگر 
قرار است تأمین مالی طرحی را شركت های خارجی 
انجام دهند، بیشتر فعالیت های پیمانكاری آن طرح 
به شركت های ایرانی داده می شود.چیت چیان اضافه 
كرد: در كنار آن بازارهای جدیدی هم در خارج از 
كشور برای شركت های ایرانی به وجود خواهد آمد، به 
طور مثال در طرح هوشمند كردن شبكه آب و برق 
كشور، ساخت كنتورها در كشور شروع شده است كه 
امیدواریم در بازارهای خارجی هم در این زمینه حضور 

فعال پیدا كنیم.

وزیر نیرو:

ایران ظرفیت هزار میلیارد دلار سرمایه گذاری جدید را دارد

اسماعیل محمدی 
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دربی مساوی می شود
من معتقدم بازی پرسپولیس و استقلال خاص تر از بازی 
بایرن مونیخ و دورتموند در آلمان است. برای اینكه در آلمان 
اینگونه نبوده است كه دورتموند همواره قطب فوتبال باشد 
و می  شود گفت تازه چند سالی است كه تبدیل به یک 
رقیب جدی برای بایرن شده است. این در حالی است كه در فوتبال ما پرسپولیس و 
استقلال همیشه دو قطب فوتبال بوده اند و از همان ابتدا هم بازی این دو تیم حساسیت 
خاصی داشت. به نوعی می شود گفت دربی ما چیزی مانند ال كلاسیكو است. دیداری 
كه فارغ از تمام شرایط و وضعیت دوتیم، در هر حالتی برای تمام فوتبال اهمیت دارد.

بعد از چند سالی كه پرسپولیس افت كرده بود، فوتبال ایران به این نتیجه رسید كه 
برای زنده شدن فوتبال باید پشت سر پرسپولیس بایستد و از این تیم مردمی به بهترین 
نحو حمایت كند. در این فصل این اتفاق هم افتاد و می بینیم در حالی كه پرسپولیس از 
حمایت زیاد رسانه ها برخوردار است، اما استقلال آنچنان مورد مهر و مقبولیت رسانه ها 
قرار نگرفته است. برای مثال می توانم بگویم كادرفنی پرسپولیس حتی در روزی كه این 
تیم می باخت و خوب هم بازی نمی كرد مورد حمایت و ستایش قرار می گرفت، اما كادر 
فنی استقلال علیرغم اینكه این تیم هفته های زیادی در صدر جدول بود هم به این شكل 
حمایت و نشد و مورد تحسین قرار نگرفت. از همین رو من احساس می كنم برای این 
دیدار بازیكنان و مربیان استقلال فشار بیشتری را نسبت به رقیب خود احساس می كنند.

من برای استقلال نگران هستم، برای اینكه احساس می كنم بختكی از مشكلات درونی 
روی این تیم افتاده است و درحال ضربه زدن به این تیم است. به نوعی كه این خطر برای 
استقلال وجود دارد كه با باخت احتمالی در دربی، با توجه به فاصله نزدیک تراكتورسازی، 
استقلال همانند فصل قبل حتی نتواند سهمیه آسیا را از لیگ كسب كند. الان تراكتور 
به سرعت در حال نزدیک شدن به صدر جدول است و اگر قرار باشد اتفاقات غیرطبیعی 
فصل گذشته باز هم رخ بدهد، این احتمال وجود خواهد داشت كه استقلال در صورت 
شكست در دربی به دلیل حاد شدن مشكلات درون تیمی خود، حتی نتواند سهمیه 
بگیرد. باتوجه به بازی های قبلی دو تیم تا اینجای لیگ و شرایط فعلی جدول، می شود 
حدس زد كه استقلال در این دربی طوری بازی كند كه نبازد و به كسب یک امتیاز 
هم راضی است. برای همین قطعاً شیوه بازی این تیم بستن فضای بازیكنان پرسپولیس 
خواهد بود. با توجه به شیوه بازی پرسپولیس كه از نگاه من یک شیوه سرخپوستی است، 
اگر استقلال تا دقیقه ۶٠ دروازه خود را بسته نگه دارد، در ادامه شانس زیادی برای گل 
زدن خواهد داشت و می تواند از فضای پشت مدافعین این تیم استفاده كند. این كه 
می گویم شیوه بازی پرسپولیس سرخپوستی است به این دلیل است كه این تیم در حمله 
بسیار پرتعداد، سریع و خطرناک به دروازه حریفان هجوم می برد، اما به همان اندازه كه در 
حمله خوب است در دفاع ضعف دارد و به اصطلاح به همان خوبی كه گل می زند، خوب 
هم گل می خورد. چیزی كه در بازی پرسپولیس در چند دیدار اخیر به خوبی نمایان بوده 
است، این نكته است كه شیوه بازی این تیم نسبت به ابتدای فصل تاحدودی تغییر كرده 
است. كادرفنی پرسپولیس حالا به خوبی فهمیده است كه با در اختیار داشتن مالكیت 
توپ می تواند ضرب آهنگ بازی را به دلخواه خود تنظیم كند و هرجا كه نیاز باشد می توان 
ریتم بازی را تند و یا كند كند. به همین دلیل می بینیم با اینكه این تیم در سه بازی آخر 
خود نمایش خوبی از خود ارائه نكرده است، به دلیل در اختیار داشتن توپ و مالكیت، هر 
وقت اراده كرده است به گل رسیده است و این نشان دهنده این موضوع است كه سبک 
بازی این تیم تغییر كرده است.این بازی به دلیل حساسیت بسیار زیادی كه دارد، شدیداً 
تاكتیكی و درگیرانه خواهد شد و نباید توقع داشت كه بازی زیبایی را ببینیم. پیش بینی 
من این است كه با توجه به وضعیت دو تیم در جدول و قدرت تقریباً یكسانی كه دارند، 
نتیجه این بازی به احتمال زیاد مساوی می شود و با رخ دادن چنین اتفاقی و برد احتمالی 
دیگر تیم ها، باید گفت كه رقابت در هفته های بعد لیگ به اوج می رسد. آرزوی من برای 
این بازی این است كه اگر این دیار برنده داشت، عوامل تیم بازنده از بازیكنان و كادرفنی 
گرفته تا تماشاگران، طوری رفتار نكنند كه فرهنگ را ببازیم. همه بازیكنان و تماشاگران 
این دیدار باید آگاه باشند كه در این بازی زیر ذره بین دنیا هستند. در این چند وقت اخیر 
از نظر فرهنگی هجمه های زیادی از جانب كشورهایی مانند عربستان به ما وارد شده است 
و این بازی بهترین فرصت است كه با نشان دادن فرهنگ بالای خود، به دنیا نشان بدهیم 

كه ما صحبت های عربستانی ها صرفاً از روی عناد و دشمنی است.
مربی و كارشناس فوتبال

هیچ كدام برنامه  فرهنگی خوبی ندارند؛

 دربی بی تاثیر!
درشرایطی كه برگزاری دیدار استقلال و پرسپولیس با حضور ده ها هزار تماشاگر 
فرصت مناسبی برای آموزش و انجام امور فرهنگی لازم برای جامعه است اما مسئولانی 

كه باید این كار را بكنند خواب هستند!
به بیانیه مشترک طالب لو و طارمی توجه زیادی نشد، آنطور كه باید، آنطور كه بایسته 
بود. كمتر رسانه ای این بیانیه با قلم زیبایش را روی جلد برد. پرسش این است كه چرا؟ 

آیا نیاز امروز جامعه ما مهر و محبت نیست؟
آنچه این دو بازیكن روی آن دست گذاشته اند این روزها از نان شب هم برای جامعه ما 
واجب تر است، جامعه حداقل در بخش فوتبال به نظر می رسد باید دیدگاه هایش را از اول 
بنویسد. نگاهی به فضای مجازی، شنیدن اصوات سكوها نمایانگر این نیاز است. در بخش 
فوتبال ناسزا گویی ها چنان باب شده انگار حرف های یومیه است، انگار قرار است برخی 
در فوتبال یكدیگر را نابود كنند، انگار نه انگار كه اینجا چراغی روشن است برای هیجان 

و لذت و خنده و دوستی.
طالب لو و طارمی جور خیلی ها را كشیدند، جور باشگاه هایشان را، جور سازمان لیگ و 

فدراسیون فوتبال را و جور شهرداری و وزارت ورزش را.
کم کاری باشگاه ها

باشگاه ها باید كری بخوانند و با احترام و عزت، نحوه صحیح كری خوانی و لذت بردن از 
فوتبال را به هوادارانشان نشان دهند. باشگاه ها باید این بیانیه را می نوشتند، باشگاه ها باید 
جانبازها، معلول ها، بیماران و ... را این روزها به تمرین تیم خودشان ببرند، باشگاه ها باید 
برنامه های كری خانی با ابعاد خبری وسیع برای بازیكنانشان با همین هواداران  بگذارند نه 

اینكه تمرین را ببندند و خبرنگار راه ندهند.
حتما كه نباید هادی نوروزی عزیز فوت كند تا اتحادی ایجاد شود؟ حتما كه نباید 
حجازی یا غلامحسین مظلومی به دیار باقی بروند تا هواداران دو تیم دست در دست هم 

بر سر مزارشان حاضر شوند.
سازمان لیگ خواب

سازمان لیگ كه اصلا نمی داند فرصت طلایی استفاده از دربی چیست، نوآوری، 
برنامه ریزی و استفاده از این انفجار هیجان در برنامه اش نیست، یک سری برنامه های 
تكراری و بی تاثیر را پیش از دربی تدارک می بیند كه نه دوستی را زیاد می كند و نه اصالتا 
برنامه ریزی خاصی لازم دارد. نه تئاتری، نه كمدی، نه كری خوانی بازیكنان بزرگ دو تیم 

در كنار هم وسط استادیوم با خنده ای نه هیچ. اینجا سازمانی خواب است.
وزارت ورزش و شهرداری بی توجه

وزارت ورزش و شهرداری هم فقط دنبال برپا كردن دستشویی و چادر بیرون از 
استادیوم هستند، برنامه كتابخوانی ندارند، برنامه فرهنگی ایجاد نمایشگاه برای هواداران 
دربی، ندارند تشویق مردم به دوستی و معرفی كتاب، ندارند. جمع كردن كودكان و 
معرفی دربی به آنها در ورزشگاه، ندارند، به صف كردن جانبازان برای ایجاد شوق زندگی 

به آنها با قرض گرفتن هیجان دربی ندارند و یا خیلی كم دارند.
 آنچه دارند فقط گرفتن روزنامه و پرچم از دست مردم است كه نوعی بی احترامی به 
یكصد هزار نفر محسوب می شود. شاید باید به جای این كار روزنامه و كتاب خودشان 
به دست مردم بدهند تا بخوانند و آرام گیرند و اطلاعاتشان را بالا ببرند اما فقط آنها را 

می گردند مبادا با روزنامه یكدیگر را آتش نزنند.
این نوع نگاه و عدم درک بزرگی دربی و فرصت هایی كه ایجاد می كند، فوتبال را به 
ناسزاگویی سوق داده است، این ناسزاها آنقدر بلند فریاد زده می شوند كه بعضا به آنسوی 

مرزها هم می رسند. به صفحه لیونل مسی، به صفحه لیمای برزیلی و ...
شاید باید دربی را جور دیگر دید. جایی كه صد هزار نفر بعضا از شب قبل در اختیار ما 
هستند تا به آنها خدمت كنیم اما برخی از ما تنها به فكر دستشویی های آنها هستیم و 
جالب تر اینكه بعضا حتی به فكر دستشویی ها هم نیستیم و آنها را خراب در اختیار مردم 

قرار می دهیم و انتظار داریم مودب و دست به سینه بنشینند.

موضع محكم عراق برای سعودی ها؛

عربستان در ایران بازی نکند 
ما هم در عربستان بازی نمی کنیم!

فدراسیون فوتبال عراق در تازه ترین موضع گیری خود نسبت به تصمیم عربستانی ها 
برای بازی نكردن در ایران، شرط سنگینی را پیش پای سعودی ها قرار داده است.

تیم ملی عراق كه به خاطر شرایط این كشور و با نظر فیفا مسابقاتش را در ایران برگزار 
می كند، بعد از همگروهی با عربستان در مرحله نهایی انتخابی جام جهانی روسیه با وضعیت 
عجیبی روبرو شده است.از یک سو عراق، كشور ایران را برای میزبانی مسابقاتش انتخاب 
كرده و قصد دارد مرحله نهایی را هم در كشورمان برگزار كند و از سوی دیگر عربستانی ها 
روی موضع خود برای سفر نكردن به ایران پافشاری می كنند.بر اساس قرعه كشی صورت 
گرفته، تیم های ملی عراق، عربستان، تایلند، امارات، استرالیا و ژاپن در گروه دوم قرار دارند.

عبدالخالق مسعود رئیس فدراسیون فوتبال عراق در این خصوص شرط سنگینی را پیش 
پای عربستانی ها برای بازی نكردن در ایران قرار داده است. مسعود در این خصوص به 
روزنامه »الشرق الاوسط« گفت: اگر تیم ملی عربستان نخواهد با ما در ایران بازی كند، 
ممكن است این درخواست را قبول كنیم ولی ما هم در همان زمان شرط می گذاریم كه 

بازی رفت نباید در عربستان برگزار شود و باید یک كشور دیگر را انتخاب كنیم.

چرا 2 نامزد انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال رد صلاحیت شدند؟
دلایل رد صلاحیت دو نامزد انتخابات ریاست فدراسیون 

فو تبا ل مشخص شد.
 در حالی كه نهادهای نظارتی به پرونده ی تایید یا رد 
صلاحیت نامزدهای انتخاباتی دوره ی آتی فدراسیون فو تبا ل 
ورود كرده اند، 2 تن از این نامزدهای انتخاباتی صلاحیت شان 
به لحاظ شكلی و ماهیتی احراز نشده تا بر این اساس از 4 
كاندیدای ثبت نا می تنها 2 نفر مجوز حضور در رقابت انتخاباتی 

ریاست فدراسیون فو تبا ل را در 11 اردیبهشت داشته باشند.
خبرنگار ایسنا اطلاع حاصل كرد كه یكی از این نامزدها به 
دلیل عدم ارائه مدارک ثبت نامی به صورت كامل و نداشتن 
سابقه 1٠ سال مدیریتی كه یكی از شروط مدنظر برای 
شركت در انتخابات ریاست فدراسیون فو تبا ل است، امكان 

حضور در انتخابات را نخواهد داشت.
دلیل عدم احراز صلاحیت نامزد دیگر انتخابات ریاست 
فدراسیون فو تبا ل نیز این بوده كه این فرد به لحاظ سوابق 
كاری نتوانسته نظر مثبت نهادهای نظارتی را جلب كند و 
اصولا صلاحیتش از سوی این نهاد ها برای حضور در انتخابات 

ریاست فدراسیون فوتبال احراز نشده است.
سردار عزیز محمدی، سردار مصطفی آجرلو، مهدی تاج 
انتخابات  نهایی  كاندیدای  و شهاب الدین عزیزی  خادم 4 

فدراسیون فوتبال هستند.

به گزارش ایسنا،  طبق توافق رییس فدراسیون فوتبال با 
مجموعه وزارت ورزش، انتخابات فدراسیون فو تبا ل در 11 
اردیبهشت ماه سال جاری برگزار خواهد شد و پس از آن 
اساسنامه فدراسیون فوتبال كه با ایراد عدم تصویب از سوی 

هیات دولت روبرو است در فرصتی مناسب پس از جلب 
نظر اعضای مجمع درمورد اصلاحات جدید، در هیات دولت 

تصویب خواهد شد. 
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پروین: 

داربی را ببریم، قهرمانیم
پیشكسوت پر سپولیس می گوید امروز احساس كرده كه سرمربی این تیم است.

علی پروین، پس از حضور در تمرین روز )چهارشنبه( پر سپولیس در ورزشگاه درفشی 
فر ، اظها ر كرد: روز گذشته با آقای طاهری هماهنگ كردم كه امروز به تمرین پر سپولیس 
بیایم و پس از دیدن این بازیكنان خیلی خوشحال شدم و فكر می كنم كه هنوز هم 

سرمربی این تیم هستم.
او ا ضافه  كرد : یادتان باشد زمانی كه پر سپولیس دهم بود گفتم كه این تیم جزو 
چهار تیم نخست خواهد شد، اما الان می گویم كه پر سپولیس قهرمان می شود. وقتی 

پر سپولیس می برد من هم خوشحال می شوم.
پیشكسوت پر سپولیس درباره این كه آیا با برانكو صحبتی هم داشت، گفت: حدود دو 
دقیقه با برانكو صحبت كردم. برانكو مربی بزرگی است و تنها حسن این پر سپولیس این 
است كه بازیكنان با یكدیگر رفیق هستند. با كمک های مالی آقای طاهری پر سپولیس از 
وضعیت خوبی برخوردار است و می تواند قهرمان شود. برانكو جزو مربیان كاربلد فو تبا ل 
است. پروین در ادامه اظها ر كرد: زمانی كه بازیكنان پر سپولیس وارد زمین می شوند در 
همه صحنه ها نزدیک به هم هستند و مانند برخی از تیم ها نیست كه وقتی بازیكنی توپ 

را لو می دهد هم بازیانش به او می خندد. در این تیم رفاقت وجود دارد.
سرمربی سابق پر سپولیس درباره داربی 82 پایتخت نیز، تاكید كرد: ان شا ء الله این بازی 
را می بریم. اگر داربی را ببریم قهرمان می شویم. نمی توانم نتیجه ای را تعیین كنم، ولی 
می دانم كه شانس بالایی برای پیروزی داریم. پروین در پایان درباره این كه آیا بازی ۶ بر 

صفر سال 52 تكرار می شود یا نه، گفت: این اتفاق دیگر رخ نمی دهد. 

نكونام: 

قطر برای صعود به جام جهانی هر کاری می کند
كاپیتان سابق تیم  ملی فو تبا ل ایران می گوید باید از هم اكنون به فكر تداركات سفر به 

چین بود، چرا كه بازی سختی انتظار ایران را می كشد.
جواد نكونام درباره همگروهی ایران با تیم های كره جنوبی، ازبكستان، چین، قطر و 
سوریه، اظها ر كرد: به نظرم برای تیمی كه می خواهد به جا م جها نی برود، نباید فرقی 
داشته باشد كه با چه تیم هایی همگروه می شود، اما فكر می كنم این گروه به نسبت 

شرایط بهتری دارد و تقریبا در هر دو گروه شرایط متعادل است.
وی افزود: یادمان نرود كه همین ازبكستان در دور قبلی ر قا بت های انتخابی جا م جها نی 
چیزی نمانده بود كه تیم ایران را حذف كند یا نباید فراموش كنیم كه قطری ها هر 
كاری می كنند تا به جا م جها نی بروند. نكونام با بیان این كه نباید هیچ حریفی را آسان 
ارزیابی كرد، گفت: در فو تبا ل امروز دنیا دیگر بازی آسانی وجود ندارد و این حرف من را 
می توانید در تمامی لیگ های دنیا به خوبی متوجه شوید. وی درباره شناختش از فو تبا ل 
قطر و تدارک این كشور برای حضور در جا م جها نی 2٠18 پیش از میزبانی در سال 
2٠22 گفت: قطر از سال ها پیش برای رسیدن به جا م جها نی برنامه داشته است و الان 
نیز به پنج بازیكن خارجی پاسپورت قطری داده است. آنها برای لیگ سال آینده طوری 
بر نامه ریزی كرده اند كه این مسابقات یک ماه زودتر آغاز می شود، چون می خواهند امسال 
زودتر تیم  ملی شان را تشكیل دهند بنا بر این به طور قطع كار مشكل تری نسبت به قبل 
در رویارویی با این تیم داریم. نكونام درباره فاصله كم بازی ها و دیدار ایران برابر چین در 
این كشور پنج روز پس از دیدار تیم  ملی برابر قطر در تهران، گفت: این دو بازی می تواند 
راه جا م جها نی را به تیم  ملی ایران نشان دهد. در چنین بازی هایی هر تیمی امكانات 
ریكاوری بهتری داشته باشد موفق تر خواهد شد. به نظرم از الان باید به فكر بعد از بازی با 
قطر باشیم، چرا كه هم حریف سرسختی در چین خواهیم داشت و هم این كه مسافت 
زیاد بعد از یک بازی رسمی می تواند كار هر تیمی را از جمله تیم  ملی ایران سخت كند 

بنابراین تیم ایران باید با بهترین تدارک عازم چین شود.

یوز همچنان روی پیراهن شاگردان كی روش

زمان رونمایی از لباس تیم ملی فوتبال ایران 
مشخص شد

 15 اردیبهشت از لباس تیم ملی فوتبال ایران در مراسمی رونمایی می شود.
بر همین اساس قرار است مسئولان جیووا در جلسه ای كه یكشنبه برگزار می شود، در 
این خصوص با مسئولان فدراسیون فوتبال به جمع بندی رسیده و تصمیم گیری نهایی را 
انجام دهند.طرح لباس های تیم ملی از بین 1٠ طرح كه از ایتالیا پیشنهاد شده، انتخاب 
شده و دو كارشناس ایتالیایی نیز به همین منظور راهی تهراه شدند.طرح لباس جدید تیم 
ملی سفید و قرمز است و جالب اینكه یوز پلنگ ایرانی نیز كه البته بسیار كمرنگ شده 
همچنان روی پیراهن شاگردان كی روش خودنمایی می كند.همچنین طر  ح های متنوع و 
رنگارنگی نیز برای گرمكن و لباس تیم ملی طراحی شده است.تولید لباس های تیم ملی 

طی روزهای گذشته آغاز شده است.

 هفته بیست وششم لیگ برتر فوتبال

دربی 82 ؛ معمای قهرمانی
هفته بیست وششم لیگ برتر فوتبال تحت تاثیر یكی از حساس ترین 

دربی های چند سال اخیر كشورمان پیگیری می شود.
هفته بیست وششم لیگ بدون تردید تحت تاثیر دربی 82 قرار 
خواهد داشت. دربی كه به اعتقاد خیلی ها برنده آن شانس اول 
قهرمانی خواهد بود اما نباید غافل شد كه تیم های استقلال خوزستان، 
تراكتورسازی و نفت تهران هم شانس قهرمانی دارند و سخت برای 

قرار گرفتن در بین 4 تیم اول لیگ تلاش می كنند.
نتایجی كه در هفته بیست وششم لیگ بدست می آید می تواند 
برخی تیم ها را به قهرمانی و كسب سهمیه نزدیک و یكی دو تیم را 
هم از كورس برای قرار گرفتن در بین 4 تیم اول خارج كند. تیم های 
ته جدولی هم هنوز فرصت دارند تا با برتری مقابل حریف این هفته 

خود تا حدی به بقا در لیگ امیدوار باشند.
راه آهن -ذوب آهن

راه آهن با سرمربی خارجی حود هنوز نتوانسته امتیاز كسب كند 
و اگر قرار باشد در دیدار خانگی این هفته به شكست هایش ادامه 
دهد دیگر امیدی برای ماندن در لیگ برتر نخواهد داشت. ذوب آهن 
نیز با نتایج ضعیفی كه در هفته های اخیر لیگ كسب كرد از جمع 
مدعیان قهرمانی خارج شد و حالا این شانس را دارد كه با پیروزی در 
دیدارهای آینده خود برای كسب مقام چهارمی بجنگد تا اگر در فینال 
جام حذفی مغلوب استقلال شد بتواند از لیگ سهمیه حضور در لیگ 
قهرمانان آسیا بگیرد. البته این شرایط در صورتی پیش خواهد آمد كه 

استقلال در بین ٣ تیم نهایی لیگ قرار بگیرد.
استقلال خوزستان - نفت تهران

حساسیت این بازی كمتر از دربی 82 نیست؛ از این جهت كه اگر 
استقلال خوزستان برنده این دیدار باشد آن وقت تساوی دربی هر 
دو تیم پایتخت را از صدر جدول دور خواهد كرد. نفت كه این روزها 
با مشكلات مالی مواجه است و پول سفرش را هم سازمان لیگ داد، 
در صورت پیروزی می تواند خودش را در جمع مدعیان قهرمانی قرار 
دهد. دو تیم باید بازی خود را ساعت 1٧:٣٠ و در گرمای اهواز برگزار 

كنند و شاید این مسئله از كیفیت بازی بكاهد.
پدیده - گسترش فولاد

هر دو تیم در نیم فصل دوم اوج گرفته و نگاه ها را متوجه خود 
كردند. پدیده با وجود اینكه از لحاظ مهره و اوضاع مالی در شرایط 
خوبی در این فصل برخوردار نبوده اما از نظر فنی تیم با كیفیتی نشان 
داده و خیلی زود خود را از جمع تیم های در خطر سقوط جدا كرد. 
گسترش فولاد نیز در سال جدید نتایج خیلی خوبی كسب كرده و 
با دو برد پیاپی توانسته خود را به تیم های بالای جدول برساند. تیم 
تبریزی در صورت پیروزی در این دیدار تا حدی شانس قرار گرفتن 

در بین 4 تیم اول لیگ را هم خواهد داشت.
تراکتورسازی - صبا

تراكتورسازی در هفته های اخیر آن قدر خوب نتیجه گرفته كه 
حالا خودش را در جمع مدعیان قهرمانی می بیند و تساوی در دو 

بازی استقلال خوزستان و نفت تهران و همچنین دربی 82 چه 
بسا بتواند این تیم را در صورت شكست صبا به یكقدمی ٣ تیم 
بالای جدول برساند. صبا هفته گذشته بعد از 8 بازی موفق به كسب 
پیروزی شد و حالا در شرایط بهتری به مصاف شاگردان قلعه نویی 
خواهد رفت. جدال علی دایی و امیر قلعه نویی در این بازی جالب 

خواهد بود.
سپاهان - استقلال اهواز

دیدار با تیم ته جدولی فرصت خوبی برای سپاهان بحران زده است 
كه با كسب پیروزی به آرامش نسبی جهت حضور بهتر در ادامه 
مسابقاتش در  لیگ قهرمانان آسیا برسد. مسئولان باشگاه تا الان 
از استیماچ و تصمیماتش حمایت كرده اند و باید دید این مربی در 
دیدارهای باقی مانده تا چه موفق خواهد بود. در سوی دیگر استقلال 
اهواز فقط روی كاغذ شانس بقا در لیگ را دارد. این تیم مدت هاست 
كه به ته جدولی بودن عادت كرده و به نوعی این مكان را به نام 

خودش زده است.
سایپا - سیاه جامگان

سایپا پس از شكست سنگین 4 بر صفر برابر صبا حالا در اندیشه 
رده بندی  را در جدول  بلكه جایگاه خود  تا  است  مافات  جبران 
بهبود ببخشد. این تیم كه اسیر حاشیه های خودساخته شده برابر 
سیاه جامگانی قرار می گیرد كه خطر سقوط را به شدت احساس 

می كند. هر چند فرهاد كاظمی با قاطعیت از بقای سیاه جامگان 
در لیگ برتر سخن می گوید اما این مربی می داند كه كار دشواری 
پیش رو دارد و اگر تیمش فردا مغلوب شاگردان مجید جلالی شود، 

كار این تیم بسیار سخت تر خواهد شد.
پرسپولیس - استقلال

حساس ترین دربی چند سال اخیر روز جمعه 2٧ فروردین در 
ورزشگاه آزادی برگزار می شود. دیداری كه برنده آن می تواند در آستانه 
قهرمانی قرار گرفته و فصل را رویایی به پایان برساند. پرسپولیس در 
سال جدید توانسته دو برد پیاپی كسب كند تا از دو تساوی اخیر 
استقلال نهایت استفاده را برده و امتیازات خود را به این تیم برساند. 
با توجه به این قضیه سرخپوشان از نظر شرایط روحی و روانی در 
وضعیت بهتری نسبت به رقیب دیرینه خود قرار دارند. برانكو تاكنون 
دو دربی را تجربه كرده كه در این دو دیدار طعم پیروزی و تساوی 
را چشیده است اما شرایط مظلومی فرق می كند و او اگرچه بردهای 
زیادی در دربی بدست آورده اما یک شكست تلخ هم داشته و آن هم 
دیداری بود كه پرسپولیس 1٠ نفره توانست با گل های ایمون زاید 
بازی را ٣ بر 2 ببرد.  كارشناسان از لحاظ انسجام تیمی و تاكتیكی 
پرسپولیس را تیم بهتری نسبت به استقلال می دانند اما از طرفی 
خط دفاع و دروازه استقلال به مراتب مطمئن تر از عناصر دفاعی 
پرسپولیس است. در بازی رفت پرسپولیس با وجود موقعیت هایی كه 

روی دروازه استقلال ایجاد كرد به سختی توانست در دقایق پایانی 
بازی به گل برسد و بازی را به تساوی یک بر یک بكشاند در صورتی 
كه استقلال خیلی راحت موفق به باز كردن دروازه این تیم در آن 
مسابقه شده بود. این موضوع نشان می دهد كه پرسپولیسی ها قبل 
از اینكه روی خط حمله خوب شان حساب كنند باید مراقب باشند 
در خط دفاع و دروازه مرتكب اشتباهی نشوند و البته استقلالی ها 
هم می توانند از این ضعف پرسپولیس كه باعث شده امسال گل های 

زیادی بخورد، استفاده كنند.
 استقلال با اتكا به مهر ه هایی نظیر رحمتی، ابراهیمی و حیدری 
می خواهد برتری خود را بر حریف دیكته كند. استقلال نسبت به 
پرسپولیس كه تیم جوانی است، از فاكتور تجربه بهره می برد و این 
موضوع می تواند كمک حال مظلومی باشد هر چند انگیزه بازیكنان 
جوان پرسپولیس را نباید دست كم گرفت. استقلال بازیكن محروم 
ندارد اما پرسپولیس كمال كامیابی نیا را به دلیل محرومیت در اختیار 

نخواهد داشت.
 بدون تردید ورزشگاه آزادی روز جمعه مملو از تماشاگر خواهد 
شد و امیدواریم حساسیت بیش از حد دربی باعث نشود دو تیم رو 
به بازی محتاطانه بیاورند. اهالی فوتبال انتظار دارند تیم های مدعی 
لیگ، یک فوتبال زیبا و تماشایی را در حضور هواداران پرشور خود به 
نمایش بگذارند تا حداقل اگر بازی مساوی شد، تماشاگران ناراحت 

راهی منازل خود نشوند.
 در حال حاضر پس از استقلال خوزستان 4۶ امتیازی، استقلال 
تهران و پرسپولیس با 45 امتیاز و بر حسب تفاضل گل در رده های 
دوم و سوم ایستاده اند و این بازی می تواند معادله صدرنشینی را برهم 

بزند.
 به گزارش تسنیم برنامه هفته بیست وششم لیگ به شرح زیر 

است:
امروز 2۶ فروردین

 راه آهن - ذوب آهن ساعت 1٧ ورزشگاه شهدای شهر قدس
 استقلال خوزستان - نفت تهران ساعت 1٧:٣٠ ورزشگاه غدیر 

اهواز
 پدیده خراسان - گسترش فولاد تبریز ساعت 1٧:٣٠ ورزشگاه 

ثامن مشهد
 تراكتورسازی تبریز - صبای قم ساعت 18 ورزشگاه یادگار امام 

تبریز
 سپاهان - استقلال اهواز ساعت 19 ورزشگاه فولاد شهر اصفهان

 سایپا - سیاه جامگان ساعت 19 ورزشگاه پاس قوامین )دستگردی( 
تهران

 جمعه 2٧ فروردین
 پرسپولیس - استقلال ساعت 1٧ ورزشگاه آزادی

 شنبه 28 فروردین
 فولاد - ملوان ساعت 1٧:٣٠ ورزشگاه غدیر اهواز

کتیرایی: نابسامانی در کاراته به چهره ورزشی کشور آسیب می زند 

محمد موسوی: معجزه بود که مصدومیتم جدی نشد

رئیس هیئت كشتی استان قم خبر داد:

انتخاب داور بین المللی کشتی قم برای قضاوت در انتخابی المپیک برزیل

 مربی و كارشناس كاراته گفت: در صورت عدم نتیجه گیری كاراته، چهره ورزش ایران در 
رسانه های جهان صدمه جدی می بیند چرا كه كاراته ایران همواره در صدر اخبار ورزش های 
رزمی جهان بوده است. علیرضا كتیرایی در گفت و گو با ایلنا گفت: تعداد افرادی كه برای تصدی 
ریاست فدراسیون كاراته ثبت نام كرده اند نشان دهنده مهم بودن این مقام است، اما برخی از 
اشخاصی كه در این انتخابات ثبت نام كرده اند به نظر نمی توانند صلاحیت لازم را برای شركت 
در انتخابات داشته باشند، نام بسیاری از آنان تا كنون در عرصه كاراته شنیده نشده است و قادر 

به لمس مشكلات كاراته نیستند، این موضوع دلیلی شده تا برگزاری انتخابات كه باید از سوی 
سرپرست فدراسیون كاراته برگزار شود، به طول بی انجامد. متاسفانه باید وضعیت این روزهای 
كاراته را برای نتیجه گیری در میادین جهانی مشكل آفرین خواند، نوعی آشفتگی به وجود آمده 
است كه هرچه زمان بیشتر بگذرد وضعیت بحرانی تر می شود.وی به مشخص نبودن آینده تیم 
ملی كاراته در حالی كه قهرمانان باید خود را برای مسابقات جهانی اتریش آماده كنند اشاره كرد 
و گفت: نزدیک به هفت ماه مانده تا برگزاری مسابقات جهانی و تیم ملی ایران به عنوان یكی 
از مدعیان كاراته جهان كه باید در آبان ماه جاری در كشور اتریش حضور پیدا كند، بلاتكلیف 
است و هنوز كادرفنی مناسبی برای برگزاری اردوهای تیم ملی نداریم. در حالی كه سایر كشورها 
و رقیبان ایران از هم اكنون اردوهای خود را برای موفقیت در این مسابقات برگزار كرده اند و 
در چنین شرایطی ما هیچ نتیجه مطلوبی نخواهیم گرفت.كتیرایی ادامه داد: ما در ایران نابغه 
و متخصص كاراته كم نداریم. با توجه به چنین پتانسیلی نباید چنین روزهایی را ببینیم كه 
كسی به تیم ملی اهمیت نمی دهد و در سكوت همگان به خصوص وزارت ورزش كه متولی 
ورزش كشور است به سر می برد، در صورت عدم نتیجه گیری كاراته ایران در میادین جهانی 
و همچنین آشفتگی داخلی به جز جامعه كاراته وزارت ورزش هم آسیب می بیند و همچین 
چهره ورزش ایران در رسانه های جهان صدمه جدی می بیند چرا كه كاراته ایران همواره در صدر 
اخبار ورزش های رزمی جهان بوده.كارشناس كاراته ایران در خصوص اینكه سرپرست فدراسیون 
در مورد حل بحران های پیش آمده چه باید بكند گفت: سرپرست فداراسیون می تواند با جلو 
انداختن انتخابات و سرعت بخشیدن به روند برسی تایید صلاحیت نامزد ها و برگزاری انتخابات 
هرچه سریعتر به سامان یافتن كاراته ایران كمک كند تا به عنوان یک سرپرست وظایف خود را 

به نحو احسن انجام داده و فدراسیون را تحویل رییس فدراسیون جدید دهد.

ملی پوش تیم  ملی والیبال ایران گفت: ما شانس بزرگی برای 
حضور در المپیک داریم و من به هیچ وجه نمی خواهم از این 
شانس بگذرم؛ چرا كه شاید آخرین باری باشد كه در چنین 

شرایطی برای حضور در المپیک قرار می گیرم.
محمد موسوی در گفت وگو با خبرنگار ورزشی خبرگزاری 
دانشجویان ایران )ایسنا(، درباره مصدومیت خود در تمرینات 
تیم  ملی والیبال، اظها ر كرد: خو شبختا نه مساله جدی وجود 
ندارد و دكتر تیم اعلام كرده كه با گذشت یک هفته  از 
مصدومیتم می توانم تمریناتم را شروع كنم. در این چند روز 
كه من مصدوم شدم همه نگران بودند و از همه تشكر می كنم 
كه من را مورد لطف خود قرار دادند و انرژی مثبت به من 
دادند. او در ادامه افزود: بعد از مصدومیتم بیشتر معروف شدم 
و تصمیم دارم از این به بعد هر روز خودم را به مصدومیت 
بزنم! خبر مصدومیت من خیلی زود همه جا پیچید و باعث 

نگرانی خانواده ام شد. زمانی كه من در بیمارستان معاینات 
اولیه را انجام می دادم نمی توانستم تلفن خودم را جوابگو 
شوم و همین موضوع باعث نگرانی خانواده  و دوستانم شده بود 
كه خیلی این را دوست نداشتم. سرعتی زن تیم  ملی والیبال 
ایران درباره شدت مصدومیت خود گفت: لحظه ای كه مصدوم 
شدم واقعا فكر كردم كه تا شش ماه دیگر نمی توانم بازی كنم 
و همه می گویند كه معجزه ای رخ داد كه آسیب جدی ندیدم. 
برخی ها اعلام كردند كه با مصدومیتی كه من داشتم این 
امكان وجود داشت كه مدت زمان زیادی را از میادین به دور 
باشم. وقتی در سالن وزنه آمدند من را به بیمارستان منتقل 
كنند از شدت درد بیهوش شدم ، ولی من مطمئن هستم كه 
دعای خیری پشت سر من بود كه مصدومیتم خیلی جدی 
نشد.  موسوی درباره حضورش در ر قا بت های انتخابی المپیک 
خاطر  نشان كرد: اگر مصدومیت دیگری رخ ندهد و بتوانم 

با تمام قدرت در خدمت تیم  ملی باشم حتما در ر قا بت های 
انتخابی حضور دارم. ما شانس خیلی بزرگی برای صعود به 
المپیک داریم و من به هیچ وجه نمی خواهم از این شانس 
بگذرم. شاید این آخرین باری باشد كه چنین شانسی برای من 
وجود دارد چرا كه این امكان هست كه در دوره بعد در تیم 

 ملی نباشم بنا بر این باید تمام تلاشم را انجام دهم.
 او در پایان گفت: در این چند روزی كه مصدوم شدم 
آمارهای جالبی از عملكرد چند ساله من در تیم  ملی در 
رسانه ها و فضای مجازی منعكس شد كه من خودم از خیلی 
از آنها اطلاعی نداشتم. بابت تمام لطف هایی كه در این مدت 
به من شد از همه ممنون هستم و حالم از قبل از مصدومیت 
خیلی بهتر است چرا كه انرژی زیادی در این چند روز از همه 
گرفته ام و امیدوارم كه بتوانم با آمادگی كامل به تمرینات بر 

گردم. 

محسن حلوایی اظهار كرد: حدود پنج ماه دیگر به زمان 
بازی های  ورزشی  مختلف  رشته های  رقابت های  برگزاری 
المپیک 2٠1۶ در شهر ریودوژانیرو كشور برزیل زمان باقی 
مانده و تمام رشته ها درگیر پیكارهای گزینشی این رخداد مهم 

هستند.
وی ادامه داد: كشتی در این بین برای علاقمندان به ورزش 
جایگاه ویژه ای دارد و اكثر نگاه ها در بین ورزش های انفرادی به 
این رشته ورزشی دوخته شده تا كشورمان تمام سهمیه های 
هر دو رشته آزاد و فرنگی را برای حضور در این دوره از المپیک 
كسب كند. رئیس هیئت كشتی استان قم بیان كرد: كشتی 
یكی از اصلی ترین امیدهای كاروان ورزشی كشورمان برای 
كسب مدال از مسابقات المپیک است و در اكثر دوره ها شاهد 
این موضوع بوده ایم كه كشتی با موفقیت های درخشان خود 
بار سایر رشته ها را نیز به دوش می كشد. وی خاطرنشان كرد: 
ایران تقریبا سهمیه های خود را در هر دو رشته آزاد و فرنگی 

كامل كرده و در دو سه گزینش دیگری كه بر اساس برنامه ریزی 
فدراسیون كشتی و كمیته جهانی المپیک باقی مانده، تک 
سهمیه ها نیز قطعا برای كشتی ایران در این المپیک قطعی 
خواهد شد. حلوایی تصریح كرد: متاسفانه با وجود تلاشی كه 
ما در این چند سال برای برخورداری از شانس كسب سهمیه 
المپیک برای ورزش قم از رشته كشتی داشتیم، این اتفاق رخ 
نداد ولی اكنون یكی از داوران موفق كشتی قم برای قضاوت 
در پیكارهای انتخابی این دوره از المپیک انتخاب شده است. 
وی عنوان كرد: بعد از برگزاری جلسه كمیته داوران فدراسیون 
كشتی سعید عباسی داور بین المللی درجه یک استان قم كه 
سابقه قضاوت های متعدد در میادین معتبر داخلی و خارجی را 
دارد، برای قضاوت در مسابقات گزینشی المپیک ریو برگزیده 
شد. رئیس هیئت كشتی استان قم بیان كرد: نخستین جلسه 
كمیته داوران فدارسیون كشتی كشورمان در سال جدید با 
حضور رسول خادم رئیس این فدارسیون تشكیل شد و در یكی 

از تصمیم های این جلسه مقرر شد، سعید عباسی داور شایسته 
بین المللی كشتی قم قضاوت پیكارهای گزینشی رقابت های 
المپیک 2٠1۶ ریو را انجام بدهد. وی یاد آور شد: مسابقات 
گزینشی و مرحله نهایی انتخابی تیم های ملی كشتی آزاد و 
فرنگی بزرگسالان كشورمان به منظور شركت در رقابت های 
المپیک 2٠1۶ برزیل، روز جمعه بیست و هفتم فروردین ماه 
به میزبانی سالن 12 هزار نفری مجموعه ورزشی آزادی تهران 

به انجام خواهد رسید.
جدال  با  حالی  در  مسابقات  این  كرد:  عنوان  حلوایی   
برگزار  فرنگی  و  آزاد  رشته  دو  در  وزن  هفت  كشتی گیران 
می شود كه كشتی گیران آزاد كار در اوزان ۶1، ۶5، ٧4، 8۶ 
و 9٧ كیلوگرم و كشتی گیران فرنگی كار در اوزان 85 و 98 
برای تصاحب دوبنده تیم ملی كشورمان در المپیک 2٠1۶ 
ریو سرشاخ می شوند در حالی كه بازدید از آن برای تمامی 

دوست داران كشور رایگان است.

بهمن فروتن  *
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شركت یاماها ژاپن كه سابقه طولانی در ساخت موتور سیكلت دارد، این بار از محصول مفهومی 
خود در نمایشگاه موتورهای مفهومی ویتنام رونمایی كرد.

نام این موتور سیكلت مفهومی شركت یاماها ٠4Gen است و بعنوان نسل چهار موتور 
سیكلت های Gen این شركت محسوب می شود.

طراحی بدنه این موتور سیكلیت با نوآوری گره خوررده و از علم دینامیک در بدنه آن بهره 
گرفته شده است.

در دو سمت این موتور سیلكت دو بال تعبیه شده كه شبیه به بال یک حشره است و بصورت 
متحرک است ضمن اینكه این دوبال نیمه شفاف هستند تا قطعات داخلی آن قابل رویت باشد 
و می توان گفت كه این ویژگی موتور سیكلت ٠4Gen آن را در دسته محصولات مفهومی قرار 

داده است.
بدنه این محصول شركت یاماها شبیه به موتور وسپا است و ترمزهای جلو و عقب آن هم 
دیسكی هستند. این موتور سیكلت را می توان بعنوان نسل جدیدی از موتورهای وسپا شركت 

یاماها در نظر گرفت.

خودروی بخار ماهنورد برای کمک به سکونت انسان در قمر زمین

تولید گیاهان غنی از روی برای مقابله با سوءتغذیه

تولید نانوپوشش سدحرارتی برای افزایش عمر توربین نیروگاه ها
محققان دانشگاه صنعتی مالک اشتر به همراه بخش 
خصوصی پوشش های نانو ساختار سد حرارتی عرضه كردند 
كه استفاده از آنها در نیروگاه ها موجب افزایش عمر و بازدهی 

توربین خواهد شد.
اجزا و قطعات تجهیزاتی كه در دمای بالا مورد استفاده 
از  ناشی  تخریب  معرض  در  همواره  می گیرند،  قرار 
اكسیداسیون و سایش قرار دارند. از این  رو جهت محافظت 
از آنها از پوشش هایی موسوم به پوشش های سد حرارتی 

استفاده می شود.
این پوشش ها از موادی با ضریب هدایت حرارتی كم 
ساخته شده اند كه از انتقال حرارت محیط داغ به قطعه 
جلوگیری می كنند. امروزه استفاده از فناوری نانو به  منظور 
بهبود خواص حرارتی و چسبندگی این پوشش ها توسعه 
 یافته است و دراین راستا دانشگاه مالک اشتر مطالعاتی را در 

این زمینه آغاز كرده است.
دكتر مرتضی حاجی زاده اوغاز، مجری طرح از محصولات 
پایه زیركنیایی به  عنوان محصولات پركاربرد در صنایع 
مختلف یاد كرد و گفت: در این مطالعات تلاش شد تا با 
استفاده از موادی بر پایه زیركنیای نانوساختار اقدام به تولید 

پوشش های سد حرارتی با خواص حرارتی بهینه شود.
و  مكانیكی  استحكام  پایین،  حرارتی  هدایت  وی 
چسبندگی بالای پوشش به زیرلایه و قابلیت بالای این 
پوشش در تحمل شوک های حرارتی را از مزایای این نوع 
پوشش های نانوساختار ذكر كرد و ادامه داد: این خصوصیات 

منجر به افزایش عمر و بازدهی توربین خواهد شد.

حاجی زاده با تاكید بر این كه در این طرح تحقیقاتی از 
نانوپودری از جنس زیركنیا كه توسط ایتریم و سریم پایدار 
شده، به عنوان ماده  پوشش استفاده شد، خاطر نشان كرد: 
این نانو پودر به  وسیله  فرایند پاشش پلاسمایی بر روی زیر 
لایه ای از جنس سوپرآلیاژ نیكل اعمال شد و در نهایت 
ارزیابی های كیفی و كمی از قبیل چسبندگی، مقاومت به 
خوردگی داغ، ریزساختار و خواص مكانیكی بر روی پوشش 

صورت گرفت.
مجری طرح با اشاره به واردات محصولات پایه زیركنیایی 
از كشورهای دیگر و هزینه  بالای آن یادآور شد: با استفاده 
از دستاوردهای این پژوهش می توان با هزینه های به  مراتب 

كمتر این محصول را در داخل كشور و با امكانات داخلی 
تولید و اقدام به صادرات این محصول كرد.

این محقق با تاكید بر ضرورت حمایت دولت و ستاد نانو 
در زمینه سرمایه گذاری های اولیه جهت تولید انبوه این 
محصول، خاطرنشان كرد: این طرح آزمایشگاهی با همكاری 
شركت توربو كمپرسور تک خاورمیانه انجام شده و از نتایج 
آن می توان در صنایعی چون صنایع هوافضا و تولید انرژی 

بهره برد.
این طرح در قالب رساله دكتری مرتضی حاجی زاده اوغاز 
و با راهنمایی دكتر رضا شجاع رضوی از دانشگاه صنعتی 

مالک اشتر انجام  شده است. 

طراحی ربات انسان نمای فروشنده
 توسط هیتاچی

شركت هیتاچی از تازه ترین ربات انسان نمای خدمات رسان به مشتری خود رونمایی كرده 
است.

ربات EMIEW٣ كه برای شناسایی و كمک رسانی به مشتریان نیازمند راهنمایی و كمک 
طراحی شده، می تواند اطلاعات فروش را به سایر ربات ها منتقل كرده و حتی در صورت 

افتادن در شرایط شلوغی فروشگاه دوباره سر پا بایستد.
لید مهارت های ارتقایافته EMIEW٣، طبیعت فعال آن است كه از یک سیستم پردازش 

هوشمند كنترل از راه دور ناشی می شود.
 با اتصال دانش این ربات از الگوهای حركت انسانی با دوربین های شبكه كه برای شناسایی 
محیط استفاده می شوند، ربات می تواند مشتریانی را كه نیازمند پشتیبانی هستند، شناسایی 

كرده و بطور خودكار به كمک آن ها برود.
زمانی كه این ربات ها به مشتریان نزدیک می شوند، از فناوری پردازش هوشمند صدا و 
زبان استفاده كرده و از تحلیل جهت افقی و عمودی برای تمركز كارآمد بر سمتی كه صدا از 
طرف آن می آید، بهره می گیرند. این كار به شناسایی و ترجمه صداها در محیطهای شلوغ و 

پر سر و صدا كمک می كند.
اگر یک ربات محصولی را به فروش برساند یا نیاز به افزایش سوالات مشتری باشد، 
جدیدترین نسل نرم افزار هیتاچی به رباتهای فروشنده اجازه خواهد داد تا با یكدیگر ارتباط 

برقرار كنند. 
این امر بدان معنی است كه یک ربات EMIEW٣ می تواند به فرد محصولی را بفروشد 
و سپس خرید را به ربات صندوقدار ارسال كند كه فورا درک می كند چه چیزی خریداری 
شده است. این مفهوم سازگار بودن، تجربه خدمات رسانی ثابت و منسجم به مشتری هنوز 
به مرحله كاربری در فروشگاههای بزرگی مانند Best Buy نرسیده اما شركت هیتاچی 

در حال كار بر روی آن است.
 EMIEW این عملكردها بر روی پلت فرمی در حال انجام است كه هیتاچی در زمان ارائه
در سال 2٠٠5 طراحی كرده بود. از آن زمان، این ربات ها توانسته اند قابلیت راه رفتن با سرعت 
عادی انسانی را بدست بیاورند، صدای یک انسان را از صداهای زمینه متمایز كنند، اجسام را 

شناسایی كرده و اهداف خاص را دنبال كنند.
 پیشرفت های اخیر باعث ساخت EMIEW2 شد كه از قابلیت پاسخگویی به سوالات و 

اجتناب از اجسامی كه از نقطه كور ظاهر می شوند، برخوردار بود.
نسخه EMIEW٣ یک گام پیشتر رفته و می تواند در صورت افتادن مجددا در جای خود 
بایستد. این ربات 15 كیلوگرم وزن و 9٠ سانتیمتر ارتفاع دارد. انتظار می رود شركت هیتاچی 

تا سال 2٠18 نسخه قابل فروش این ربات ها را به بازار عرضه كند. 

موتور سیکلت بالدار رونمایی شد

محققان دانشگاه جنوب فلوریدا یک كالسكه بخار ماهنورد 
طراحی كرده اند كه می تواند به انسان برای مسكونی سازی 

ماه كمک كند.
 استخراج آب از قطب های ماه و همچنین سیاركها می تواند 
مبنعی از سوخت ارزان را برای كاوشگران در حال سفر به 
اكسیژن  و  هیدروژن  كند.  ارائه  شمسی  منظومه  سیارات 
استخراج شده از آب می تواند حتی به مصرف موتورهایی برسد 
كه فضاپیماها و ماهواره ها را از مكانی به مكان دیگر می فرستند.

موتورهای بخار زمین بر فشار بخار داغ برای فشار وارد 
كردن بر سیلندرها كه معمولا یک پیستون را می چرخانند، 
تكیه دارند. برای استفاده در فضا، بخار باید با انرژی پنل های 
خورشید داغ شده و از یک اگزوز خارج شود تا خودرو را به 

سمت مقصدش هدایت كند.
روش های  از  ناسا   Swamp Works مركز  در  محققان 
مختلف برای استفاده كامل از منابع موجود در ماه استفاده 
كرده اند. ماه در مقایسه با زمین تنها از حدود 1٧ درصد گرانش 
برخوردار است از این رو، تنها به یک انفجار كوچک برای ارسال 

خودرو به جلو نیاز است.
با ادامه تلاش دانشمندان برای فرود انسان بر روی مریخ، 
محققان بسیاری به ماه به عنوان پایگاه مهمی برای سیاره قرمز 

چشم دوخته اند.
موشكی كه از زمین به مقصد مریخ پرتاب می شود، ۶8 
درصد سبكتر خواهد بود اگر فضانوردان مواد مورد نیازشان را 

از روی ماه بردارند.
سازمان فضایی اروپا از برنامه های خود برای ساخت یک 
سكونتگاه در ماه از مواد موجود در این قمر با استفاده از یک 
چاپگر سه بعدی رونمایی كرده است. این برنامه قرار است در 

اواسط دهه 2٠٣٠ آغاز شود.
كاوشگرهای رباتیک ارسال شده بر روی ماه می توانند سطح 
آن را برای وجود رسوبات یخ بررسی كنند كه ممكن است برای 
سوخت و همچنین اكسیژن مورد نیاز برای پشتیبانی از حیات 
استفاده شود. سایر مواد معدنی كشف شده در این ماموریت ها 
می توانند برای ساخت پناهگاه، تولید سوخت و سایر اهداف 
استفاده شوند. حتی بر روی مریخ میز یک خودروی بخار ۶8 

كیلوگرمی می تواند پیش از نیاز به شارژ مجدد تا 29 كیلومتر 
حركت كند.

سفر به مریخ می تواند به طور چشمگیری آسانتر و ارزانتر 
شود اگر تجهیزات از روی ماه برداشته شوند یک خودروی 
بخار ماه نورد می تواند ابزاری برای جمع آوری سریعتر مواد لازم 

ارائه كند. 

تحقیقات زیادی انجام گرفته است تا روی به عنوان یک ریزمغذی ضروری وارد محصولات 
زراعی شود. این كار به دلیل فواید زیادی كه برای مردم كشورهای در حال توسعه دارد، از اهمیت 

بالایی برخوردار است.
گروهی از دانشمندان دانشكده علوم گیاهی و محیط زیست دانشگاه كپنهاک مقاله ای 
در" Nature Plants " منتشر كرده اند كه نشان می دهد احتمالا توانسته اند راهی برای تولید 

محصولات غنی از روی پیدا كنند.
آن ها می گویند كه موفق شده اند سیستم انتقالی را در سلول های گیاهی شناسایی كنند كه 
مسؤول ارسال روی به دانه های گیاهی است. این كشف كمک می كند كه راهی برای تولید 
گیاهانی پیدا كنیم كه فعالیت این سیستم انتقال در آنها ارتقا پیدا كرده و قادرند دانه های غنی 

از روی تولید كنند.
این امر تاكنون غیرممكن به نظر می رسید كه بتوان ارزش غذایی بخش بزرگی از وعده غذایی 
انسان را افزایش داد چرا كه زیست شناسان تا پیش از این هیچ نوع محصولی پیدا نكرده بودند كه 
حاوی این پمپ های روی باشد. این به آن معنی است كه اگر شما بتوانید واریته ای از گیاه چاودار 
تولید كنید كه بارگذاری روی در دانه های آن بهبود پیدا كرده باشد، می توانید این فرایند را برای 

جو، گندم، برنج و سایر محصولات زراعی دیگر به طور مشابه اعمال كنید.
برنامه محققان این است كه عملكرد پمپ های روی در گیاهان را مورد بررسی عمیق تر قرار 

داده و بتوانند قواعد مربوط به انتقال آن به محصولات زراعی متداول را به دست آورند.
پژوهشگران می گویند كه پمپ های روی نه تنها روی بلكه كادمیوم را نیز به درون دانه های 
گیاهی پمپ می كنند و متاسفانه كادمیوم یک فلز سنگین سمی است. بنابراین، محققان در 
تلاش هستند كه راهی برای جداسازی این دو عملكرد پیدا كنند تا میزان انتقال روی به درون 

دانه های گیاهی را افزایش دهند بدون این كه انتقال كادمیوم افزایش پیدا كند.
آن ها می گویند این كار می تواند یک عملكرد دوگانه در پی داشته باشد، چرا كه به محققان 
امكان می دهد گیاهانی پرورش دهند كه علاوه بر تولید دانه های غنی از روی، در پاكسازی 

خاک های آلوده از كادمیوم نقش داشته باشند
در هر حال دانه های برنج غنی از روی هنوز سر از سوپرماركت ها در نیاورده اند؛ این كار هنوز 
در مرحله تحقیق قرار دارد و راه زیادی باقی مانده است كه از مرحله آزمایش به عمل برسد. 
محققان تخمین می زنند كه این محصولات غنی از روی احتمالا 1٠ سال دیگر می تواند وارد 

سفره های غذایی مردم شود. 

مصرف ماءالشعیر در سال های گذشته در كشورمان روبه 
افزایش بوده و این نوشیدنی تا حدودی جای خود را در سبد 
غذایی خانوار باز كرده است، گرچه این نوشیدنی نسبت به 
سایر نوشیدنی های گازدار از فواید بسیاری برخوردار است اما 
تولیدكنندگانش معتقدند كه هنوز سرانه مصرف آن در كشور 

به میزان قابل قبولی نرسیده و فقط چهار لیتر در سال است.
ماءالشعیر نوشیدنی ساخته شده از تخمیر جو و مالت به 
همراه برخی افزودنی های خاص از جمله رازک است كه در 
این تركیب پیچیده اسید فولیک، ویتامین های گروه B و 
پلی فنل ها كه از مواد مفید برای بدن هستند، وجود دارند. 
به گفته رومن مارتینز -كارشناس اسپانیایی رژیم و صنایع 
غذایی- این پیچیدگی نشان از خواص بسیار ماءالشعیر و وجود 

آنتی اكسیدان های بسیار مفید در آن است.
 به گزارش ایسنا ،مشاهدات نشان می دهد كه طی سال های 
گذشته مصرف ماءالشعیر در بین مردم رایج شده و بسیاری از 
جوانان و كودكان به آشامیدن این نوشیدنی علاقه مند شده اند، 
اما در عین حال بسیاری از كسانی كه به مصرف ماءالشعیر 

می پردازند از مزایای آن ناآگاهند.
فواید موجود در جو و مالت

مالت حد واسط دانه جو است و جزو تركیبات كربوهیدرات 
به شمار می رود. به این ترتیب در فرآیند تهیه این نوشیدنی 
شرایط تخمیر ایجاد شده و یک مقدار از این كربوهیدرات ها 
به كربوهیدرات های حد واسطی شكسته می شوند كه هضم 
و جذب شان خیلی راحت است و این مواد در بدن سوخت 
می شود و تولید انرژی می كنند و می توان گفت كه كالری قابل 
توجهی دارد. عصاره حاصل از مالت نیز شامل فیبرهای غذایی 
است كه این فیبرها اثرات زیادی از جمله تنظیم عملكرد روده، 
كاهش خطر بیماری های قلبی و بعضی انواع سرطان بر بدن 

می گذارند.

بر اساس گفته كارشناسان صنایع غذایی، هز 1٠٠ گرم 
جو شامل 11 گرم آب، هشت گرم پروتئین، ٧8 گرم مواد 
نشاسته ای، 1۶ میلی گرم كلسیم، 189 میلی گرم فسفر، دو 
میلی گرم آهن، سه میلی گرم سدیم، 1۶٠ میلی گرم پتاسیم و 

2٠ میلی گرم ویتامین های B2 ،B1 و B٣ است.
رازک، تلخ مزه پرفایده

رازک گیاهی است علفی، چندساله و بالا رونده كه عصاره 
آن خواص طبی زیادی از جمله دفع سنگ كلیه، ادرار آور 
بودن، ضدعفونی كننده دستگاه گوارش و دستگاه تنفس دارد. 
از خواص دیگر این ماده می توان به ضد درد، ضد باكتری، ضد 
عفونی كننده، ضد اسپاسم، ضد تومور، معرق، هضم كننده، 
ملین، خلط آور، قارچ كش، خواب آور، شیر افزا، مسهل، مقوی 
اعصاب، مقوی معده و آرام بخش اشاره كرد كه البته مزه تلخ 

ماءالشعیر نیز مربوط به رازک است.
ماءالشعیر به عنوان یک نوشیدنی، مقداری از مایعات بدن 
را تامین می كند و از 2٠ نوع اسید آمینه ضروری، 1۶ مورد 
در این نوشیدنی موجود بوده و در هر لیتر از آن، تقریبا 2٠ 
میلی گرم ویتامین C وجود دارد. از سوی دیگر كسانی كه به هر 
دلیل دچار كمبود ویتامین  از جمله گروه B هستند می توانند 
از این نوشیدنی در برنامه غذایی خود استفاده كنند. تاثیر آن 
بر افزایش رشد مو و جلوگیری از ریزش آن و تاثیر مثبت روی 
پوست نیز از سایر فواید ما ءالشعیر است كه به عنوان نوشیدنی 
برای خانم های باردار و شیرده نیز مفید است، چراكه ماءالشعیر 
با توجه به داشتن انواع جوانه ها به ویژه جوانه جو در ازدیاد 
شیر مادر موثر بوده و علاوه بر این، سبب افزایش میزان چربی 

شیر می شود.
ماءالشعیرهای قاچاق، مورد اقبال گروهی خاص

انجمن  دبیر   - علوی  كمال   حمیدرضا  زمینه  این  در 
تولید كنندگان ماء الشعیر و مالت - در گفت وگو با خبرنگار 

ایسنا، با بیان این كه تولید ماء الشعیر بر پایه گیاه و ماده اصلی 
آن مالت یا رازک است، اظهار كرد: نوشیدنی ماء الشعیر حاوی 
انواع ویتامین ها به ویژه ویتامین های گروه B بوده كه برای 

كودكان، خانم ها و افراد مسن مناسب است.
وی با بیان این كه می توان نام این نوشیدنی را نوشیدنی 
گیاهی سلامتی گذاشت، ادامه داد: در چهار- پنج سال اخیر 
با توجه به سرمایه گذاری هایی كه در بخش تنوع طعم ها و 
بسته بندی مناسب خانوار انجام شده مصرف ماء الشعیر در بین 

خانواده های ایرانی جا افتاده است.
ماء الشعیر و مالت  تولید كنندگان  انجمن  به گفته دبیر 
تبلیغات مبنی بر مضرات مصرف نوشابه های گازدار و برخی 
نوشیدنی های دیگر نیز سبب شده مردم اقبال بیشتری به 
ماء الشعیر داشته باشند، اما هنوز سرانه مصرف این نوشیدنی 

در كشور پایین تر از حد مورد انتظار است.
علوی با اشاره به تولید ۶5٠ تا ٧٠٠ میلیون لیتر ماء الشعیر 
در سال گذشته تصریح كرد: به طور خوش بینانه سرانه مصرف 
این نوشیدنی در حال حاضر چهار لیتر برای هر نفر است كه 
توقع می رود تا سال 14٠٠ بتوانیم این رقم را به هفت تا هشت 
لیتر برسانیم. وی درباره واردات ماء الشعیر های خارجی به كشور 
اظهار كرد: با توجه به تنوع تولیدات و قیمت محصولات داخلی، 
تنها قشر خاصی از افراد جامعه به سراغ محصولات وارداتی 
می روند و با توجه به این كه این محصولات معمولا به شكل 
قاچاق وارد كشور می شوند، گاها مدت زیادی از تاریخ تولید 

آنها می گذرد.
دبیر انجمن تولید كنندگان ماء الشعیر و مالت با بیان این كه 
سهم مصرف محصولات وارداتی كمتر از یک درصد است، 
اظهار كرد: بسیاری از شركت های ما در حال حاضر به اروپا، 
 ... و  آفریقا  استرالیا،  و دور،  نزدیک  آسیای شرقی، آسیای 

صادرات دارند.

افراد زیادی در جهان درگیر بیماری آرتریت روماتوئید هستند كه درصد بالایی از آن ها 
را زنان تشكیل می دهند. انواع مختلفی از آرتریت روماتوئید التهابی وجود دارد كه به وسیله 

واكنش های خاص سیستم ایمنی سبب درد و خشكی مفاصل می شود.
آرتریت روماتوئید طیفی از علائم متفاوت را در افراد مختلف نشان می دهد كه می تواند 
خفیف باشد و سال ها ادامه پیدا كند و سپس از بین برود. حتی ممكن است در طول دوره 
ی درمان نیز بیماری عود كند. در نوع شدید این بیماری، دردهای ثابت و تخریب كننده ی 
مفاصل دیده می شود. خبر خوب این است كه در سال های اخیر پزشكان با درک بهتر این 

بیماری توانسته اند برای درمان همه ی انواع آرتریت روماتوئید چاره ای بیندیشند.
درمان یک موضوع شخصی است 

علایم این بیماری از فردی به فرد دیگر متفاوت است و بهترین كار ممكن كاهش درد 
است. پزشک بر اساس نوع بیماری هر فرد با او برخورد می كند. 

استرس و نگرانی، خطر ابتلا به آرتریت روماتوئید را افزایش می دهد و به گفته ی پزشكان 
حتی می تواند منجر به پیشرفت بیماری شود

تغییر در برنامه غذایی و ورزش می تواند یكی از بهترین راه ها برای درمان درد باشد. اما 
اكثر مردم ترجیح می دهند از داروها استفاده كنند. 

در هر حال استفاده زودهنگام از داروهای درمان كننده ی آرتریت روماتوئید می تواند به 
نگهداری از مفاصل كمک بیشتری نماید.

داروها برای درمان 
برخی پزشكان داروهای تسكین دهنده درد و برخی داروهای كاهش دهنده التهاب را 
تجویز می كنند. داروهای ضد روماتیسم مانند متوتركسات دوره ی بیماری را كاهش می 
دهند. داروهای تولید شده به روش مهندسی ژنتیک می توانند برای حفظ مفاصل كمک 
كننده باشند. این داروها مجموعه واكنش هایی كه در نهایت منجر به التهاب می شوند را 

مختل می كنند.
می توان در موارد شدید سراغ جراحی رفت

در طی جراحی، مفاصل و تاندون های آسیب دیده ترمیم می شوند و یا به كلی جایگزین 

می گردند. امروزه از مفاصل مصنوعی در این قبیل جراحی ها استفاده می شود.
کاهش استرس می تواند درد مفاصل را تسکین دهد

استرس و نگرانی، خطر ابتلا به آرتریت روماتوئید را افزایش می دهد و به گفته ی پزشكان 
حتی می تواند منجر به پیشرفت بیماری شود. تكنیک های تمدد اعصاب می تواند فرد مبتلا 

را از تحمل درد نجات دهد. می توان برای یادگیری این روش ها از پزشک كمک گرفت.
آرتریت روماتوئید می تواند استخوان را در معرض خطر قرار دهد

افراد مبتلا به آرتریت روماتوئید در معرض خطر پوكی و شكستگی استخوان قرار دارند. 
این ممكن است به دلیل گلوكوكورتیكوئیدها )داروهای روماتوئید( و همچنین نازک شدن 

مفصل باشد. 
خوردن یک رژیم غذایی غنی از كلسیم و ویتامین د می تواند به قوی تر شدن استخوان 
ها كمک كند.علاوه بر این مواد لبنی، سبزیجات دارای برگ سبز تیره، ماهی و زرده تخم 

مرغ هم از مواد مفید هستند.
رابطه سیگار و آرتریت روماتوئید

توتون و تنباكو تنها به ریه ها آسیب نمی رسانند، بلكه 1.٣ از موارد شدید بیماری آرتریت 
روماتوئید به استعمال سیگار مربوط می شود.

آرتریت روماتوئید به قلب نیز آسیب می رساند
درست مثل فشار خون و كلسترول خون بالا، آرتریت روماتوئید نیز افراد را در معرض خطر 

مشكلات قلبی قرار می دهد.
 التهاب مفاصل از طریق خون گسترش می یابد و به قلب آسیب می رساند. طبق بررسی 
ها احتمال حمله ی قلبی در افراد مبتلا به این بیماری ۶٠ درصد است. روماتوئید آرتریت 

همچنین می تواند منجر به پریكاردیت )التهاب لایه ی نازک اطراف قلب( شود.
تمرینات ورزشی موثر 

بهتر است بیماران مبتلا به آرتریت روماتوئید تمركز خود را بر روی این سه تمرین ورزشی 
قرار دهند: فعالیت های هوازی نظیر شنا و پیاده روی سریع ، تقویت عضلات با روش هایی 

همچون وزنه زدن و در آخر تمرینات تعادل مانند ایستادن بر روی یک پا.

هر ایرانی در سال چند لیتر ماءالشعیر می خورد؟

حقایقی درباره آرتروز

بلایی که با »نشستن« سر خود می آوریم! 
بیشتر ما در طول روز مشغول به كارهایی هستیم كه به صورت نشسته انجام می شود. 
بعد از انجام كار هم غالبا در حین تردد به منزل در حالت نشسته قرار داریم. جالب 
اینجاست به منزل هم كه می رسیم در حین كارهای مختلف و مشاهده تلویزیون باز 
هم در حالت نشسته قرار می گیریم. اینجاست كه واقعا باید نگران شد چرا كه نشستن 

طولانی مدت برای بدن مضر است. 
به گزارش ایسنا به نقل از »فارنت«، در ادامه، نگاهی به صدمه های وارد شده به بدن بر 

اثر نشستن طولانی مدت خواهیم داشت: 
1. کند شدن فرآیند هضم غذا 

كارهای زیادی را در حین نشستن انجام می دهیم كه یكی از آنها خوردن غذاست. جالب 
اینجاست كه حتی بعد از غذا خوردن هم بیشتر مردم عادت دارند سر میز بنشینند و به 
صحبت ادامه دهند. نشستن طولانی در حین و بعد از غذا خوردن باعث می شود فرآیند 
هضم غذا كندتر از معمول انجام شود. یبوست مزاج، ترش كردن، سوزش معده، درد های 

معده و افزایش وزن از عوارض نشستن طولانی مدت هستند. 
2. گرفتگی عضلات و دردهای عضلانی 

نشستن طولانی مدت باعث می شود دردهایی در قسمت كتف و شانه، گردن و پشت 
بدن ایجاد شود. این امر به خصوص اگر اصول درست نشستن رعایت نشود بیشتر خود 
را نشان می دهد. بیشتر افراد پس از اینكه مدتی به صورت نشسته قرارگرفته اند به یک 
سمت خم می شوند و بدن در حالتی غیر اصولی قرار می گیرد و صدمات بیشتری را در 
درازمدت متحمل می شود. به همین دلیل است كه شاهد هستیم افرادی كه شغل آنها 
به اصطلاح پشت میز نشینی است بیشتر از دردهای عضلانی شكایت می كنند. حتی اگر 
نشستن از روی رعایت اصول سلامتی بدن هم انجام شود باز هم فشار بیشتری به گردن 
و شانه ها وارد می شود. مهره های كمر نیز در نشستن درازمدت تحت فشار قرار می گیرند 
و انعطاف پذیری خود را از دست می دهند. این امر ممكن است ریسک ابتلا به بیماری 

فتق دیسک كمر را بیشتر كند. 
3. تحلیل رفتن پاها 

وقتی برای مدت زیادی در حالت نشسته قرار می گیریم، پاها فعالیت كمتری انجام 
می دهند. این امر در درازمدت ممكن است به پاها صدمه بزند. نشستن در حالت سكون 
باعث می شود گردش خون كمتر انجام شود، لختگی خون در رگ ها ایجاد شود، 
قسمت های پایینی بدن و پاها متورم شوند، استخوان ها دچار ضعف شوند و حتی فردی 
كه زیاد می نشیند به بیماری پوكی استخوان دچار شود. جالب اینجاست كه راه های آسانی 
برای جلوگیری از این عوارض وجود دارد. برای نمونه پیشنهاد می كنیم از هر فرصتی برای 
تحرک استفاده كنید تا خون در رگ ها جریان داشته باشد. اگر از صبح تا بعد از ظهر 
در محل كار خود نشسته اید و در منزل نیز برای استراحت جلوی تلویزیون لم داده اید، 
پیشنهاد می كنیم از زمان پخش آگهی های طولانی مدت تلویزیونی استفاده كنید و قدم 
بزنید. از هر فرصتی برای پیاده روی استفاده كنید و اگر فرصت داشتید، حركات كششی 

در قسمت پا انجام دهید تا خون در رگ ها جریان بگیرد. 
4. ضعف عضلانی 

همه به خوبی می دانیم كه هر چه فعال و سرزنده تر زندگی كنیم، روح و جسم سالم تری 
هم خواهیم داشت. از طرف دیگر فعال بودن از لحاظ فیزیكی در زندگی و كار باعث 
می شود در كنار سالم و قوی ماندن عضله ها، انعطاف آنها نیز حفظ شود. به این ترتیب اگر 
خسته و كوفته از سر میز كار خود بلند شده اید، بد نیست حركات كششی انجام دهید 
تا در روز بعد دچار گرفتگی های عضلانی نشوید. ناگفته نماند كه تنها پاها در اثر نشستن 
طولانی مدت دچار مشكل نمی شوند و راه رفتن به تمامی عضلات كمک می كند تا انعطاف 
خود را حفظ كنند. نشستن به صورت طولانی مدت عضلات شكمی، ران ها، ساق پا و 
عضلات نشیمنگاه را نیز ضعیف می كند. برای پیشگیری از ضعیف شدن این عضلات 
پیشنهاد می كنیم از هر فرصتی برای تحرک بیشتر استفاده كنید. برای نمونه اگر محل 
كار یا منزل شما در ساختمانی چند طبقه قرار دارد، به جای استفاده از آسانسور از پله ها 
استفاده كنید. تا جایی كه ممكن است سعی شود تا مسیرهای كوتاه مدت را به صورت 
پیاده طی كنید. در محل كار نیز از هر فرصتی برای قدم زدن استفاده كنید. از طرف دیگر 
استفاده از صندلی هایی كه دسته ندارند نیز باعث می شود تا به صورت ناخودآگاه صاف تر 
بنشینید. پیاده روی 1٠ دقیقه ای به ازای هر یک ساعتی كه می نشینید نیز گزینه  مناسبی 
به نظر می رسد. اگر انجام تمامی این موارد برای شما ممكن نیست باز هم حداقل كاری كه 
می توان انجام داد این است كه در هنگام نشستن پاهای خود را در زیر میز كشش دهید. 
در پایان باید گفت همان گونه كه در جریان قرار گرفتید، نشستن طولانی برای بدن 
خطرات زیادی دارد و پیشنهاد می كنیم در كنار انجام دادن توصیه های ذكرشده، برنامه ای 

منظم برای رفتن به باشگاه ورزشی داشته باشید. 

8 درمان طبیعی برای کنترل تری گلیسیرید
تری گلیسیریدها چربی های اصلی هستند كه وارد بدن می شود و نقش مهمی دارند. 
زمانی كه مواد غذایی مصرف می شوند بدن این تركیبات را در خون آزاد كرده و از آن برای 
انرژی بخشی به همه ی بدن استفاده می كند. اگرچه تری گلیسیرید برای عملكرد خوب 
ارگان ها لازم است اما میزان بیش از اندازه ی آن می تواند عروق را اشباع كرده و در روند 
جریان خون اختلال ایجاد كند. در این صورت خطر بروز بیماری های قلبی، دیابت نوع 2 
یا افزایش چربی شكمی بالا می رود. خوشبختانه به دلیل وجود تركیبات شیمیایی موجود 
در برخی منابع طبیعی می توان خطر بروز مشكلات جدی سلامتی را كاهش داد. در این 
مقاله 8 ماده ی غذایی را معرفی می كنیم كه به كاهش تری گلیسیرید بالا كمک می كنند.

اسیدهای چرب امگا 3
اسیدهای چرب امگا ٣ نوعی از چربی های سالم هستند كه اثرات مثبتی در كنترل میزان 
كلسترول و تری گلیسیرید خون دارند. برای جذب این ماده می توانید به سراغ ماهی آزاد، 

قزل آلا، ماهی خال مخالی، ماهی ساردین، دانه ها، مغزها و میوه های خشک بروید.
نوشیدنی طبیعی كه حاوی جوی دوسر باشد برای كاهش خطر ابتلا به بیماری های قلبی 
عروقی و چاقی مفرط مفید است. فیبرها، قدرت حل كنندگی چربی و قندهای موجود در 
جوی دوسر باعث شده است كه این ماده ی غذایی یک مكمل خوب برای كنترل تری 

گلیسیرید، كلسترول و دیابت باشد.
دارچین

عوامل شیمیایی موجود در دارچین خواص پزشكی بالایی دارند كه برای كنترل چربی 
خون مؤثر هستند. البته مصرف این ادویه باید به صورت متعادل باشد چون زیاده روی در 

مصرف آن می تواند مشكل زا شود.
سیر

سیر یكی از درمان های طبیعی معروف است كه برای سلامت دستگاه قلب و عروق 
مفید است. تركیبات گوگردی موجود در سیر مانع از تجمع كلسترول و تری گلیسیرید در 
جداره ی عروق شده و از بروز مشكلاتی مانند فشارخون بالا و گرفتگی عروق پیشگیری 
می كند. با این حال مهم است كه سیر را به صورت خام میل كنید تا بیشترین خواص آن 

را دریافت نمایید.
روغن زیتون

بعد از تشخیص میزان بالای تری گلیسیرید بهتر است كه به جای كره از روغن زیتون 
استفاده كنید. این نوع چربی سالم تر بوده و حاوی تركیباتی است كه به تمیز شدن عروق 

و كاهش مازاد چربی كمک می كند.
چای پوست نارنگی

پوست نارنگی معمولاً دور ریخته می شود اما بهتر است از این كار خودداری كنید. چون 
می توانید از پوست این میوه در جهت درمان تری گلیسیرید، كاهش كلسترول و مشكلات 
مجاری ادراری استفاده كنید. برای این كار به پوست یک عدد نارنگی )ارگانیک( و 1 لیوان 
)25٠ میلی لیتر( آب نیاز دارید. كافی است پوست نارنگی را به مدت 5 دقیقه در آب 
بجوشانید و اجازه دهید برای چند ساعت بماند. این چای را صاف كنید و روزانه ٣ مرتبه 

میل كنید.
آب بادمجان و خیار

بادمجان یكی از سبزیجات سرشار از آنتی اكسیدان است. قرار گرفتن این تركیبات در 
كنار فیبرها و آب موجود در خیار یكی از درمان های طبیعی برای كاهش تری گلیسیرید 
محسوب می شود. همچنین لازم است بدانید كه این دو سبزی ادرارآور و تصفیه كننده 
هستند و در دفع ضایعات از بدن نقش دارند. برای بهره مندی از این درمان به نصف 
بادمجان، یک عدد خیار و نصف لیوان آب نیاز دارید. بادمجان و خیار را پوست گرفته و خرد 
كنید. سپس آن ها را با نصف لیوان آب میكس كنید. این تركیب را به صورت ناشتا به مدت 

دو هفته ی پیاپی میل كنید.
چای آرتیشو

آرتیشو یا همان كنگرفرنگی یكی از سبزیجات سالمی است كه تأثیر زیادی در لاغری 
دارد. این سبزی پرخاصیت منبع آنتی اكسیدان ها و فیبر بوده و حاوی تركیباتی است 
كه از سنتز مازاد كلسترول و تری گلیسیرید در كبد جلوگیری می كند. برای تهیه ی این 
داروی طبیعی به 2 عدد آرتیشو و یک لیتر آب نیاز دارید. كافی است برگ های نرم تر دو 
عدد آرتیشو را برداشته و با یک لیتر آب به مدت ده دقیقه بجوشانید. سپس زیر شعله را 
خاموش كنید و اجازه دهید برای دقایقی استراحت كند. توصیه می شود روزانه دو فنجان 

از این چای میل كنید.
آب جوی دوسر

نوشیدنی طبیعی كه حاوی جوی دوسر باشد برای كاهش خطر ابتلا به بیماری های قلبی 
عروقی و چاقی مفرط مفید است. فیبرها، قدرت حل كنندگی چربی و قندهای موجود در 
جوی دوسر باعث شده است كه این ماده ی غذایی یک مكمل خوب برای كنترل تری 

گلیسیرید، كلسترول و دیابت باشد. 
برای تهیه ی این نوشیدنی به دو قاشق غذاخوری جوی دو سر و یک لیوان آب )2٠٠ 
میلی لیتر( نیاز دارید. جوی دوسر را در یک لیوان آب ریخته و اجازه دهید یک شب تمام 
بماند. روز بعد آن را صاف كرده و مایع را بنوشید. بهتر است هر روز )تا زمانی كه تری 

گلیسیریدتان كاهش پیدا كند( به صورت ناشتا از این نوشیدنی میل كنید.
توجه توجه

روش های طبیعی اشاره شده برای كنترل تری گلیسیرید مؤثر هستند اما نمی توان آن ها 
را جایگزین داروهایی كرد كه توسط پزشک تجویز شده است. تأثیر این درمان های طبیعی 

فوری نبوده و به سبک زندگی هر فرد بستگی دارد.

مغز چگونه با استرس کنار می آید؟ 
استرس یكی از مهم ترین عواملی است كه سلامت و تندرستی افراد را تحت تاثیر قرار 
می دهد. تحقیقات جدید نشان می دهد كه بیان آن دسته از ژن های مغز كه در چالش های 
پر استرس نقش حیاتی در بروز سازش های رفتاری بازی می كنند، توسط مكانیزم های اپی 

ژنتیكی كنترل می شود. 
به گزارش ایسنا ، تا كنون ساز و كار مولكولی مربوط به نحوه بیان این ژن ها مشخص نبود. 
به تازگی محققان دانشگاه بریستول با همكاری دانشگاه اسكتر نشان داده اند كه حوادث 
استرس زا منجر به اصلاحات اپی ژنتیكی در ژن های مرحله اولیه و میانی در نورون های 

هیپوكامپوس می شود. 
اصلاحات اپی ژنتیكی شامل متیلاسیون DNA است كه باعث می شود بیان ژن ها متوقف 

شود.
 Proceedings of National Academy of Sciences )PNAS( این یافته كه در مجله 
به چاپ رسیده نشان می دهد كه استرس باعث می شود ژن های مرحله میانی یا اولیه 
DNA دچار دی متیلاسیون شده و باعث رهاسازی توقف بیان این ژن ها در هیپوكامپوس 

شود. در نتیجه بروز پاسخ های رفتاری سازشی را تسهیل می كند. 
محققان دریافتند كه پاسخ های ژنی و رفتاری به استرس به غلظت تركیبات SAM )اس-

آدتوزیل متیونین( بستگی دارد. SAM یک دهنده متیل است و برای آنزیمی كه DNA را 
متیله می كند ضروری است. 

وقتی میزان SAM افزایش پیدا كند، یک رخداد استرس زا منجر به دی متیله شدن 
DNA نمی شود، بلكه افزایش متیلاسیون DNA مربوط به ژن های اولیه كه بیان آن ها 

متوقف شده را تسهیل می كند و منجر به بروز سازش های رفتاری می شود. 
در این مطالعه ارتباط بین SAM كه تركیبی است كه توسط كبد تولید می شود و 
پاسخ های مربوط به استرس در مغز كشف شده است. این نكته از اهمیت زیادی در 

تحقیقات آینده برخوردار است. 
اختلالات روان پزشكی مرتبط با استرس همچون افسردگی شدید، جنون و تنش های 
بعد از تروما از جمله مهم ترین بیماری های انسان شناخته می شوند. پیشگیری از اثرات 
مخرب استرس به سازش موثر و پاسخ های رفتاری طولانی مدت نسبت به این تنش ها 

بستگی دارد. 
لذا بر اساس گفته محققان این یافته جدید می تواند منجر به ارائه درمان های دارویی 
جدید و دیگر مداخلات درمانی شود كه پاسخ رفتاری مناسب نسبت به تنش و استرس را 

در پی دارند و به درمان اختلالات مرتبط با آن كمک می كنند. 

استفاده از تالک در پودر بچه ممنوع شد 
رئیس اداره نظارت ارزیابی تولید فرآورده های آرایشی و بهداشتی سازمان غذا و دارو 
گفت: استفاده از تالك  با توجه به رأی كمیته فنی و قانونی این سازمان به صورت پودری در 

فرآورده های كودكان زیر سه سال ممنوع است. 
»تالك یا سیلیكات منیزیم آبدار، نرم ترین ماده معدنی است كه تا كنون شناخته شده 
است؛این پودر قابلیت جذب رطوبت، روغن ها و عطرها را دارد و بعنوان روان ساز و نیز به 
عنوان ماده قابض در محصولات مورد استفاده برای پوست به كار می رود. این خصوصیات 
موجب شده است تا از پودر تالك به عنوان مهم ترین افزودنی بسیاری از پودرهای بچه، 

استفاده شود.«
به گزارش ایرنا به نقل از سازمان غذا و دارو ، رویا تالاری، تاكید كرد: صدور و تمدید 
مجوزهای بهداشتی فرآورده های پودری حاوی پودر تالك جهت اطفال زیر سه سال ممنوع 
است و واحدهای تولید كننده و وارد كننده، لازم است اقدامات ضروری را جهت اجرای این 

دستورالعمل به عمل آوردند.
وی در گفت و گو با خبرنگار سلامت ایرنا علت ممنوعیت استفاده از تالك در فرآورده های 
مربوط به كودكان كمتر از سه سال را استناد به سایت آرایشی و بهداشتی اتحادیه اروپا 
عنوان كرد و اینكه استفاده از این افزوده در فرآورده های كودكان كمتر از سه سال در 

اتحادیه اروپا نیز ممنوع شده است.
تالاری تصریح كرد: همچنین پیش از این نیز پزشكان متخصص كودكان به والدین 
توصیه می كردند كه از پودر بچه مربوط به این افزودنی )تالك(، استفاده نكنند.به گزارش 
ایرنا، عوارض متعددی برای پودربچه مانند آسم و بیماری های تنفسی در منابع مختلف 

ذكر شده است.
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اجتماعی 6

نقش رسانه ها در تحقق شعار سال
سال 95 در حالی آغاز شد كه دولت یازدهم پس از قریب 
به سه سال كار و تلاش برای پیشبرد اهداف و برنامه ها 
، تمام توان خود را متمركز بر مباحث اقتصادی و رونق 
بخشیدن به حال و روز اقتصاد كشور از راه های مختلف از 
جمله اجرای مناسب برجام و برداشته شدن كامل تحریم ها كرده است. دكتر روحانی كه از 
همان دوران تبلیغات ریاست جمهوری، ایجاد گشایش در امور معیشتی مردم و سر و سامان 
دادن به اقتصاد بیمار كشور را یكی از كلیدی ترین شعارهای خود انتخاب كرده بود مقطع 
حساس كنونی و این چند ماه باقیمانده تا پایان عمر دولت تدبیر و امید را بهترین فرصت 
برای عملی كردن شعارهای پیشین دانسته و برای رسیدن به آن از هیچ تلاش و كوششی 
فرو گذار نخواهد بود. در چنین شرایطی نام گذاری امسال بنام سال ''اقتصاد مقاومتی اقدام 
و عمل'' اقدام هوشمندانه ای بود كه رهبر معظم انقلاب با در نظر گرفتن شرایط و واقعیات 
این روزهای كشور، افكار عموم مردم و مسؤلان كشور را متوجه اهمیت امر اقتصاد و لزوم 

هم افزایی بیشتر برای كارآمد نمودن این بخش از جامعه كردند.
از همان روزهای نخست نام گذاری، دولت عزم خود را برای تحقق شعار سال جزم كرده 
و جهت گیری های شخص رئیس جمهور، معاون اول و تمام وزراء و اعضای كابینه و نیز 
تلاش جدی وزارتخانه ها و دستگاه های وابسته به دولت و تنظیم و ابلاغ سیاست ها و 
دستور العمل های ویژه پیرامون اقتصاد مقاومتی، همگی حكایت از این موضوع دارد اما 
واقعیت این است كه اجرای دقیق اقتصاد مقاومتی نیازمند عزم همگانی بوده و سهم دولت 
به عنوان یكی از اركان اجرایی كشور در این موضوع اندك می باشد. بدیهی است كه در 
این زمینه مردم همانند سایر عرصه های اجتماعی، نقش اصلی را ایفا نموده و خطاب مقام 
معظم رهبری نیز تنها دولت نیست. حال آشنایی مردم و مهیا ساختن زمینه های جلب 
مشاركت عموم در تحقق اقتصاد مقاومتی، رسالت مهمی است بر عهده رسانه ها و در رأس 
آن صدا و سیما كه با تبیین و تشریح درست مسأله در بین آحاد جامعه به ویژه بانوان، زمینه 

تحقق این مهم به عنوان یك خواسته و مطالبه ملی و عمومی را فراهم نمایند.
مدیركل روابط عمومی استانداری قم

مدیركل بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم :

خدمات کم نظیر ارتش در تاریخ انقلاب
 ثبت و ضبط است

مدیركل بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم گفت: جانفشانی ها، 
رشادت ها و خدمات كم نظیر نیروهای جان بركف ارتش در تاریخ انقلاب اسلامی ثبت 

و ضبط است. 
سرهنگ احمد حسینی روز چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگاران با بیان اینكه خدمات 
ارتش به نظام اسلامی به هیچ وجه بر اهل انصاف و نظر پوشیده نیست، اظهار داشت: 
همراهی قاطبه بدنه ارتش با نهضت امام )ره( و همچنین اقدامات آن قبل از آغاز دوران 
دفاع مقدس در راستای مبارزه با ضد انقلاب و نقش آفرینی هایی كه در هشت سال جنگ 

تحمیلی از این نیرو شاهد بودیم، از ارزش و اهمیت زیادی برخوردار است.
 600 شهید از شهدای قم ارتشی هستند

 وی با اشاره به حدود ۶٠٠ شهید ارتش در قم و اینكه تقریبا بیش از یك نهم شهدای 
این استان از نیروهای ارتش هستند، تصریح كرد: اگر امروز شاهد خدمات و بركات این 
نهاد مقدس هستیم، بیشتر به اهمیت تدبیر و تصمیم حكیمانه حضرت امام )ره( و فرمایش 
ایشان كه فرمودند ارتش باید بماند و روز 29 فروردین باید در تاریخ ثبت شود، پی می بریم.

حسینی با بیان اینكه در ابتدای انقلاب گروهی به صورت مغرضانه و نا آگاهانه و یك عده 
هم بر اساس یك توطئه از قبل پیش بینی شده برای انحلال ارتش تلاش می كردند، 
گفت: مشورت بسیار كارساز شهید سپهبد قرنی و تصمیم به موقع و حكیمانه امام راحل 
برای ماندگاری این نهاد مقدس زمینه استحكام بیش از پیش این نیروی دفاعی كشور را 

فراهم كرد.
مدیركل بنیاد حفظ آثار دفاع مقدس قم همچنین با تاكید بر اینكه آثار و بركات و 
خدمات این نهاد مقدس در كنار سایر نیروهای مسلح كشور روز به روز بیشتر برای ما 
مسلم و مسجل می شود، اذعان داشت: به لطف الهی ارتش ما یك ارتش مكتبی است 
و در چشم آحاد مختلف مردم می درخشد، چرا كه وظیفه و ماموریتی كه در راستای 
حفظ تمامیت ارضی كشور مطابق قانون اساسی برای آن پیش بینی شده را به بهترین 
نحو ممكن انجام داده است.مسئول ستاد بزرگداشت هفته ارتش در قم در بخش دیگری 
از سخنان خود با بیان اینكه این ستاد به مناسب هفته ارتش و به منظور هماهنگی، 
برنامه ریزی و تعامل با سازمان ها و نهادهای دیگر تشكیل شده است، تصریح كرد: 
ستاد مذكور با محوریت یگان ها و نیروهای ارتش مستقر در قم برنامه هایی را در دو 
سطح استانی و درون سازمانی با محوریت نیروهای مسلح بویژه آمادگاه شهید فراشاهی 

ترتیب داده است.
حسینی حضور نمادین نیروهای مسلح استان در مراسم نماز جمعه هفته جاری در 
مصلای قدس را از جمله مهمترین این برنامه ها ذكر كرد، و افزود: در این مراسم امیر 

سرتیپ ستاد حیدری جانشین فرمانده نیروی زمینی ارتش سخنرانی خواهد كرد.
مدیر كل بنیاد حفظ آثار قم همچنین با اشاره به چاپ ویژه نامه قافله نور با همكاری 
یگان های ارتش و با محوریت روابط عمومی بنیاد حفظ آثار استان، تصریح كرد: این ویژه 
نامه به تبیین خدمات، جان فشانی ها و رشادت های ارتش و همچنین معرفی شهدای 

ارتش در قم اختصاص دارد.
حسینی در بخش دیگری از سخنان خود همچنین با اشاره به احداث یادمان ٧ تن از 
خلبانان شهید قم با محوریت سرلشكر خلبان اكبری، تصریح كرد: مقدمات این كار انجام 
شده و همچنین تابلویی كه باید نصب شود، نیز ساخته شده و هماهنگی های كلی و منطقه 

ای آن نیز با شهرداری صورت گرفته است.
وی با بیان اینكه این پروژه هم اكنون در حال گذراندن مراحل اداری و ضوابط شهری 
مربوطه است، افزود: برای نصب این نماد چند نقطه از شهر به شهرداری پیشنهاد شده 
و به طور حتم تا هفته دفاع مقدس نیز كار مكان یابی و نصب آن به طور كامل انجام 

خواهد شد. 

فرمانده آمادگاه شهید فراشاهی نیروی زمینی ارتش قم  خبرداد:

اجرای برنامه های مختلف روز ارتش درقم 
فرمانده آمادگاه شهید فراشاهی نیروی زمینی ارتش قم گفت: خدمت در ركاب ولایت 

فقیه از افتخارات بزرگ نیروهای ارتش محسوب می شود. 
سرهنگ مهران زرین زاده روز چهارشنبه در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: پس 
از پیروزی انقلاب اسلامی در 22 بهمن 5٧ و در پی تحول و دگرگونی هایی كه بواسطه 
انقلاب فرهنگی در نهادهای ارزشی كشور از جمله دانشگاه ها بوجود آمد، در اذهان عمومی 
ملت ایران بویژه نظامیان این شبهه ایجاد شد كه تكلیف ارتش شاهنشاهی قبل از انقلاب 

چه خواهد شد.
وی با بیان اینكه در 28 فروردین 58 ، حضرت امام )ره( با عشق و علاقه ای كه نسبت به 
بدنه ارتش داشتند و اطمینان از اینكه قاطبه ارتش در بحبوحه انقلاب و در ابتدای شكل 
گیری نهضت اسلامی تعامل و همكاری همه جانبه ای با گروه های مردمی داشته و درمسیر 
جریان انقلاب و فرامین ولایت حركت می كند، طی سخنانی روز ارتش را روز افتخار و 

سربلندی همه ملت ارگان های مختلف نظامی كشور نامیدند.
وی با یادآوری اینكه بلافاصله پس از این سخنان ، روز 29 فروردین به عنوان روز ارتش 
جمهوری اسلامی نامگذاری شد، افزود: ما همه ارتشیان كشور به خاطر اینكه از 29 
فروردین 58 تاكنون در ركاب مقام عظمای ولایت به خدمت و دفاع از تمامیت ارضی 

كشور مشغول هستیم به شدت افتخار می كنیم.
این فرمانده ارتش همچنین با گرامیداشت روز 29 فروردین با بیان اینكه ستاد بزرگداشت 
این هفته در بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان تشكیل، و برنامه هایی در 
۶ سرفصل و ٣٠ عنوان پیش بینی شده است، تصریح كرد: مراسم عطر افشانی و غبار روبی 
گلزار شهدا توسط مركز پدافند هوایی حضرت معصومه )س( و همچنین عطر افشانی گلزار 
شهدای امامزاده ابراهیم )ع( و همچنین سوم خرداد و شیخان با محوریت آمادگاه شهید 

فراشاهی و مركز آموزش هوایی قیام از جمله این برنامه ها است.
زرین زاده همچنین دیدار، سركشی و دلجویی از خانواده معظم شهدا بویژه در مناطق 
روستایی و محروم را از دیگر برنامه های هفته بزرگداشت ارتش در قم عنوان كرد، و افزود: 
كار دیدار با خانواده معظم شهیدان از یكی دو روز گذشته آغاز شده و اكیپ ویژه ای برای 

این منظور تعیین شده است.
وی با بیان اینكه در همه یگان های تابع ارتش در قم ویژه برنامه های مختلفی برگزار 
می شود، افزود: در روز 29 فروردین نیز مراسم مشتركی با حضور همه یگان ها در آمادگاه 

برگزار خواهد شد.
وی همچنین با اشاره به حضور نیروهای ارتش در آئین عبادی سیاسی نماز جمعه تصریح 
كرد: دیدار با استاندار و همچنین امام جمعه و نماینده ولی فقیه در استان نیز از دیگر 

برنامه های ما در هفته بزرگداشت ارتش محسوب می شود.
فرمانده آمادگاه شهید فراشاهی در بخش دیگری از سخنان خود با یادآوری اینكه این 
آمادگاه تا حدود 2 سال پیش به عنوان آمادگاه منظریه فعالیت می كرد، اما نام آن به 
شهید فراشاهی تغییر پیدا كرد، افزود: شهید فراشاهی در بحبوحه انقلاب به عنوان یكی 
از فرماندهان در نیروی زمینی ارتش انجام وظیفه می كرد، كه بعد از تحركات اشرار و 
منافقان در منطقه كردستان به صورت داوطلبانه به عنوان فرمانده تیپ لشكر 28 كردستان 
به سقز اعزام شد و در جریان نبرد با عناصر ضد انقلاب در آخرین روز از مرداد ماه سال 

58 به شهادت رسید.
وی با بیان اینكه شهید فراشاهی نخستین فرمانده شهید ارتش به شمار می رود، تصریح 
كرد: حضرت امام )ره( نماز میت را بر پیكر این شهید به جا آورد، و دستور داد تا پیكرش را 

در گلزار شهدای شیخان به خاك بسپارند. 

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد: 

انهدام باند جاعلان کارت های معاینه فنی  در قم
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان از انهدام باند جاعلان كارت های معاینه 
فنی در قم خبر داد و گفت: متهمان روزانه تا 1٠٠ عدد كارت جعلی معاینه فنی صادر 

می كردند. 
سرهنگ احمد كرمی در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت:در پی 
وصول نیابت قضایی از سوی شعبه جزایی بخش كهریزك مبنی بر جعل كارت معاینه فنی 
خودروهای سبک، بلافاصله موضوع توسط كارآگاهان پلیس آگاهی استان مورد بررسی 

قرار گرفت. 
به گفته وی در ادامه با انجام تحقیقات جامع و اقدامات پلیسی مخفیگاه متهمان شناسایی 

و در عملیات غافلگیرانه 4نفر در این رابطه دستگیر شدند. 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم افزود:در بازرسی از خودروهای این افراد 
بیش از 1٠٠ عدد كارت معاینه فنی جعلی به همراه برچسب جعلی جهت نصب بر روی 

شیشه خودرو كه بطرز ماهرانه ای جاسازی شده بود كشف شد. 
وی ادامه داد:متهمان در تحقیقات مأموران اذعان كردند در مدت ۶ ماه از فعالیت مجرمانه 
خود اقدام به جعل و توزیع كارت های مذكور در سطح كشور كرده و روزانه 5٠ تا 1٠٠ عدد 

كارت جعلی هر كدام به مبلغ 55٠هزار ریال توزیع می كردند. 
سرهنگ كرمی گفت:كارت ها و برچسب های مكشوفه با ظرافت خاص دقیق با نصب 
هالوگرام جعل شده به طوری كه از نمونه مهرهای یكی از شهرهای همجوار استان سوء 

استفاده شده است. 
وی افزود:پس از تفهیم اتهام متهمان با قرار قانونی بازداشت و نهایتاٌ روانه استان تهران 

شدند. 
رئیس پلیس آگاهی استان قم هشدار داد:از آنجا كه صدور كارت جعلی معاینه فنی خودرو 
خطرات و صدمات جانی و مالی جبران ناپذیری را به دلیل نقص فنی برخی خودروها به 
دنبال خواهد داشت می طلبد مسئولان امر تمهیدات ویژه ای در خصوص افزایش ضرایب 

امنیتی آنها در دستور كار قرار دهند. 

مدیر آموزش و پرورش گنبدكاووس :

فداکاری معلم گنبدی
 دانش آموزی را از حادثه رهانید 

مدیر آموزش و پرورش گنبدكاووس از فداكاری معلم یكی از مدارس این شهرستان خبر 
داد و گفت: با فداكاری این معلم، یك دانش آموز از حادثه رانندگی نجات پیدا كرد. 

علی رضا حسین زاده در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: صبح دیروز علیرضا 
یعقوبی معلم پایه ششم دبستان شاهد پسران گنبدكاووس هنگام حضور درمحل كار، 
مشاهده می كند یكی از دانش آموزان این دبستان قصد عبور از عرض خیابان را دارد 
و از طرف دیگر خودرویی نیز با سرعت درحركت است و احتمال برخورد با دانش آموز 

وجود دارد. 
وی گفت: این معلم فداكار با دیدن این صحنه بلافاصله به سمت دانش آموز حركت و از 
برخورد خودرو با وی جلوگیری می كند اما خود دچار حادثه می شود. حسین زاده اضافه 
كرد: براثر برخورد این خودرو با معلم فداكار، وی از ناحیه مچ و آرنج پا دچار مصدومیت 
شده و بلافاصله با حضور اورژانس 115 درمحل حادثه ،به بیمارستان مطهری این شهر 

منتقل می شود. 
وی تصریح كرد: با اطلاع خانواده دانش آموز از این حادثه، مادر خانواده به همراه فرزند 
دانش آموز خود با دسته گل و شیرینی به عیادت معلم فداكار و قدردانی از او می روند. 
فداكاری و ایثار معلمان ایرانی طی سال های اخیر بارها در گوشه و كنار كشور مشاهده شده 
است كه آخرین بار آن چندی پیش توسط معلم سیستان و بلوچستانی زنده  یاد 'حمیدرضا 
گنگوزهی' اتفاق افتاد، اگرچه در آن حادثه، معلم فداكار جان خویش را از دست داد اما ایثار 
و فداكاری او برای همیشه در یاد و خاطره ملت ایران بالاخص مردم آن دیار باقی می ماند. 
آموزش و پرورش شهرستان گنبدكاووس با ٣۶٠ هزار نفر جمعیت درشرق استان گلستان 

حدود ۶٠ هزار دانش آموز دارد.

كارمندی بانک یكی از شعبات منطقه هفت حوض تهران كه اقدام به جعل چک  رمزدار 
كرده بود، توسط پلیس دستگیر شد.

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، ساعت 1٣ ،  شانزدهم فرودین ماه عوامل گشت كلانتری 
12٧ نارمک حسب اعلام مركز فوریت های پلیسی 11٠ تهران بزرگ مبنی بر دستگیری فرد 
جاعل اسناد و مدارک بانكی به یكی از بانكهای محدوده میدان هفت حوض مراجعه و اقدام 
به بررسی موضوع كردند. پس از حضور ماموران در محل فردی به نام "جمال" كه خود را 
نماینده حقوقی بانک معرفی نمود و به نیرو های انتظامی اظهار داشت: یكی از كارمندان شعبه 
به نام "مراد" با توجه با اسناد و مدارک موجود از تاریخ 29 بهمن ماه تا كنون تعداد 1۶ فقره 

چک رمز دار بانكی مشتریان را كه جمعاً به مبلغ ٧٠٠میلیون تومان می باشد را جعل نموده و 
پس از اینكه به حساب مشتری واریز می كرده مجددا با دستكاری به حساب فردی به هویت 
"محسن"  واریز و آن مبلغ را برای استفاده شخصی خود برداشت می كرده است. وی افز.د:  
عوامل بانک متوجه این موضوع شده و با حضور بازرسین موضوع بررسی و مشخص گردیده 
است و خود فرد هم به این موضوع اقرار و اعتراف دارد.سرهنگ علی احمد نادری سركلانتر 
چهارم پلیس پایتخت درباره این خبر به باشگاه خبرنگاران جوان، گفت: به دنبال این موضع 
ماموران بلافاصله  متهم را دستگیر و به كلانتری منتقل كردند و در این خصوص پرونده ای 

تشكیل و در اختیار مقام قضایی قرار گرفت.

از دستگیری سارق   ، لرستان  استان  انتظامی  فرمانده 
حرفه ای وجه نقد و زیور آلات به ارزش 5 میلیارد ریال ، در 

"خرم آباد" خبر داد. 
سردارمحمد قنبری در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری 
پلیس ، گفت : با مراجعه یک شهروند به پلیس آگاهی استان 
و اعلام اینكه منزلش در حالی كه خالی از سكنه بوده مورد 
دستبرد سارقان قرار گرفته و مقادیری زیور آلات و وجه نقد 
به ارزش 5 میلیارد ریال از وی سرقت شده ، كه با توجه به 
حساسیت موضوع ، پیگیری پرونده به صورت ویژه در دستور 

كار كارآگاهان اداره مبارزه با سرقت آگاهی استان قرار گرفت. 
وی در ادامه افزود: با هماهنگی مقام قضائی و تحقیقات 
فنی و میدانی در این راستا توسط ماموران آگاهی استان 

آغاز شد. 
سردار قنبری اظهار داشت : ماموران با كارهای اطلاعاتی 
، موفق به شناسایی و دستگیری یک نفر سارق حرفه ای و 
سابقه دار دارای سوابق متعدد كیفری ، شدند كه در بازجویی 
بعمل آمده به 1٠ فقره سرقت منزل اعتراف و مبلغ 5 میلیارد 

ریال زیور آلات و وجه نقد از وی كشف شد. 

فرمانده انتظامی استان تصریح كرد : سارق در محل های 
آپارتمان نشین و اماكن دارای ساختمان های چند طبقه با 
حركات عجیب و آكروباتیك ، خود را از بالای منازل به داخل 
خانه ها رسانده و اقدام به سرقت طلا و وجه نقد كرده است. 
قنبری در پایان به سارقان هشدار داد كه فعالیت مجرمانه 
و  ماند  نخواهد  پلیس پوشیده  بین  تیز  از چشمان  آنان 
همچنین به شهروندان توصیه كرد : كه منازل و اماكن خود 
را به سیستم های ایمنی و بازدارنده مجهز نموده تا فرصت 

سرقت را از سارقان سلب نمایند. 

رئیس پلیس آگاهی سیستان و بلوچستان گفت: فردی كه با جعل مدارك محرمانه و قضایی، 
اتباع بیگانه را از اردوگاه ها خارج و سپس از آنان اخاذی می كرد در زاهدان دستگیر شد. 

به گزارش ایرنا، سرهنگ ابراهیم ملاشاهی روز چهارشنبه در نشست خبری در زاهدان اظهار 
داشت: این فرد كه خود را داوود علی آبادی فرزند محمد معرفی كرده با كمك همدستان خود 
اقدام به جعل مدارك و اخاذی از اتباع بیگانه در استانهای تهران، خراسان رضوی، فارس و سیستان 
و بلوچستان كرده است. وی ادامه داد: این افراد پس از تهیه مدارك جعلی در تهران به استانهای 

دیگر مراجعه و خود را مامور آگاهی تهران بزرگ معرفی می كردند.وی افزود: جاعلان با ادعای 
اینكه برخی از اتباع خارجی گرفتار در اردوگاه ها تحت تعقیب پلیس آگاهی تهران هستند آنان 
را آزاد و سپس از این افراد اخاذی می كردند.  رئیس پلیس آگاهی سیستان و بلوچستان بیان 
كرد: تا كنون تنها یكی از این افراد دستگیر شده اما تحقیقات برای دستگیری همدستان وی ادامه 
دارد.ملاشاهی تصریح كرد: تصویر فرد متخلف برای انتشار در رسانه ها در اختیار خبرنگاران قرار 
گرفته تا درصورتی كه فردی از وی شاكی است با مراجعه به پلیس آگاهی موضوع را پیگیری كند.

فرمانده انتظامی استان از دستگیری عامل سرقت نافرجام 
بانک در شهرستان »پاكدشت« خبر داد. 

 به گزارش  مهر، سرهنگ عبدالرضا ناظری در گفت: در 
پی اعلام مركز فوریتهای پلیس 11٠ مبنی بر یک مورد 
سرقت بانک در شهر پاكدشت كه با توجه به اهمیت موضوع 

بلافاصله عوامل انتظامی و پلیس آگاهی در محل حاضر 
شدند.  وی ادامه داد: در بررسی های اولیه صورت گرفته، 
مشخص شد متهم موفق به باز كردن گاو صندوق حاوی 
پول و وجه نقد نشده ولی اقدام به تخریب قفل گاوصندوق 
كرده است.  ناظری گفت: با انجام بررسی های همه جانبه، 

ماموران پلیس آگاهی به سرنخ هایی از سارق سابقه دار 
دست یافتند. عوامل پلیس آگاهی پس از شناسایی محل 
اختفای متهم طی یک عملیات ضربتی، وی را در منزلش 
دستگیر كردند.  وی افزود: متهم در بازجویی فنی و تخصصی 
با توجه به وجود ادله و مدارک جرم به سرقت انجام شده از 
بانک، اعتراف كرد و صحنه جرم توسط عوامل پلیس آگاهی 

بازسازی شد.

ماجرای کارمند بانک که در ایام نوروز  میلیاردر شد

فرمانده انتظامی استان لرستان  خبرداد:

دستگیری سارق میلیاردی  درخرم آباد

رئیس پلیس آگاهی سیستان و بلوچستان :

جاعل رهاکننده اتباع بیگانه از اردوگاهها در زاهدان دستگیر شد 

عامل سرقت از بانک دستگیر شد

همه ما یک تجربه مشترک در زندگی داشته ایم. 
اینكه صبح با زنگ ساعت از خواب بیدار شده، پتو را 
بكشیم روی سرمان و با یک تلخی دامنه دار از ته دل 
آرزو كنیم كه كاش زندگی ادامه پیدا نمی كرد و اینجا 
ایستگاه آخر بود. این حس از آنجا ناشی می شود كه 
شما احساس می كنید همه چیز یكنواخت شده و 
دیگر مثل سابق خوشحال نیستید؟ شاید این بهترین 

زمان است تا در زندگی تان تغییراتی ایجاد كنید... 
 به هر حال اگر می خواهید شادی و نشاط زندگی 
تان را افزایش دهید، بهتر است به دنبال تغییراتی باشید 
كه شما را خوشحال تر می كند. تغییر در رژیم غذایی، 
تغییر در سبک زندگی و حتی ثبت نام در باشگاه، خلق 
و خوی شما را بهتر می كند و طرز فكرتان را نسبت به 
زندگی تغییر می دهد. پس تهدید را تبدیل به فرصت 
كنید و از همین حس و حال امروزتان انگیزه بگیرد تا 

برنامه تازه ای را در پیش بگیرید.
لقمه بزرگتر از دهانتان برندارید 

وقتی اهداف تان را روی كاغذ می نویسید آنها را 
فراموش نمی كنید. وقتی نوشته ها را مرور می كنید 
به نقاط ضعف و قوت خودتان پی می برید و در آینده 

كمتر اشتباه می كنید
باید هدفی را در آینده مشخص كنید و برای رسیدن 
به آن تلاش كنید اما فراموش نكنید كه سنگ بزرگ 
علامت نزدن است. وقتی صحبت از تغییرات به میان 
می آید، بیشتر ما فكر می كنیم كه باید گام های بزرگی 
برداریم و یک تغییر اساسی در زندگی مان ایجاد كنیم 
در صورتی كه این طرز فكراشتباه است. بهترین كار 
این است كه اهداف بزرگتان را به بخش های كوچكی 

تقسیم كنید كه قابل دستیابی باشند.
زندگینامه های افراد موفق را بخوانید

به طور حتم به شرایط فعلی تان عادت كرده اید و 
بیرون آمدن از این وضعیت دشوار به نظر می رسد. 
اما  برسید  بهتری  جای  به  است  قرار  دانیدكه  می 
گاهی اوقات شاید مردد شوید و این تردیدها شما را 
از ادامه مسیر باز دارد. در چنین شرایطی یكدوست 
خوب نعمت بزرگی است. فردی كه به شما كمک كند 

مأیوس نشوید و به مسیرتان همچنان ادامه دهید.
برای ایجاد تغییرات مثبت حفظ انگیزه مهمترین 
كار است، پس شخصی را لازم دارید كه سرشار از 
انرژی مثبت باشد و با حرف های امیدواركننده و مثبت 

دلسردی را از زندگی تان بیرون كند. 

آینده را تجسم کنید
بهترین كار این است كه اهداف تان را روی كاغذ 
بنویسید. به طور دقیق مشخص كنید كه در زندگی 
چه می خواهید، چه احساسی دارید و بعد از اینكه به 
اهداف تان رسیدید، زندگی تان چه تغییری می كند. 
وقتی تصویر خوبی از زندگی آینده تان داشته باشید و 
این تصویر را مدام مجسم كنید، به احتمال زیاد راحت 

تر به آن هدف می رسید.
مکمل های ویتامین D بخورید

این روزها درصد زیادی از مردم با كمبود ویتامین 
D روبرو هستند. كمبود این ویتامین با علائمی مانند 
افسردگی ، خستگی، ضعف سیستم ایمنی، چاقی، 
شودهمچنین  می  همراه  موها  ریزش  یا  كمردرد 
ویتامین C یک منبع عالی برای بهبود وضعیت سلامت 
است. وقتی به تغذیه تان اهمیت می دهید، نسبت به 

خودتان احساس بهتری پیدا می كنید.
دفتر خاطرات داشته باشید

برای اینكه مراحل تغییرات تان را به خوبی دنبال 

كنید، یک دفتر خاطرات یا سررسید داشته باشید و 
وقایع مهم را داخل آن بنویسید. این كار چند مزیت 
دارد. نوشتن عواطف و احساسات درباره موضوع های 
مختلف به آرامش شما كمک می كند. وقتی اهداف 
تان را روی كاغذ می نویسید آنها را فراموش نمی كنید. 
وقتی نوشته ها را مرور می كنید به نقاط ضعف و قوت 
خودتان پی می برید و در آینده كمتر اشتباه می كنید.

به زندگی تان نمره بدهید
برای اینكه افكار منفی را از خودتان دور كنید، به 
انرژی های مثبت زیادی نیاز دارید. اول زندگی فعلی 
تان را ارزیابی كنید. ببینید بین نمره یک تا 1٠، چه 
نمره ای به آن می دهید؟ در مرحله بعد اهداف اصلی 
تان را روی كاغذ بیاورید. بعد به این فكر كنید كه می 
خواهید در این هفته نمره زندگی شما چقدر افزایش 
داشته باشد. این عدد را هم گوشه كاغذ یادداشت كنید. 
یادتان باشد هدف خوبی است كه بتوانید نمره 8 یا 
بالاتری را برایش درنظر بگیرید. در صورتی كه این عدد 

خیلی پایین است، شاید عزت نفس پایینی دارید. 

سر قرار خودتان بروید 
هدف گذاری به تنهایی كافی نیست. باید به قول و 
قراری كه با خودتان می گذارید پایبند باشید. گاهی 
اوقات بعد از پنج تا شش روز اهدافی كه با جدیت آنها 
را روی كاغذ نوشته بودید به سرعت فراموش می شوند، 
بنابراین برای خودتان جایزه های كوچكی تعریف كنید. 
این جایزه می تواند یک ولخرجی كوچک برای خودتان 
باشد تا به این بهانه خوشحال و با انگیزه به حركت تان 

ادامه دهید.
و در آخر اینكه روزمره گی را بكُشید، پیش از آنكه 

بمیرید...
باید هدفی را در آینده مشخص كنید و برای رسیدن 
به آن تلاش كنید اما فراموش نكنید كه سنگ بزرگ 

علامت نزدن است
روزمره گی، عین مردن است

حتی اگه شب رو دیر خوابیدید، صبح زود بیدار 
بشید!

زیر بارون راه برید، نترسید از خیس شدن !

هر چند وقت یه بار یه نقاشی بكشید !
توی حموم آواز بخونید، آب بازی كنید، چه اشكالی 

داره ؟!
بی مناسبت كادو بخرید! بگویید این توی ویترین 

برای تو بود
در لحظه دست دادن به یه دوست، دستش رو فشار 

بدید !
لباس های رنگی بپوشید !

آب نبات چوبی لیس بزنید !
نوزاد فامیل رو بغل كنید !

عكساتونو رو با لبخند بگیر ید!
بستنی قیفی لیس بزنید !

زیر جمله های قشنگ یه كتاب خط بكشید !
به كوچیكتر ها سلام كنید !

تلفن رو بردارید و به دوست های قدیمیتون زنگ 
بزنید !

برید دریا، شنا كنید !
هفت تا سنگ بندازید تو دریا و هفت تا آرزو كنید !

به آسمون و ستاره ها نگاه كنید !
چای بخورید، برای دیگران هم چای دم كنید !

جوراب های رنگی بپوشید !
خواب ببینید!

شعر بگید!
خاطرات قشنگ رو بنویسید !
بالا بلندی، وسطی بازی كن !

قاصدک ها رو بگیرید و آرزو كنیدو فوتشون كنید !
خواب بد دیدید بپرید، حتما یه لیوان آب بخورید !

باغ وحش برید، شهربازی، چرخ و فلک سوار بشید !
جمعه ها به كوه برید، هر جاش كه خسته شدید، یه 

ذره دیگه ادامه بدید !
نون خامه ای بخرید و با لذت بخورید !

قبل خواب كارای روزتون رو مرور كنید !
هیچ وقت خودت رو به مردن نزنید !

نفس های عمیق بكشید!
به دردو دل دیگران با دقت گوش بدید !

سوار تاكسی شدید بلند سلام كنید !
چون ... هر جا وایستید، مردید !

زنده باشید، زندگی كنید !
برای زنده موندن از داشته هاتون غافل نشید !

قدر همشون رو بدونید، بگذارید زندگی از اینكه شما 
زنده اید، به خودش ببالد ! 

فرار از روزمرگی با چند روش ساده 

چگونه زندگی را از روزمرگی نجات دهیم؟

رئیس بیمارستان خاش گفت: نا آگاهی در استفاده از 
سموم و بهره گرفتن نابجا برای مبارزه با حشرات مزاحم جان 

سه نفر را در این شهرستان گرفت. 
دكتر رضا كرد در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: 
عصر روز سه شنبه یك نفر از اعضای خانواده شش نفره اهل 
روستای اسكل آباد بخش نوك آباد خاش برای نجات و در 
امان ماندن از مزاحمت های حشره ای به نام كك تصمیم 
بر استفاده از سموم كشاورزی بر روی بدن كرده است.وی 
گفت: تاكنون سه خواهر هفت ماهه، چهار و پانزده ساله بر اثر 
استفاده از این سم بر روی بدن فوت كرده و یك فرد بدحال 
و دو نفر دیگر نیز حالشان بهتر شده و در بخش مراقبتهای 

ویژه بیمارستان در خاش تحت نظر و درمان هستند.

رئیس بیمارستان خاش افزود: فردی از این خانواده به 
علت عدم شناخت از قدرت جذب پوستی سموم كشاورزی، 
آن را برای دفع حشرات روی پوست ٣ خواهر خود مالیده 
و شستشو داده كه این عمل سبب مرگ كودكان خردسال 
و نوجوان شده و خود فرد نیز در شرایط جسمی نامساعد 
به سر می برد.وی به شهروندان توصیه كرد برای در امان 
استفاد  از  داروها  یا هر گونه  و  از خطرات سموم  ماندن 
خودسرانه آن پرهیز كنند تا شاهد حوادث ناگواری نباشیم.

مدیر جهاد كشاورزی خاش نیز در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا گفت:بر اساس پیگیری هایی كه انجام شده این سموم 
توسط نهادهای دولتی در اختیار این خانواده قرار نگرفته 
و احتمالا خودشان از بازار تهیه و استفاده كردند.امان الله 

طوقی اظهار داشت: اكثر سموم كشاورزی كه برای مقابله با 
آفات استفاده می شوند آنچنان كه باید خطر مرگ فردی را 
تهدید نمی كند لذا همكاران ما در مجموعه جهاد كشاورزی 

و دامپزشكی خاش در حال بررسی موضوع هستند.
شنیده ها همچنین از مسمومیت پزشك دهپابید به 
علت استشمام این سم حكایت دارد.حشره ای به نام كك 
در منطقه خاش، حاشیه تفتان و بخش نوك آبادوجود دارد 
كه همه ساله در فصل بهار برای خانوارهای ساكن روستایی 
مزاحمت هایی بوجود می آورد.روستای اسكل آباد بخش 
نوك آباد خاش درحدود ٧٠ كیلومتری جاده خاش به زاهدان 
قرار دارد.  خاش در 185 كیلومتری جنوب زاهدان مركز 

سیستان و بلوچستان واقع شده است.

نا آگاهی در استفاده از سموم جان سه نفر را در خاش گرفت 
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اجازه ندهید كه اضطراب روز عروسی از همه احساسات خوبتان جلو 
بزند! این توصیه ای است كه اغلب عروس های جوان پیش از فرا رسیدن 
روز بزرگ زندگی شان با آن مواجه می شوند، ولی آیا چنین چیزی 

ممكن است؟
فشار اینكه همه چیز مرتب و منظم و دقیق انجام شود، ممكن است 
شما را عصبی كند، بنابراین در این بخش پیشنهادهایی را ارایه می دهیم 
كه به شما كمک می كند این احساس طبیعی را كاهش و كارهایتان را 

در كمال خونسردی انجام دهید.
خودتان انجام دهید

شاید بهترین چیز برای برگزاری مراسم این باشد كه شما هزاران نفر 
را داشته باشید كه به شما در انجام كارها كمک كنند. اما آیا تا به حال 
این اصطلاح را شنیده اید كه »اگر می خواهید كاری به خوبی انجام 

شود، خودتان آن را انجام دهید؟« خوب این درست است!
برای چیزهای كوچک، مثلًا اینكه آیا همه وسایلی كه باید گل و ربان 
زده می شده، آماده است یا خیر، اجازه دهید كه مادرتان آنها را چک 
نماید. اما برای مسائل مهم، مانند چک كردن اینكه آیا حلقه های ازدواج 
از جواهر فروشی تحویل گرفته شده است، و یا اینكه آیا لباس شما بخار 
خورده و آماده است، خودتان آنها را انجام دهید. برای آرامش ذهن خود 
این كار را انجام دهید، ما ضمانت می كنیم كه این توصیه سودمند، 

كمک می كند كه در روز عروسی آرامش بیشتری داشته باشید.

مثبت بیاندیشید
به جای اینكه به عكس العمل ها و نظرهای دیگران درباره برنامه 
ریزی ازدواج گوش دهید، سعی كنید فكرتان را مثبت كنید. مثبت 
بیاندیشید و به خودتان انرژی دهید. همه دوست دارند كه شما مراسم 
عروسی زیبایی داشته باشید، پس به یاد داشته باشید كه همه شما برای 

یک هدف مشترک كار می كنید.
اینک ار باعث می شود كه فشار و اضطرب كمتر شود. همچنین زمان 
بیشتری برای شما و كسانیكه در حال كمک كردن به شما هستند 
فراهم می كند تا كارها را به بهترین نحو انجام دهید. فراموش نكنید 
كه شعار »من می توانم« و فكر مثبت رمز موفقیت در انجام دادن تمام 

كارها و برنامه ریزی های این روز است.
برنامه ی زمانی تهیه کنید

می خواهید موثرترین راه برای حفظ آرامش در روز عروسی را بدانید؟ 
منظم و سازمان دهی شده باشید! اگر یک برنامه ی زمانبندی داشته 

باشید، دچار استرس و حالت عصبی نخواهید شد.
شما می دانید كه شماره تلفن های شما كجاست، هر شخصی احتمالًا 
در حال حاضر كجاست و حدوداً چه زمانی در مراسم حاضر خواهد 
بود و بسیاری مسائل دیگر. بنابراین چند روز قبل از مراسم عروسی، 
یک برنامه زمانبندی برای خود ایجاد كنید و مطمئن شوید كه آن را 
مرور و تكمیل نموده   و تمام موارد و مسائل لازم برای جشن عروسی 

را در آن آورده اید.
خودتان باشید

به یاد داشته باشید كه عروسی، حول شما و همسرتان می گردد. 
اگر شما از اینكه در مركز توجه قرار بگیرید احساس نگرانی می كنید، 
سعی كنید به آن روز به عنوان مراسمی صمیمی و خودمانی فكر كنید.

هر چه نباشد شما در میان دوستان و اقوامتان هستید! سعی كنید 
هنگام صحبت با دوستان در چشمشان نگاه كنید. به این طریق با 
دوستانتان ارتباط برقرار كرده اید، خودتان هستید و از هر لحظه این 

روز لذت می برید.
درددل و مشورت کنید

بگذارید دیگران از اضطراب و نگرانی شما برای این روز مطلع شوند. 
هرچند كه احتمالا دوستان و آشنایانتان از این احساس شما با خبر 
هستند اما همیشه نمی توانند ذهن شما را بخوانند و متوجه شوند كه 

دقیقا چه چیزی شما را آزار می دهد.
با بیان كردن احساساتتان همه می توانند شما را به درستی كمک و 
حمایت كنند. شما مشغول تداركات برگزاری یک روز بزرگ هستید اما 
اجازه ندهید كه این اضطرابها خیلی جدی شوند  مهمترین مسئله این 

است كه از این لحظات لذت ببرید و خوش بگذرانید.
به خودتان هم توجه کنید

شما نمی توانید تخته گاز به سمت برنامه ریزی مراسم ازدواجتان 

بروید و به چیز دیگری فكر نكنید. برای دیدار با دوستانتان وقت 
بگذارید، به آرایشگاه بروید و به خودتان برسید. ورزش كردن نیز یكی از 
بهترین راهها برای تمركز و استراحت كردن است. البته در كنار دوستان 

بودن خیلی لذت بخش تر است.
پیش از اینكه به »آقا و خانم ایكس« تبدیل شوید با دوستانتان به 
كافی شاپ محبوبتان بروید یا برای فیلم دیدن با آنها در سینما قرار 
بگذارید. اینكار باعث می شود كه برای انجام كارهای عروسیتان هم 

انرژی بیشتری داشته باشید.
خیلی نگران نباشید

سعی كنید خیلی نگران جزئیات مراسم روز عروسیتان نباشید. با 
همه این تلاشها و كارهایی كه انجام داده اید مطمئن باشید كه این 
روز به بهترین نحو برگزار خواهد شد. حتی گاهی اوقات سورپرایزهای 
كوچک می تواند جالب هم باشد. بگذارید كه احساس جشن و شادی 

در شما هم رخنه كند و از این روز لذت ببرید.
بنابراین خود را برای مسائل غیرمنتظره آماده كنید. در این صورت 
اگر مسئله ای پیش آید، شما كاملًا غافلگیر نخواهید شد! و به خاطر 
داشته باشید هر مشكلی هم كه پیش بیاید، نخواهد توانست روز شما 
را خراب كند. پس آرام باشید و از این روز زیبا لذت ببرید. در نهایت 
مطمئن باشید شما قطعاً بعد از مراسم به اتفاقات بدی كه احتمالاً پیش 

آمده است خواهید خندید!

چگونه به اضطراب روز عروسی غلبه کنیم ؟

سید رضا طباطبایی  *
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فقدان محبوبیت
 بلای جان اصولگرایان

نتیجه انتخابات هفتم اسفند نشان داد كه وحدت نیز دوای درد اصول گرایان نبود و آنها 
باید مشكل كار را در جای دیگر پیدا كنند.

به گزارش جماران به نقل از عصر ایران؛ شاید امروز خود اصول گرایان به این نتیجه 
رسیده باشند كه بعد از انتخابات ریاست جمهوری سال 92 و دو انتخابات مجلس خبرگان 
و مجلس شورای اسلامی در اسفند ماه سال 94، با یک فقدان محبوبیت اجتماعی روبرو 
شده اند. اصول گرایان به واسطه حاشیه نشینی جریان اصلاحات در 12 سال گذشته یكه تاز 

میدان سیاست در ایران بودند. 
همین یكه تازی باعث شد تا آنها هیچگاه به دنبال جلب نظر مردم نروند و به واسطه 
سبد رای ثابت و حاشیه نشینی جریان اصلاحات خود را فاتح تمام رقابت های سیاسی در 
ایران بدانند. حضور پر تعداد نامزدهای اصول گرا در انتخابات ریاست جمهوری سال 92 

خود حكایت از این معنا دارد. 
حضور هم زمان قالیباف، رضایی، ولایتی، جلیلی و حداد عادل )در آخرین روزهای 
انتخابات انصراف داد( نشان داد آنها دوران پسا احمدی نژاد را متعلق به خود می دانستند. 
ظهور روحانی و عارف »در این انتخابات و استفاده از استراتژی وحدت از سوی اصلاح طلبان 
و جریان اعتدال باعث شد برخلاف نظر اصول گرایان«، حسن روحانی »یار نزدیک هاشمی 
و دبیر شورای عالی امنیت ملی دولت اصلاحات، سكان هدایت كشور را به دست بگیرد و 

لقب« هفتمین رئیس جمهور ایران »را به خود اختصاص دهد. 
برخی ناظران سیاسی بر این باور بودند كه اصول گرایان بعد از این شكست، در رفتار 
سیاسی شان تجدید نظر می كنند و به آسیب شناسی جریان خود می پردازند. جریان راست 
ایران یا همان محافظه كاران دهه ۶٠ و ٧٠ مهم ترین دلیل شكست خود را نرسیدن به 
وحدت اعلام كردند و گفتند اگر به وحدت می رسیدیم الان یكی از ما رئیس جمهور بود نه 
حسن روحانی! بر همین اساس آنها تصمیم گرفتند برای انتخابات مجلس دهم كه دوسال 
بعد از انتخابات ریاست جمهوری سال 92 یعنی در اسفند 94 برگزار می شد وحدت را در 

دستور كار خود قرار دهند. 
در میان این دو انتخابات آنها دو تن از زعمای اصلی خود یعنی آیت الله مهدوی كنی 
و حبیب الله عسگر اولادی را از دست دادند. درگذشت این دو باعث شد چهره های جدید 
رهبری جریان اصول گرایی به عهده بگیرند كه یكی از معروف ترین آنها آیت الله مصباح 
یزدی بود. اصول گرایان با رهبری آیت الله مصباح در كنار حضور آیات موحدی كرمانی و 
یزدی، به یک لیست واحد در تهران و شهرستان ها رسیدند، لیستی كه اعتراض بسیاری از 
اصول گرایان با سابقه را در پی داشت. اصول گرایان نهایتا با این فهرست  وارد انتخابات شدند 
و شكست سختی را از جریان مقابل یعنی لیست اصلاحات و اعتدال خوردند. هیچ كدام 
از ٣٠ نامزد اصول گرایان در تهران نتوانستند به مجلس راه پیدا كنند. این در حالی بود كه 

لیست رقیب از افرادی تشكیل شده بود كه اكثرا برای مردم ناشناخته بودند. 
در شهرستان ها هم اصول گرایان نتوانستند اكثریت را در اختیار بگیرند و تقریبا نیمی 
از كرسی های شهرستان ها را به رقیب و نامزدهای مستقل واگذار كردند. نتیجه  انتخابات 
هفتم اسفند نشان داد كه وحدت نیز دوای درد اصول گرایان نبود و آنها باید مشكل كار را 
در جای دیگر پیدا كنند. اصول گرایان در دهه 9٠ با مشكل محبوبیت روبرو هستند. نكته ای 
كه روح الله حسینیان هم به آن اشاره می كند«: به عقیده من اصولگرایان جاذبه خود را نزد 
مردم از دست داده اند. اصولگرایان در انتخابات می نشینند لیست تهیه می كنند و هرچه 
پیرمرد است را در این لیست می گذارند. معلوم است كه چنین لیستی هیچ جذابیتی برای 
مردم ندارد. جامعه ما یک جامعه جوان است؛ بنابراین لیست پیرمردها نمی تواند جاذبه ای 
برای مردم ایجاد كند و آنها را وادار كند تا دنباله رو این لیست باشند و برای آن كار كنند. 
شاید این شكست ها باعث شود بعد از سال ها اصول گرایان به این نتیجه برسند كه برای 
بازگشت به قدرت احتیاج به یک رنسانس اساسی دارند. البته این فقدان و محبوبیت و 
نبود سیاست های جذاب باعث شده است تا برخی از اصول گرایان به این فكر كنند كه این 
نقطه ضعف خود را با افرادی مانند محمود احمدی نژاد پر كنند. باید دید كه بالاخره این 
جریان سیاسی برای انتخابات آینده چه تصمیمی خواهد گرفت و چه روشی را برای رقابت 

با اصلاح طلبان انتخاب خواهند كرد.

در جهت تامین منافع صهیونیست ها:

نقشه شوم عربستان 
در معادلات ژئوپلتیک منطقه!

سعودیها درپی به راه انداختن ناسیونالیسم سنی به جای ناسیونالیسم عربی به منظور 
مقابله با قدرت ایران هستند.

به گزارش سرویس بین الملل خبرگزاری صدا وسیما، به نقل از روزنامه اینترنتی رأی 
الیوم، روزنامه نگار سرشناس عرب در انتقاد از رویكرد حاكمان سعودی در عادی سازی روابط 
با رژیم صهیونیستی و جبهه گیری در مقابل ایران نوشت: شاه عربستان سعودی یک سال 
پس از به قدرت رسیدنش نشان جمهوری تركیه، مدال نیل مصر و مدرک دكترای افتخاری 
دانشگاه قاهره را دریافت كرد و چهار  بار با رجب طیب اردوغان رئیس جمهور تركیه و سه 

بار با عبد الفتاح السیسی رئیس جمهور مصر دیدار و گفتگو كرد. 
وی همچنین دو ائتلاف، یكی عربی و دیگری اسلامی ایجاد و بزرگترین رزمایش نظامی 
در تاریخ منطقه )رزمایش رعد شمال( را برگزار كرد و بار دیگر دو جزیره »صنافیر« و 
»تیران« در دهانه خلیج عقبه را به تحت حاكمیت كشورش بازگردانید و با استفاده از 

جنگنده های نیروی هوایی، جنگی نامحدود را علیه یمن به راه انداخت. 
عطوان تصریح كرد: در چارچوب این موج تحركات دیپلماتیک عربستان، ملک سلمان 
به قاهره و از آنجا به آنكارا رفت و پسرش كه جانشین ولیعهد و جانشین آینده اوست به 
امان پایتخت اردن و از آنجا به ابوظبی سفر كرد و در هر دو این پایتخت ها مانند پادشاهان 

از وی استقبال شد.
مقاله نویس رأی الیوم  افزود چه خبر است؟ و چرا این موج تحركات دیپلماتیک در 

عربستان به راه افتاده است؟ آیا این علامت ترس یا نشانه قدرت است؟ 
اهداف ریاض چیست؟

عطوان در ادامه می افزاید، در پس زمینه این »تحركات دیپلماتیک« عربستان دو تحول 
 ـتركیه  اصلی قرار دارد: نخست تلاش برای تشكیل »ائتلاف سنی« متّكی بر مثلث عربستان 
و مصر در مقابل خطر ایران و دوم: عقب نشینی تدریجی سیاسی و نظامی آمریكا از منطقه 
غرب آسیا )خاورمیانه( و خالی كردن پشت متحد سعودی خود كه در طی هشت دهه 

گذشته تكیه گاه راهبردها و جنگ های آمریكا در این منطقه بود.
وی افزود: پول تنها عاملی است كه انتظار می رود اضلاع این ائتلاف را به هم پیوند بزند 
و تحكیم كند. تصمیم گیران سعودی پول زیادی دارند كه خرج ائتلاف های خارجی خود 
بكنند و آماده اند برای تأمین هزینه این راهبرد جدید و جنگ های آینده، همه اموال و 
دارایی های اصلی كشور از جمله سهم شان از شركت »آرامكو« را بفروشند و ذخایر نفتی 

خود را گرو بگذارند یا بخشی از آن را  بفروشند. 
عطوان می گوید: درست است كه دو ضلع این مثلث )تركیه و عربستان( اكنون آمادگی 
دارند ولی تلاش ها برای آماده و مجهز كردن ضلع سوم )مصر( با وساطت عربستان سعودی 
برای بهبود روابط میان قاهره و آنكارا هم اكنون جریان دارد.  چرا كه مصر اكنون پس از 
دو جزیره »صنافیر« و »تیران« به سومین جزیره عربستان تبدیل شده است و تصمیمات 
مربوط به این كشور بیش از آن كه در قاهره گرفته شود در ریاض اتخاذ می شود. مگر آن 

كه اتفاق غافلگیر كننده یا معجزه ای رخ دهد كه مسیر فعلی را تغییر دهد.
عربستان، اسرائیل را دوست خود می داند!

عطوان اضافه كرد: در هیچیک از تحركات و جنگ های فعلی و آ ینده عربستان سعودی، 
اسرائیل هدف نیست، اما با توجه به ادبیات سعودی ها، قطعا ایران و سایر شیعیانی كه با این 
كشور ارتباط دارند هدف این تحركات هستند. از این رو، عجیب نیست كه عادل الجبیر وزیر 
امور خارجه عربستان تأكید كرد كشورش به پیمان صلح امضاء شده میان مصر و اسرائیل 
)پیمان كمپ دیوید( و همه تعهدات ناشی از آن پایبند است و  مطالبی كه رسانه های 
اسرائیلی آن را به بیرون درز دادند نشان می دهد كه بنیامین نتانیاهو نخست وزیر اسرائیل 
در جریان توافق میان عربستان سعودی و مصر درباره این جزایر بوده و پس از آن كه این 
توافق در كابینه امنیتی رژیم صهیونیستی مورد بحث و بررسی و تصویب قرار گرفته، وی 

نیز به طور كامل از این توافق استقبال كرده است.
عطوان افزود: رهبری جدید عربستان، راهبردی جدید با عنوان »ناسیونالیسم سنی« 
را به عنوان جایگزین »ناسیونالیسم عربی« و »امت اسلامی« كه عربستان در طول هشتاد 

سال گذشته از آن دم می زد، مطرح و متحدانش را در حمایت از آن بسیج كرده است. 
این رویكرد موجب كنار گذاشته شدن شیعیان به طور كامل و از بین بردن هویت عربی 

و اسلامی از آنها ست.
عبد الله دوم پادشاه اردن، دو ماه پیش خطاب به اعضای كنگره آمریكا گفت »جنگ 
جهانی سوم« در راه منطقه است. ما بعید نمی دانیم كه زمینه سازی های عربستان و پادشاه 

آن، در همین راستا باشد. 

فرصت طلبی ریاض در معادلات منطقه    
عطوان  گفت: اكنون بعد جدیدی در اینجا اضافه می كنیم و آن این كه ریاض وقتی 
این دو جزیره بیش از 12 سال در اشغال اسرائیل بود مطلقا اسمی از آنها نیاورد و هیچگاه 
به حاكمیت خود برآنها اشاره نكرد تا از هرگونه برخوردی با رژیم اشغالگر اسرائیل پرهیز 
كند ولی پس از آن كه مصر در چارچوب پیمان كمپ دیوید این جزایر را به همراه شبه 
جزیره سیناء پس گرفت وضع تغییر كرد و عربستان شروع به رو كردن اسناد ضمیمه آن 
با فشارهای همه جانبه و تأكید بر آمادگی مصر برای معامله بر سر آنها در ازای مبالغ مالی 

هنگفت كرد.
جنگ ژوئن سال 19۶٧ به خاطر دو جزیره »تیران« و »صنافیر« و تصمیم جمال عبد 
الناصر رئیس جمهور فقید مصر به بستن آبراه های واقع در كنار آنها به روی كشتی های 

اسرائیلی در گرفت. 
عطوان می گوید: احتمالا این دو جزیره به پلی برای عادی سازی روابط آینده میان 
»ناسیونالیسم« سنی سعودی و »ناسیونالیسم یهودی« در مقابله با قدرت ایران تبدیل 

می شود. 

نکتــه

اخبــار

درحالی كه دو نفر از اعضای كمیته هفت نفره اصولگرایان حاضر 
به اظهارنظر درباره دعوت از رئیس مجلس برای حضور در جلسه 
سه شنبه اصولگرایان نشدند، یكی از مسئولان عالی رتبه لاریجانی 
اعلام كرد كه رئیس مجلس درجلسات فراكسیونی شركت نمی كند.

به گزارش ایلنا، روز سه شنبه احمد امیرآبادی فرهانی به عنوان 
یكی از اعضای كمیته هفت نفره اصولگرایان با ارسال دعوتنامه هایی 
به 5٠ نماینده اصولگرای منتخب مجلس دهم كه هم اكنون نیز 
به عنوان نماینده در مجلس حضور دارند، از آنان برای شركت در 
جلسه ای جهت بحث درباره فراكسیون اصولگرایان در مجلس دهم 
دعوت كرد كه البته تنها ٣5 نفر از این افراد، دعوت نفر نخست 
انتخابات مجلس دهم در حوزه انتخابیه قم مردم قم را اجابت كردند.

5٠ اصولگرا دعوت شدند، ٣5 اصولگرا اجابت كردند
امیرآبادی فراهانی در این رابطه به خبرنگار ایلنا گفت: 5٠ 
دعوت نامه ارسال كردیم كه از این تعداد ٣5 نفر در جلسه حضور 
یافتند، 8 نفر به دلیل حضور در جلسات دیگر، موفق به حضور در 
این جلسه نشدند و ٧ نفر از دعوت شدگان نیز از شركت در این 

نشست سر باز زدند.
سکوت معنادار امیرآبادی درباره دعوت از لاریجانی

این درحالی است كه نماینده برگزیده نخست مردم قم در 
مجلس دهم، حاضر به پاسخگویی درباره این كه آیا برای شركت در 
این جلسه از علی لاریجانی، رئیس مجلس نهم و نفر دوم انتخابات 
مجلس دهم در حوزه انتخابیه قم دعوت به عمل آمده یا خیر، نشد.

لاریجانی در جلسات فراکسیونی شرکت نمی کند!
با این حال، یكی از مسئولان دفتر رئیس مجلس در این باره به 
خبرنگار ایلنا گفت: در حال حاضر آقای لاریجانی به هیچ عنوان در 
جلساتی كه تحت عنوان جلسات فراكسیونی از سوی اصولگرایان و 
اصلاح طلبان تشكیل می شود، شركت نمی كنند. البته رئیس مجلس 
مشكلی با دیدار با نمایندگان مجلس نهم و برگزیدگان مجلس دهم، 
به صورت انفرادی یا گروهی ندارند اما تاكید دارند، دیدارهایی كه 

تحت عناوین اصولگرایی یا اصلاح طلبی تشكیل می شوند را نپذیرند.
تکذیب ادعای سخنگوی اصولگرایان

او همچنین در واكنش به ادعای سیدحسین نقوی حسینی 
سخنگوی كمیته هفت نفره اصولگرایان مبنی بر درخواست رئیس 
مجلس برای دیدار با اعضای این كمیته در روزهای پایانی سال 

گذشته، اعلام كرد: این ادعا به هیچ عنوان صحت ندارد.
پیش از این نیز یكی دیگر از اعضای دفتر رئیس مجلس در 

پاسخ به این سوال كه چرا كمیته هفت نفره اصولگرایان دلیل لغو 
جلسه را همزمانی آن با جلسه اضطراری آقای لاریجانی عنوان كرده، 
از قول رئیس مجلس گفته بود كه بهتر است در این بداخلاقی ها 

ورود نكنید!
تشکیل فراکسیون فراگیر در دستور کار اصولگرایان

با این حال، جلسه اخیر اصولگرایان درحالی برگزار شد كه 
به گفته نماینده مردم اصفهان در مجلس نهم، بحث درباره تشكیل 

فراكسیون اصولگرایان در مجلس دهم محور اصلی بحث حاضران 
بود. حمیدرضا فولادگر در این رابطه به خبرنگار ایلنا گفت: فارغ 
از تعداد نمایندگان دعوت شده و حاضران، نكته حائز اهمیت این 
است كه تمامی دعوت شدگان را نمایندگان مجلس نهم اصولگرایی 

تشكیل می دادند كه در مجلس دهم نیز حضور خواهند داشت.
او ادامه داد: نكته مهم دیگر حضور افراد با سلائق مختلف در 
این جلسه بود، به طوری كه علاوه بر نمایندگان حاضر در فراكسیون 
اصولگرایان فعلی، برخی از اصولگرایان فراكسیون رهروان ولایت 
و حتی برخی از مستقلان مجلس نهم كه تمایل به حضور در 
فراكسیون اصلاح طلبان مجلس دهم ندارند نیز در این جلسه حضور 
داشتند. نماینده مردم اصفهان در مجلس نهم یادآور شد: قصد 
داریم با حضور افرادی با سلائق مختلف در چارچوب اصولگرایی، 
فراكسیونی فراگیر تشكیل دهیم و قصد داریم در ادامه، از برگزیدگان 
انتخابات مجلس دهم نیز دعوت كنیم تا در جلسات بعدی درباره 

ریاست مجلس دهم نیز صحبت كنیم.
سکوت معنادار دو نفر از اعضای کمیته هفت نفره

 در باره دعوت از لاریجانی
با این حال، شاید مهم ترین نكته در این باره را باید در عدم 
پاسخگویی فولادگر درباره دعوت از لاریجانی جستجو كرد؛ چه 
اینكه نماینده مردم اصفهان نیز همچون نماینده مردم قم در این 
باره اظهار بی اطلاعی كرد! این درحالی است كه هر دوی این افراد، 

از اعضای كمیته هفت نفره اصولگرایان هستند.
بر این اساس و باتوجه به توضیحات دفتر رئیس مجلس، به نظر 
می رسد اعضای كمیته اصولگرایان همچنان به دنبال جذب رئیس 
مجلس در دایره اصولگرایی هستند و با این حال، به نظر می رسد 
لاریجانی به ویژه پس از خاطرات و تجارب ناخوشایندی كه در طول 
چهار سال گذشته و مخصوصاً در جریان بررسی برجام در مجلس، از 
برخی اصولگرایان و پایداری ها دارد، به هیچ عنوان حاضر به پذیرش 

آن ها در كنار خود نیست.

انتخابات اسفند 94 یک شوک بود، نه فقط برای اصلاح طلبان 
كه یكباره با ناشناخته ها در تهران ٣٠ بر هیچ دربی اصولگرایان- 
اصلاح طلبان را بردند و نه فقط برای اصولگرایان كه هزینه همراهی 
با دلواپسان را با حذف برخی ژنرال ها و مردان معتدل شان در این 
انتخابات دادند. بلكه انتخابات اسفندماه آب سردی بود بر پیكره 
دلواپسانی كه لااقل در سه سال اخیر هرچه در چنته داشتند علیه 
دولت رو كردند و هر بار از سویی دولت را با چوب نقد و تخریب 
نواختند شاید به این امید كه با این هیاهوها خود را مقبول تر كنند و 

دولت را در نزد مردم منفور.
امری كه نتیجه عكس داد و آرائی كه ٧ اسفند سال گذشته از 
صندوق ها بیرون آمد نشان داد مردم دیگر تمایل ندارند كوچک زاده 
یا آقاتهرانی و یا حتی زاكانی و بذرپاش و بیرانوند و ... بر صندلی های 
سبز بهارستان بنشینند، رایی كه بیانگر آن بود كه مردم از قضا، مقهور 
این هیاهوهای ٣ ساله نشده اند و خسته از تخریب ها، به آرامش و 

اعتدال گرایش دارند.
شاید از همین روست كه این روزهای بعد از انتخابات، دلواپسان، 
دلواپس تر از قبل تن به یک سكوت ناخواسته داده اند، گرچه گاه و 
بیگاه تریبون هایشان را باز كرده و دولت را به بهانه هایی چون موفق 
نبودن برجام یا ركود اقتصادی و ...مورد نقد قرار می دهند اما كیست 
كه نداند این گَرد سكوت ریخته شده بر سردلواپسان نتیجه همان 

رای شوكه كننده مردم در انتخابات ٧ اسفند است.
مردمی كه البته از خشم و بداخلاقی دلواپسان هم به دور نماندند 
و بخاطر رایی كه داده بودند »اهل كوفه« خوانده شدند. آنجا كه 
كانال خبری »رجانیوز« رسانه نزدیک به دلواپسان، پس از اعلام 
پیروزی فهرست ٣٠ نفره »امید« در تهران، در انتقاد از مردم پایتخت 
نوشت: »اصولگرایان در تهران انتخابات را نه به خاطر لیست سیاسی 
یا شعارهای انتخاباتی، بلكه به خاطر غلبه پیدا كردن فرهنگ و سبک 
زندگی غربگرایانه، شبه مدرنیستی باختند. شكست اصولگرایان از 
اصلاحات در تهران، یک شكست كاملا اجتماعی- فرهنگی است. در 
تهران بنا بر آمارهای رسمی بیشترین میزان جرایم اجتماعی، روزه 
خواری، طلاق، اعتیاد و ... ثبت شده، بدین معناست كه این شهر 
بیشترین فاصله از فرهنگ اصیل دینی و انقلابی را برای خود ثبت 
كرده است.« این تخریب ها حتی ناراحتی اصولگرایانی از جنس امیر 
محبیان را هم به دنبال داشت كه گفت »واقعا چون تهرانی ها به 
لیست اصلاح طلبان رای دادند باید آنها را اهل كوفه و اصحاب یزید 
خواند؟ در دور بعد اگر به اصولگرایان یا آقای احمدی نژاد یا جناب 
مصباح رای دادند به لشكر امام حسین )ع( برگشته و حر می شوند؟ 
این كه یک شهر 12 میلیونی را چون به آقای فلان و فلان رای نداده 
اند، در زمره یزیدیان بدانند چه توجیه شرعی و عقلی دارد؟ آیا واقعا 
فكر می كنیم از طریق اهانت به مردم می توان رای گرفت؟ مگر آن 

كه مردم خویش را جمعی مازوخیست بدانیم.«

هویت دلواپسانه متعلق به چه کسانی است؟
دلواپسان روزهای اول مترادف بودند با پایداری ها، همان هایی 
كه زمانی وكیل الدوله دولت های هشتم و نهم دولت احمدی نژاد 
نامیده می شدند و روزی كه مردِ محبوبشان از پاستور رفت تبدیل به 

دلواپسان حضور روحانی در ساختمان سفید پاستور شدند.
دایره دلواپسی اما كم كم با حضور دیگر نو اصولگرایانی از جنس 
تا صف دلواپسان مقابل دولت  بزرگتر شد  ایثارگران و رهپویان 
عریض تر و طویل تر شود. دلواپسانی كه از سنگر اصلی مجلس بارها 
و بارها دولت را به باد نقد گرفتند، بارها و بارها به وزرای دولت كارت 
زرد دادند، بارها و بارها كاندیداهای پیشنهادی پست وزارت را رد 
كردند، همایش پشت همایش برگزار كردند و برجام موفق دولت را 
ناموفق خواندند، در كارنامه اقتصادی دولتی كه میراث دار هجم زیادی 

از مشكلات اقتصادی دولت سابق بود نمره تجدیدی ثبت كردند تا در 
نهایت با این پیش زمینه ها فضا را برای عدم رغبت مردم به معتدلین 
در انتخابات مجلس دهم فراهم سازند. این اقدامات گرچه گاهی 
دولتمردان را در مقابل منتقدین خسته و حتی عصبانی می كرد اما 
مردمی كه مخاطب اصلی این فضاسازی ها بودند با رای منفی خود 
به دلواپسان پاسخ محكمی بر ٣ سال جنجال سازی های سیاسی، 

اقتصادی و هسته ای این طیف از منتقدان دولت دادند.

مردم؛ دلواپسان را نگران انتخابات سال 96 کردند
همین »نه« محكم بود كه حال دیگر دلواپسان را نگران انتخابات 
سال 9۶ كرده و گرچه این روزها در سكوت نصفه و نیمه ای فرو 
رفته اند اما هر از گاهی سنگی به وسط میدان پرتاب می كنند تا اثرات 
آن را در فضای سیاسی كشور ببیند و شاید استراتژی خود برای 

انتخابات سال 9۶ را در همین مسیر تدوین كنند.
بودن دولت روحانی می گویند چون  از یک دوره ای  یک روز 
معتقدند كه برجام موفق نبوده و سفره معیشت مردم حال و روز 
خوبی ندارد، یک روز دیگر هم بیرق حمایت از محمود احمدی نژاد 
را بلند می كنند و او را گزینه مناسبی برای بازگشت به پاستور 
می دانند، آنچنان كه روح الله حسینیان لیدر پایداری ها دادِ مظلومیت 

احمدی نژاد را سر داده و ضمن آن اشاره كرده كه او برای بازگشت 
٧5 درصد رای دارد. بخش »پایداری « طیف دلواپسان كه سنگر 
پارلمان را برای خود از دست رفته می بینند، شاید امیدوار است با 
این حمایت های زودهنگام، توسط همان مردی كه پای آنها را به 
متن سیاست باز كرد، در سیاست باقی بمانند و روزگار سیاسی شان 
باز هم به روال آن دوران 8 ساله خوش و بر وفق مراد شود. مردی 
كه البته خودش نیز این روزها فعال شده و چمدان بسته، از شهری 
به شهر دیگر می رود تا بنا به تعبیر خودش »مردم كار خودشان را 
بكنند او هم كار خودش را بكند«. به گزارش خبر آنلاین، البته گرد 
سكوت آنچنان بر سر این قشر پاشیده شده كه حتی دیگر حامیان 
دیروز و امروز احمدی نژاد هم برای حمایت از سخنان حسینیان وارد 
عرصه نشده اند. در یک هفته گذشته نه آقاتهرانی مهر سكوت خود را 
شكسته، نه زاكانی كه با تبلیغات وسیع در انتخابات مجلس دهم، در 

و دیوار پایتخت را زرد كرده بود.

جدایی دلواپسان از اصولگرایان 
دلواپسان عصبانی از نتایج انتخابات هفتم اسفند، حتی خیلی زود 
لطف سنتی های و بزرگان اصولگرا به خودشان را فراموش كرده اند و 
باز هم با غَش كردن به سمت احمدی نژاد بر قدیمی ترهای اصولگرا 

می تازند و تلاش دارند از تصمیمات اصولگرایانه تبری جویند.
همان اصولگرایانی كه نتایج نه چندان خوب انتخابات هفتم اسفند 
برایشان نتیجه همراهی شان با دلواپسان بود ولی باز هم از سوی 
همین دلواپسان مورد تمسخر و نقد قرار می گیرند و  با وجود آنكه 
لیست شان خصوصا در تهران را به نفع پایداری ها و دیگر دلواپسان 
بستند ولی متهم به بستن لیستی متشكل از »پیرمردها« می شوند. 
آنچنان كه حسینیان كه در روزهای سكوت دوستانش رسانه ای تر 
شده است در تازه ترین اظهاراتش در مسیر رفتن به دفتر ولنجک 
احمدی نژاد عنوان كرده كه »به عقیده من اصولگرایان جاذبه خود را 
نزد مردم از دست داده اند. اصولگرایان در انتخابات می نشینند لیست 
تهیه می كنند و هرچه پیرمرد است را در این لیست می گذارند. معلوم 
است كه چنین لیستی هیچ جذابیتی برای مردم ندارد. جامعه ما یک 
جامعه جوان است؛ بنابراین لیست پیرمردها نمی تواند جاذبه ای برای 
مردم ایجاد كند و آنها را وادار كند تا دنباله رو این لیست باشند و برای 
آن كار كنند.« گویی آنكه دلواپسان در تلاش هستند كه از زیر بار 

هزینه ای كه به اصولگرایان تحمیل كردند شانه خالی كنند.
شاید این قِسم اظهارات تلنگری باشد به طیف رهبران اصولگرا 
چون باهنر كه هنوز هم  از لیست منتشر شده حمایت می كند و 
معتقد است حتی جبهه پیروان نیز از آن لیست رضایت دارد. گرچه 
افرادی چون محسن كوهكن هستند كه معتقدند این لیست هزینه 
تصمیمات جبهه ای جریان اصولگرا بود. علاوه بر او، امیر محبیان نیز 
نسبت به این رویه باج دادن و باج گرفتن در جریان اصولگرا همچون 

چند سال گذشته هشدار می دهد.
دلواپسانِ عصبانی به فکر انتقام از دولت

دلواپسان؛ از پایداری تا دوقلوهای ایثارگران و رهپویان این روزها 
به شدت نگران به سرانجام رسیدن برجام هستند، این را از محتوای 
انتقادات گاه و بیگاه چهره ها و رسانه هایشان بخوبی می توان فهمید. 
تازه ترین انتقاد نیز از سوی سعید جلیلی مرد هسته ای محبوب طیف 
دلواپسان مطرح شده كه عنوان كرده است اگر رییس جمهور بود 
برجام را امضا نمی كند. به نظر می رسد آنها تلاش دارند كه با تخریب 
دستاوردهای هسته ای دولت از سوراخ برجام بار دیگر گزیده نشوند. 
خصوصا حالا كه تحریم ها قدم به قدم در حال برداشته شدن است 
پذیرش این نكته كه ممكن است تحولات اقتصادی بزرگی در نتیجه 
رفع این تحریم ها در كشور رخ دهد كه به نام دولت روحانی ثبت 
شود و مسیر ماندگاری 4 ساله دوم او را در پاستور فراهم كند، آنها را 
نگران كرده است چه آنكه به خوبی می دانند دو دوره ای شدن دولت 
روحانی آن هم در شرایطی كه تریبون مهم پارلمان را از دست داده اند 

پیام رسان روزهای خوبی برای آنها نخواهد بود.
آنچنان كه به نظر می رسد دستوركار و استراتژی دلواپسان در یک 
سال باقیمانده تا انتخابات ریاست جمهوری و دوری از پارلمان برای 
حمله به دولت معطوف به برجام باشد. آنگونه كه بنا به گفته عباسعلی 
دلواپسان  مجلس  ملی  امنیت  كمیسیون  عضو  منصوری آرانی، 
انتخابات 9۶ را با تخریب برجام كلید زده اند تا دولت حسن روحانی 
را بی اعتبار جلوه دهند و مانع رای آوری دوباره او شوند. او دلواپسان را 
این گونه تعریف می كند: »بازیگران این جنگ روانی كسانی هستند كه 
در انتخابات دوره بعدی ریاست جمهوری قصد حمایت از نامزدی غیر 
از آقای روحانی دارند؛ بنابراین برای رسیدن به هدف خود می كوشند 
كه موفقیت ها و دستاوردهایی را كه مربوط به عملكرد دولت روحانی 

می شود، نزد مردم بی اعتبار جلوه دهند.«
شاید دلواپسان در یک سال باقیمانده تا پایان دولت روحانی با 
دستاویز برجام از یک سو و اتصال به محمود احمدی نژاد از سوی 
دیگر در اندیشه انتقام گرفتن و جبران شكست سخت در انتخابات 

مجلس و باقی ماندن در متن سیاست باشند.
فاطمه استیری

دیدار مقامات بلندپایه سازمان های بین المللی وكشورها ازجمله 
نماینده ویژه دبیركل سازمان ملل در امور سوریه، رئیس جمهوری 
قزاقستان، نخست وزیر ایتالیا و سفر قریب الوقوع رئیس سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا با یك هیات بلندپایه سیاسی و اقتصادی درفروردین 
به تهران بیانگر افزایش تحركات دیپلماسی، تاثیر برجام و عزم كشورها 

برای ارتقای همكاری با ایران است.
پس از برجام، رقابت كشورها برای بهبود روابط با ایران انكار ناپذیر 
بوده و آمد و شد مقامات بلند پایه كشور های مختلف بویژه كشورهای 
غربی و نیز سفر مقامات ایرانی نشانگر آن است كه یخ روابط با روی 
كار آمدن دولت تدبیر و امید ذوب شده و تنور همكاری ها در حال 
گرم شدن است. مقامات ارشد كشورها، رایزنی با مقامات ایرانی را مهم 
ارزیابی كرده و هیأت های دیدار كننده از تهران در گفت وگوها تأكید 
دارند كه جمهوری اسلامی در تأمین امنیت و ثبات در منطقه، كشوری 
تعیین كننده است؛ چنان كه استفان دی میستورا نماینده ویژه دبیركل 
سازمان ملل در امور سوریه روز سه شنبه در جمع خبرنگاران، مشورت 
با مقامات جمهوری اسلامی ایران را مهم و تأثیر گذار دانست و گفت: 
البته برای من مهم است كه با مقامات ایران مشورت هایی داشته باشم 
چون این مقامات و ایده هایشان تأثیر گذار بوده و از توصیه هایی كه آنها 
به ما دارند، حتماً استفاده می كنیم. امضای اسناد همكاری با كشورهای 
مختلف، دیدار و رایزنی در باره مسائل مهم منطقه ای و بین المللی 
با توجه به نقش و جایگاه ایران، بار دیگر نگاه رسانه ها و كشورها به 
جمهوری اسلامی را به خود جلب كرده و تحلیل ها و گمانه زنی ها 
درباره وضع اقتصادی و روابط بین المللی را افزایش داده است. در همین 
راستا صندوق بین المللی پول در گزارش روز سه شنبه خود، نرخ رشد 
اقتصادی ایران در سال 2٠1۶ را چهار درصد ارزیابی كرد و همچنین 
كارشناسان اقتصادی معتقدند كه نقش و تأثیر برجام در وضع آینده 
اقتصادی با توجه به رقابت كشورهای مختلف از جمله غرب برای بستن 
قراردادهای مختلف را نمی توان نادیده گرفت. در سفر روز دوشنبه 
نورسلطان نظربایف رییس جمهوری قزاقستان به تهران 9 یادداشت 

تفاهم و موافقتنامه همكاری امضا شد و فعالان اقتصادی بخش های 
دولتی و خصوصی دو كشور نیز روز یكشنبه بیش از 44 یادداشت تفاهم 
همكاری به ارزش نزدیك به یك میلیارد دلار امضا كردند. این یادداشت 
های تفاهم در نشست شورای بازرگانی قزاقستان و ایران در تهران بین 
1٠ شركت دولتی و بیش از ٣4 شركت خصوصی دو كشور امضا شد. 
سفر روز سه شنبه ماتئو رنتزی »نخست وزیر ایتالیا در رأس یك هیأت 
25٠ نفره به ایران را می توان در راستای استفاده دول غربی از فرصت 
های به وجود آمده پس از برجام تعبیر و تفسیر كرد؛ اگرچه رُم همواره 
یكی از شركای مهم اقتصادی ایران بوده و دو كشور روابط بسیار خوبی 
در سال های تحریم ناعادلانه داشته اند، اما این همكاری در سال های 

تحریم كاهش داشته است. 
رنتزی به اذعان رسانه های غربی نخستین رهبر یكی از قدرت های 
عمده اقتصادی اروپاست كه از زمان به دست آمدن توافق هسته ای 
جمهوری اسلامی و گروه 1+5 و لغو تحریم های بین المللی، به ایران 
سفر می كند. ایران و ایتالیا در چند دهه گذشته روابط تجاری گسترده 
ای داشتند؛ هرچند كه تحریم های هسته ای باعث كاهش آن شده 

بود اما با این حال، ایتالیا كه چهارمین اقتصاد بزرگ اروپا به شمار می 
رود، از نخستین كشورهای اروپایی بود كه پس از لغو برخی تحریم ها 
به سرعت روابط اقتصادی اش را با ایران از سر گرفت. تبادل هیأت های 
دولتی و تجاری میان دو كشور در سال 1٣94 افزایش چشمگیری 
داشت. آغاز فرآیند برداشته شدن تحریم های بین المللی علیه ایران 
در نتیجه مذاكرات هسته ای و توافق نهایی، صاحبان صنایع در ایتالیا را 
امیدوار كرده است تا به جایگاه پیشین خود به عنوان نخستین شریك 
تجاری ایران در اروپا بازگشته و آلمان را پشت سر بگذارند. نخست وزیر 
ایتالیا در نخستین روز سفر دوروزه به تهران با رئیس جمهوری و مقام 
معظم رهبری دیدار و گفت وگو كرد و حضرت آیت الله خامنه ای در 
این دیدار گفت كه »نگاه ما در همكاری با ایتالیا و دولت شما، نگاهی 
متفاوت و مثبت است و امیدواریم این سفر نیز در جهت تقویت همین 
دیدگاه باشد« و رئیس جمهوری نیز گفت كه »پس از اجرای برجام و 
پایان یافتن تحریم ها، نخستین سفر من به اروپا به ایتالیا بود و در كمتر 
از سه ماه نخست وزیر این كشور از ایران دیدن می كند كه هم سفر من 
به رم و هم سفر نخست وزیر ایتالیا به تهران هر دو پیام روشنی برای 

اراده دو دولت در زمینه روابط و توسعه همكاری ها در زمینه اقتصادی، 
علمی و فرهنگی بین دو كشور دارد«.

تفاهم ها و اسناد خوبی در گذشته بین دو كشور در بخش صنعت، 
حمل و نقل، گردشگری، علم و فناوری و همچنین در سایر زمینه 
های اقتصادی منعقد شد و امروز برای اجرایی كردن آنها باید قدم های 
مؤثری برداریم. در ایتالیا حدود ٣٠ سند و در تهران ٧ سند به امضا 
رسید و اجرای آنها می تواند مسیر جدیدی در روابط اقتصادی دو كشور 
بویژه سرمایه گذاری و ورود فناوری از ایتالیا را به تهران فراهم كند. 
سازمان صادرات ایتالیا« ساچه »در بیانیه ای اعلام كرد كه همزمان با 
دیدار رنتزی از ایران«، كاسا دپوزیتی ا پرستیتی نهاد دولتی وام دهنده 
این كشور خط اعتباری به ارزش چهار میلیارد یورو برای شركت های 
سازنده زیرساخت های نفت وگاز و حمل ونقل ایران، در نظر می گیرد 

و ساچه این وام ها را تضمین خواهد كرد.
همچنین یك خط اضافی اعتباری به ارزش 8٠٠ میلیون یورو 
برای فعالیت های كوچك و متوسط شركت های ایتالیایی در ایران، 
ارایه خواهد شد. در همین راستا شبكه خبری دولتی »رای نیوز« ایتالیا 
نیز در مطلبی با عنوان »آغاز مأموریت دوروزه رنتزی در ایران« اعلام 
كرد: هدف از این سفر، توسعه بیشتر مناسبات دیپلماتیك با یك كشور 
كلیدی در خاورمیانه و همچنین تسریع در روابط اقتصادی در دوران 
پسا تحریم است. ایران یك كشور با قدرت بالقوه عظیم است؛ به عقیده 
مؤسسه ساچه، پایان تحریم ها می تواند منجر به افزایش صادرات ایتالیا 
تا سه میلیارد یورو به ایران بشود و دولت روحانی نیز به دنبال جذب 
٣٠ تا 5٠ میلیارد یورو سرمایه گذاری خارجی در سال برای رسیدن 
به اهداف رشد اقتصاد كلان است. همچنین فدریكا موگرینی مسوول 
سیاست خارجه اتحادیه اروپا روز شنبه 1۶ آوریل )28 فروردین( در 
رأس یك هیأت بلندپایه سیاسی و اقتصادی به ایران می آید كه به گفته 
تحلیلگران سفر وی و هیأت همراه در راستای ادامه برنامه های برجام 
و گسترش همكاری های اقتصادی و سیاسی اتحادیه اروپایی با تهران 

به شمار می رود.

استراتژی سکوت، پس از شکست در انتخابات مجلس دهم

خزان دلواپسان

رایزنی برای حل مناقشات منطقه ای و گسترش همکاری های اقتصادی

رفت وآمدهای دیپلماتیك

در جلسه سه شنبه اصولگرایان چه گذشت؟

سکوت معنادار اصولگرایان درباره دعوت از لاریجانی 

شاید دلواپسان در یک سال باقیمانده تا پایان
 دولت روحانی با دستاویز برجام از یک سو و اتصال 

به محمود احمدی نژاد از سوی دیگر در اندیشه انتقام 
گرفتن و جبران شکست سخت در انتخابات مجلس و 

باقی ماندن در متن سیاست باشند

پس از برجام، رقابت کشورها برای بهبود روابط با ایران انکار ناپذیر بوده و آمد و شد 
مقامات بلند پایه کشور های مختلف بویژه کشورهای غربی و نیز سفر مقامات ایرانی 
نشانگر آن است که یخ روابط با روی کار آمدن دولت تدبیر و امید ذوب شده و تنور 
همکاری ها در حال گرم شدن است. مقامات ارشد کشورها، رایزنی با مقامات ایرانی 
را مهم ارزیابی کرده و هیأت های دیدار کننده از تهران در گفت وگوها تأکید دارند 
که جمهوری اسلامی در تأمین امنیت و ثبات در منطقه، کشوری تعیین کننده است
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براى چشم مؤمن، سزاوار نیست 
كه ببیند خداى متعال، معصیت مى شود

 و بر آن، نیاشوبد.

پنجشنبه - بیست و ششم فروردین ماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  3977

استاندار قم گفت: بناهای تاریخی برای جذب سرمایه 
گذاران برای بهره برداری فرهنگی و اقتصادی شناسایی و 

معرفی شود.
سید مهدی صادقی سه شنبه شب در اولین جلسه 
انجمن میراث فرهنگی در سالن جلسات استانداری قم 
افزود: بر روی بناهای تاریخی كه قابلیت واگذاری به بخش 
خصوصی دارد كارشناسی های مناسب صورت گیرد، 
باید برای جذب سرمایه گذاران اقدام جدی صورت گیرد. 
وی اظهار داشت: در این زمینه باید از ظرفیت و تخصص 
كارشناسان اقتصادی بهره برد تا این آثار تاریخی كه میراث 
استان است احیا شود. وی با اشاره به اینكه باید زمینه 
رغبت سرمایه گذاران را فراهم سازیم گفت: دستگاه های 
مختلف باید در این زمینه با مشاركت یكدیگر و برنامه 
ریزی سرمایه گذاران را ترغیب كنند. صادقی، افزود: ورود 
سرمایه گذاران باعث مرمت و بهسازی آثار تاریخی و ایجاد 

ارزش افزوده می شود.
شناسایی 30 اثر تاریخی در قم 
برای واگذاری به بخش خصوصی

مدیركل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
قم نیز در این جلسه، از شناسایی ٣٠ اثر تاریخی دارای 
قابلیت واگذاری به بخش خصوصی دراین استان خبر داد.

عیسی رضایی افزود: این آثار در اولویت گرفتن سند 
قرار دارد تا بتوانیم زمینه واگذاری به بخش خصوصی را 
فراهم كنیم. وی اضافه كرد: در همین راستا، سال گذشته 
خانه تاریخی یزدان پناه را به بخش خصوصی واگذار كردیم. 
وی با اشاره به تشكیل انجمن های میراث فرهنگی گفت: 
این انجمن در دوره های گذشته در سراسر كشورتشكیل و 
این امر باعث شده بود مردم در حفظ و مرمت آثار تاریخی 
سهیم شوند. رضایی خاطرنشان كرد: انجمن های میراث 
فرهنگی در دولت دهم تعطیل و در دولت تدبیر و امید 
دستور احیای انجمن ها صادر شد كه مدیران استان عضو 
این انجمن هستند. وی دربخش دیگری از سخنان خود 
از ساخت مخزن نگهداری آثار تاریخی در این استان خبر 
داد و گفت: این مخزن در ٧٠٠ متر مربع، 8٠ درصد 
پیشرفت داشته كه به صورت استاندارد در حال احداث 
است. مدیركل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
قم، افزود: سه میلیارد ریال اعتبار برای تجهیز مخزن نیاز 
داریم تا بتوانیم از آن بهره برداری كنیم و آثار تاریخی را 
به این مكان منتقل دهیم. وی با بیان اینكه پیشنهاداتی 
این  تاریخی در  آثار  اندازی مكان موزه جامع  راه  برای 
استان داریم گفت: در صورتی كه زمین در مكان مناسب 

در اختیار این اداره كل قرار گیرد این موزه را راه اندازی 
خواهیم كرد و آثار تاریخی را به نمایش می گذاریم. رضایی 
با اشاره به وضعیت احیای بازار كهنه گفت: اگر شهرداری 
بعضی از مغازه های پاساژهای تجاری را در اختیار مالكان 
بازار كهنه قرار دهد، زمینه حضور هنرمندان دراین مكان 
تاریخی فراهم می شود. وی افزود: مشكلی برای مرمت بازار 
كهنه نداریم ضمن اینكه بخش اعظم بازار كهنه در اختیار 
كاسبان است كه شغل های آنها، مشكلاتی را ایجاد كرده 
كه نیازمند ساماندهی است تا به یك مجموعه فرهنگی و 
تاریخی تبدیل شود. وی همچنین با اشاره به بازدید عموم 
از آثار تاریخی قم گفت: درایام نوروز 1٣ اثر تاریخی آماده 
شد كه دراین رابطه بیش از ٧٠ هزار تن از این اماكن 

بازدید كردند.
استان قم موزه تخصصی باستان شناسی ندارد

معاون میراث فرهنگی اداره كل میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشگری قم نیز در این جلسه گفت: این استان 
موزه تخصصی باستان شناسی ندارد از این رو مخازن 
نگهداری آثار تاریخی به علت نداشتن شرایط نامناسب 

باعث از بین رفتن آثار شده است.
عمار كاوسی افزود: قم دارای اماكن تاریخی از جمله 
تپه های تاریخی بسیاری است كه قابلیت تبدیل شدن به 
سایت موزه را داراست ضمن اینكه 14 هزار اشیای تاریخی 
نیز دارد. وی افزود: فضایی برای نگهداری اشیای تاریخی در 
این استان نداریم این در حالی است كه از فضاهای اماكن 
تاریخی كه استانداردهای لازم را ندارند برای نگهداری 

حدود 14 هزار اشیای تاریخی استفاده می كنیم.
وی با اشاره به اینكه در استان قم بیش از ٣4٠ اثر ثبتی 
وجود دارد گفت: 8٠٠ اثر تاریخی شناسایی شده است 

كه از این تعداد ٣4٠ مورد به ثبت آثار ملی رسیده است.
كاوسی افزود: بررسی و شناسایی بافت تاریخی كل 
استان در سال 8٧ انجام، 9٠ درصد آثار و اماكن تاریخی 
شناسایی شد ولی در روند ثبت آثار به علت كمبود امكانات 
و افراد متخصص در این حوزه با مشكلاتی روبه رو شده 
ایم. وی با بیان اینكه بافت تاریخی باید مورد حفاظت قرار 
بگیرد گفت: به شهرداری اعلام كردیم قبل از صدور پروانه 
بهره برداری و تخریب در بافت های تاریخی باید از میراث 
فرهنگی استعلام گرفته شود این درحالی است كه در 
برخی موارد شهرداری اقدام به تخریب كرده است طی 
چند روز گذشته خانه عربشاهی از آثار ثبت ملی در كهك 
تخریب شد و میراث فرهنگی هم شكایت كرده است تا به 

آن رسیدگی شود.

 صدورموافقت نامه بهره برداری از منطقه 
گردشگری دیرگچین

مدیركل محیط زیست استان قم  نیز در این جلسه از 
صدور موافقت نامه بهره برداری بخش خصوصی از منطقه 
گردشگری دیرگچین واقع در جاده قم- گرمسار خبر داد.

كاروانسرای دیر گچین كه درحال حاضر به منطقه 
گردشگری تبدیل شده، مربوط به دوره ساسانی - دوره 
صفوی در شهرستان قم در كیلومتر ۶٠ بزرگراه قم - 
گرمسار واقع شده است؛ این اثر سال 1٣82 با شماره ثبت 
1٠4٠8 به عنوان یكی از آثار ملی ایران ثبت شد. سید 
رحمان دانیالی افزود: این منطقه گردشگری 52 هكتار 
است كه با احیا شدن آن اقدام بزرگی در استان صورت 
خواهد گرفت. وی با اشاره به ناشناخته بودن جاذبه های 
تاریخی برای مردم اظهار داشت: نمونه های فوق العاده 
زیست محیطی و گردشگری در استان قم وجود دارد كه 
برای بسیاری از اقشار مختلف وحتی اساتید شناخته شده 
نیست. وی افزود: معرفی اماكن اكوتوریسم و گردشگری 

نیازمند اختصاص اعتبار است.
دانیالی با اشاره به امضای تفاهم نامه با اداره كل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم گفت: این تفاهم 
نامه در صورتی كه عملیاتی شود می توانیم اطلس زیست 
محیطی، گردشگری و میراثی را تهیه كنیم كه نقاط قوت 

را برای استان فراهم می سازد.
وی افزود: همچنین با همكاری شهرداری و موزه فقه 
و زندگی، موزه حیات وحش واقع در بوستان بنیادی 
كه متروكه شده بود نیز احیا شد. معاون شهرسازی و 
اظهار  جلسه  این  درادامه  نیز  قم  شهرداری  معماری 
داشت: دو میلیارد و 5٠٠ میلیون ریال برای مرمت آثار 
تاریخی مصوب شده كه برای مرمت آب انبار گذرلب 
چال، گذر باغ پنبه جدا و آب انبار سزاوار در نظر گرفته 

شده است.
محمد جانقربان افزود: همچنین خانه های تاریخی قم 
از جمله سلامتی، شاكری و توكلی مورد بررسی قرار گرفته 
است تا یكی از آنها را خریداری و برای بهسازی و احیای آنها 
اقدام شود. وی افزود: این آثار تاریخی در استان ارزشمند 
است از این رو شهرداری آمادگی دارد تا با مشخص شدن 
مالكیت آنها اقدامات احیا و مرمت را انجام دهد. وی ادامه 
داد: آثار تاریخی در استان قم كه ثبت نشده است نیز از 
اداره كل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم 

استعلام می شود تا بتوانیم از آنها حفاظت كنیم.

استاندار قم:

بناهای تاریخی برای جذب سرمایه گذاران معرفی شود

اخبــار
فرمانده انتظامی استان قم خبر داد:

تحقق 70 درصدی اهداف پلیس قم
فرمانده نیروی انتظامی استان قم گفت: در سال گذشته با توجه به 
هدف گذاری های صورت گرفته در حوزه های مختلف، موفق به تحقق ٧٠ 

درصد این اهداف شدیم.
كاظم مجتبایی با اشاره به اهدافی كه ناجا طی سال گذشته دنبال می كرد، 
گفت: در سال گذشته اهدافی همچون اجتماعی كردن فضای كنترل جرم، 
امنیت هوشمند، تمركز بر مسائل سایبری و... را دنبال می كردیم كه بیش از 
٧٠ درصد اهداف محقق شده است. وی از كاهش 5٠ درصدی جرائم كاركنان 
ناجا خبر داد و گفت: در بخش جرائم مهم نیز شاهد كاهش 2٧ درصدی 
هستیم. فرمانده نیروی انتظامی استان قم با بیان اینكه پلیس قم در بخش های 
مختلف ارزیابی عملكرد رتبه های برتر را در كشور به دست آورده است، به 
برگزاری انتخابات مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری در اسفند ماه 
سال گذشته اشاره كرد و یادآور شد: امنیت صندوق های رای توسط پلیس 
تامین شد و شاهد هیچگونه مشكلی در روند برگزاری انتخابات نبودیم. وی 
خاطرنشان كرد: امیدواریم كه در سال جاری نیز با حضور گسترده و اثرگذار 

پلیس در همه بخش ها بتوانیم امنیت قابل قبولی را برای مردم رقم بزنیم.
مجتبایی به فعالیت های پلیس فتا در سال گذشته اشاره كرد و افزود: در 
سال گذشته از سوی پلیس فتا 1٧٠ نفر در ارتباط با جرایم اقتصادی و اخلاقی 

دستگیر شده و پرونده آنها به دستگاه قضایی ارجاع شد.

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم:

رانندگان تاکسی در قم اجازه 
افزایش قیمت کرایه را ندارند

مدیرعامل سازمان تاكسیرانی شهرداری قم گفت: در حال حاضر تاكسی ها 
اجازه افزایش كرایه ندارد و باید با نرخ سال گذشته اقدام به جابه جایی 

شهروندان كنند.
مرتضی عزتی در خصوص افزایش نرخ كرایه های تاكسی در شهر قم بیان 
كرد: در خصوص افزایش كرایه ها كارشناسی شده و شورای اسلامی شهر نیز 

این افزایش را مصوب كرده است. 
وی با بیان اینكه افزایش نرخ ها آگهی روزنامه شده است و باید از زمان 
انتشار آگهی بگذرد اظهار كرد: نرخ های جدید از اوایل اردیبهشت ماه روی 

تاكسی مترها تزریق و اعمال می شود.
مدیرعامل سازمان تاكسیرانی شهرداری قم اظهار كرد: در حال حاضر 
تاكسی ها اجازه افزایش كرایه ندارد و باید با نرخ سال گذشته اقدام به جابه جایی 

شهروندان كنند.
وی خاطرنشان كرد: شهروندان در صورت مشاهده هرگونه تخلف كد چهار 
رقمی تاكسی را ثبت كرده و مراتب را از طریق شماره تلفن ٣۶۶288٠٠ و یا 

شماره پیامك ٣٠٠٠51٣٣ اطلاع  دهند.
عزتی در خصوص افزایش نرخ  كرایه های تاكسی در قم بیان كرد: میانگین 

افزایش نرخ كرایه قم كمتر از شهرهای دیگر بوده است.
170 دستگاه تاکسی فرسوده در اولویت نوسازی

عزتی دربخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینكه در هیچ شهری از 
كشور هنوز تاكسی های جدید جایگزین تاكسی های فرسوده نشده اند اظهار 
كرد: در استان قم حدود هزار و 11۶٠ دستگاه تاكسی فرسوده برای تعویض 

ثبت نام كرده اند.
وی با اشاره به اینكه تحویل تاكسی های جدید از طریق اتحادیه تاكسیرانی 
كشور پیگیری می شود گفت: در حال حاضر 1٧٠ تاكسی فرسوده در اولویت 

نوسازی قرار گرفته اند.
مدیرعامل سازمان تاكسیرانی شهرداری قم خاطرنشان كرد: اطلاعات این 
1٧٠ نفر به روز رسانی شده است و پیش بینی  میكنیم از اواخر خرداد تحویل 

تاكسی های فرسوده آغاز شود.
وی بیان كرد: طبق پیش بینی ها به نظر می رسد در سال جاری بتوانیم 

بین 5٠٠ تا 1٠٠٠ دستگاه تاكسی را نوسازی كنیم.

مدیر کل نظارت  امور خدمات شهری شهرداری قم اعلام کرد:

آماده باش نیروهای خدمات شهری 
تا پایان بارندگی 

مدیر كل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری شهرداری قم با بیان 
اینكه بارش بازان الهی تا امروزپیش بینی شده است گفت: نیروهای خدماتی 
شهرداری قم در سطح شهر تا پایان بارندگی ها به صورت آماده باش كامل 

خواهند بود.
سیدمحسن میرهادی با اشاره به خدمات ارائه شده از سوی شهرداری در 
روز گذشته و امروز با توجه به بارندگی ها اظهار كرد: از روز قبل با توجه به 
برنامه ریزی های انجام شده و اطلاعات به دست آمده از هواشناسی آمادگی 

كامل در سطح مناطق هشت گانه در خصوص بارندگی وجود داشت.
وی بیان كرد: آماده سازی تجهیزات مورد نیاز برای پیشگیری از آب 
گرفتگی در دستور كار قرار گرفت و لایروبی سطح انهار آماده سازی سبتیك ها 

و زیرگذرها و همچنین حضور نیروهای نگهدارنده انجام شد.
مدیر كل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به 
اینكه بارندگی روز گذشته سیل آسا بود اظهار كرد: شدت بارندگی زیاد و زمان 
كم موجب برخی آب گرفتگی داخل خیابان ها شد ولی هیچ مسیری مسدود 

نشده و آبگرفتگی ها به گونه ای نبود كه موجب ایجاد اختلال شود.
وی اظهار كرد: انهاری كه در سطح شهر طراحی شده برای 2٠ میلیمتر 
بارندگی در 24 ساعت است و وقتی كه زمان بارش كم و شدت بارش زیاد 
می شود شاهد پس زدگی آب از انهار در برخی نقاط هستیم كه با حضور به 

موقع نیروهای خدماتی شهری در سطح شهر مشكلات برطرف شد.
میرهادی با بیان اینكه بارندگی مجددا از ساعت سه بامداد دیروز آغاز شده 
است افزود: بارندگی آرام تر بوده است و همكاران آماده باش كامل هستند و 
هماهنگی های لازم با آتش نشانی و مناطق هشت گانه انجام شده است و 

همكاران به صورت مستمر در سطح معابر بازدید دارند.
وی با بیان اینكه به منظور تردد آسان شهروندان در هسته مركزی شهر، 
حرم مطهر حضرت معصومه )س( و مسجد مقدس جمكران برنامه ریزی 
ویژه ای شده است گفت: با توجه به تردد زائران و مردم نظافت ایستگاه های 

اتوبوسرانی در دستور كار قرار گرفت.
مدیر كل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری شهرداری قم با بیان 
اینكه بارش تا امروزپیش بینی شده است گفت: نیروهای خدمات شهری 
شهرداری قم در سطح شهر تا پایان بارندگی ها به صورت آماده باش كامل 

خواهند بود.

شهردار منطقه هفت قم خبرداد:

استقبال سه برابری شهروندان 
در استفاده از تخفیفات پایان سال

شهردار منطقه هفت قم گفت: میزان استقبال شهروندان در تخفیف پایان 
سال شهرداری در ایام دهه فجر سال كذشته نسبت به مدت مشابه سال 9٣، 

سه برابر افزایش یافت.
علیرضا اقبالیان در نخستین جلسه كمیته درآمد منطقه هفت در سال 
جدید با اعلام آمار افزایش ٣٠٠ درصدی مراجعه مالكین برای پرداخت 
عوارض و جرایم تخلفات ساختمانی در ایام دهه فجر سال 94 نسبت به 
سال قبل گفت: این استقبال نشان از رضایتمندی مردم از شرایط تشویقی 
و تخفیف های ارائه شده از طرف شهردار قم و تصویب آن توسط شورای 

اسلامی شهر بود.
وی افزود: تصویب پیشنهاد میزان تخفیفات و همچنین زمانبندی صورت 
گرفته و همچنین دقت در پاسخگویی كارشناسی و انجام امور اداری مرسوم و 
كاهش زمان اجرای آن موجب شد مالكان در منطقه هفت استقبال خوبی از 

طرح تخفیفات داشته باشند.
شهردار منطقه هفت افزود: با برنامه ریزی و افزایش ساعت كاری منطقه 
در ایام دهه فجر سال گذشته، توانستیم تمام تقاضاهای مراجعه كنندگان را در 

كمترین زمان كاری و با بیشترین رضایتمندی انجام دهیم.
وی بیان كرد: برنامه ریزی برای كاهش تردد مالكین و مراجعه كنندگان به 
شهرداری و همچنین سرعت بخشی به انجام خدمات و افزایش كیفیت ارائه 
خدمات، در سال جدید در رئوس برنامه ریزی های منطقه هفت قرار دارد كه 
تصمیمات و نحوی اجرای آن توسط رسانه ها به اطلاع مالكین و شهروندان 

عزیز خواهد رسید.
اقبالیان استقبال سه برابری مراجعه مالكین در ایام تخفیفات دهه فجر سال 
گذشته نسبت به سال 9٣ مورد توجه قرار داد و افزود: این استقبال نشان از 
رضایتمندی مردم از شرایط تخفیفات و افزایش سرعت پاسخگویی به مطالبات 

مالكین و شهروندان می باشد.

آمار  گفت:  قم  استاندار  عمرانی  معاون 
مدت  به  نسبت  نوروز 95  ایام  در  تصادفات 
مشابه سال قبل 1٣ درصد كاهش داشته است.

محسن بهشتی در اولین جلسه كمیسیون 
مدیران  حضور  با  استان  های  راه  ایمنی 
دستگاههای اجرایی و امدادی افزود: با اقدامات 
مناسب دستگاههای اجرایی و امدادی استان 
در محورهای مواصلاتی با وجود كاهش شدید 
اعتبارات و افزایش 12 درصدی آمار تردد و 
مسافرت ها در محورهای برون شهری، در نوروز 
امسال شاهد كاهش آمار تصادفات در استان 

بودیم. 
تلفات در طول دوره  آمار  بیان كرد:  وی 
سفرهای نوروزی نیز ۶٣ درصد كاهش داشته 

كه امیدواریم با اقدامات و حضور موثر فیزیكی و الكترونیكی پلیس راه و اصلاح نقاط حادثه 
خیز شاهد كاهش بیش از پیش تصادفات در راه ها باشیم.

برقراری ایستگاه اخذ عوارض در جهت برگشت آزاد راه تهران - قم
معاون امور عمرانی استاندار در بخش دیگری از سخنان خود از برقراری ایستگاه اخذ 
عوارض در جهت برگشت آزاد راه تهران - قم از اول اریبهشت سال جاری خبر داد و گفت: 
با موافقت سازمان حمل و نقل و راهداری كشور از خودروهایی كه از تهران به قم مراجعت 
می نمایند در ایستگاه عوارضی قم عوارض اخذ خواهد شد و خودروهایی كه از قم به تهران 

عوارض  تهران  مقصد  در  می نمایند  عزیمت 
دریافت می گردد. 

وی با تاكید بر ساماندهی تابلوهای تبلیغاتی و 
راهنمای مراكز تجاری در راه ها افزود: در نصب 
تابلوهای مراكز تجاری و تبلیغاتی باید استانداردها 
و حریم ایمنی راه رعایت شود، همچنین در دادن 
مجوز به فعالان تجاری و اقتصادی برای تبلیغات 
در جاده ها، قوانین و استانداردهای موجود در 

كشور باید اجرا و حفظ شود.

کارگاه های تولید بتن 
در محور نیزار جمع آوری شود

بهشتی با اشاره به ارتقاء محور قم - جعفریه 
و محور قم - نیزار گفت: در سال های گذشته در 
محور قم - جعفریه شاهد تصادفات و تلفات زیادی بودیم كه با توجه به رفت و برگشت شدن 

این مسیر، امسال شاهد وقوع تصادفات دلخراش در این محور نبودیم. 
وی بیان داشت: در محور نیزار نیز با توجه به ارتقاء محور باید كمبود تابلوها و علائم رفع 
شود و اگر برای دسترسی اهالی نیز در مكانی نیاز به احداث دور برگردان است باید با رعایت 

ایمنی و استانداردهای لازم انجام شود. 
وی در پایان خواستار جمع آوری كارگاه های تولید بتن در محور نیزار شد و گفت: با توجه 
به تردد بالای این محور، ادامه استقرار این واحدها در این محور به صلاح استان نیست و اگر 

این واحدها بخواهند ادامه فعالیت دهند باید در مكانهای دیگری استقرار یابند.

آیت الله  مكارم شیرازی با اشاره به این كه »عربستان مهد 
تكفیر و خشونت است« گفت: مضحک است كه چنین 

كشوری گروهی را برای مبارزه با تروریسم ایجاد كند.
 به گزارش ایسنا، این مرجع تقلید صبح دیروز در ابتدای 
درس خود در مسجد اعظم به ویژگی منافقان از دید روایات 
پرداخت و گفت: نفاق دارای مراتب و مصادیقی است مثلا 
كسی كه دروغ می گوید و به پیمان خود عمل نمی كند از 

مصادیق نفاق محسوب می شود.
وی اظهار كرد: اگر در جامعه همین مسئله دروغ گویی و 

خلف وعده وجود نداشته باشد بسیاری از مشكلات از بین 
می رود و یقینا جامعه سالم تری خواهیم داشت.

وی دولت های مستكبر را نمونه ای از دولت های عهدشكن 
و منافق معرفی كرد و گفت: الان دولت هایی مانند آمریكا با 
دیگران پیمان می بندند ولی به راحتی آن را زیرپا می گذارند 

و پیمان شكنی می كنند.
این مرجع تقلید در بخش دیگری از سخنانش به مسئله 
تكفیر و حمایت عربستان و برخی كشورهای دیگر از آن ها 
اشاره كرد و افزود: ریشه تكفیر در عربستان سعودی است 

به آن رسیده  از محمدبن عبدالوهاب  تفكراتی كه  و در 
است و مضحک اینكه عربستان برای مبارزه با تروریسم و 
افراطی گری گروهی را تشكیل داده است غافل از اینكه اول 

باید با خودشان مبارزه كنند.
این مفسر قرآن ادامه داد: این از عجایب روزگار است كه 
كشوری كه خودش مهد تكفیری  هاست با حمایت دولت های 
استكباری و برخی كشورهای دیگر كه نفت غصبی داعش را 
می خرند و اسلحه به آنان می دهند ایران و حزب الله را متهم 

به تروریسم می كنند.
با  مبارزه  مقدم  ایران همیشه در خط  داد:  ادامه  وی 
تروریسم بوده و در سوریه و عراق نیز به مبارزه با تروریسم 
پرداخته است ولی آمریكا و كشورهای غربی رفتار دوگانه در 
برخورد با تروریسم دارند و از یک طرف به حمایت از داعش 

می پردازند و از طرف دیگر ایران را متهم می كنند.
حامی  كشورهای  كرد:  عنوان  مكارم شیرازی  آیت الله 
تكفیری ها تا چه زمانی می خواهند به مردم دنیا دروغ بگویند 
و آنان را فریب دهند در حالی كه خودشان و مردم هم 

می دانند كه ریشه تكفیر در عربستان است.
را  خود  علمای  سعودی  عربستان  كرد:  بیان  وی 
در  آنها  علمی  مراكز  و حتی درس آموختگان  می كشد 
مورد  هم  باز  اما  می كنند  جنایت  اروپایی  كشورهای 
دارند  قرار  غربی  كشورهای  برخی  و  آمریكا  حمایت 
و جالب اینكه اینها دم از مبارزه با تروریسم می زنند و 

ائتلاف تشكیل می دهند.
وی تاكید كرد: باید خطر وهابیت و تكفیر برای مردم دنیا 
روشن شود البته عربستان مدعی است كه با وهابیت كاری 

ندارد اما این مسئله روشن است.

معاون عمرانی استاندار قم اعلام کرد:

کاهش 13 درصدی تصادفات دراستان قم

آیت الله مکارم شیرازی:

ایران در خط مقدم مبارزه با تروریسم است

مدیرحوزه های علمیه سراسر كشور ضمن 
تقدیر از آرامش و ثبات حاكم بر استان قم، 
خواستار در اولویت قرار گرفتن پروژه های نیمه 

تمام در این استان شد.
آیت الله حسینی بوشهری پیش از ظهر 
دیروز در دیدار سید مهدی صادقی استاندار 
قم با اشاره به نیاز استان به مسائل اقتصادی 
و عمران و آبادانی اظهار كرد: آنچه برای مردم 
بیش از همه چیز اهمیت دارد آرامش می باشد.

وی با بیان اینكه در فضای پر از جنجال، 
مردم از لذت زندگی كردن محروم می ماند، 
ثبات و آرامش حاكم بر استان را بسیار مثبت 
ارزیابی كرد و افزود: اگر آرامش در فضای استان 
حاكم باشد مردم با قناعت و صرفه جویی، خود 

را باشرایط تطبیق خواهند داد.
مدیر حوزه های علمیه سراسر كشور در ادامه با اشاره به 
شرایط و ویژگی های منحصر بفرد قم از جمله وجود حرم 

كریمه ی اهل بیت )س(، مراجع عظام تقلید، حوزه های 
علمیه، اماكن متبركه و مردم متدین این شهر تصریح كرد: 
انتظارات آیات عظام و بزرگان از این شهر نیز متناسب با این 
جایگاه می باشد. آیت الله حسینی بوشهری با بیان اینكه گام 

های خوبی برای توسعه ی استان قم برداشته 
شده است خاطرنشان كرد: البته هنوز تا نقطه ی 

مطلوب فاصله ی زیادی داریم.
وی روند پیشرفت قم در بحث عمران طی 
افزود:  و  داد  قرار  توجه  مورد  را  اخیر  سالهای 
امیدواریم با از بین رفتن شرایط تحمیل شده بر 
مردم از سوی دشمنان و باز شدن دست دولت 

شاهد رشد همه جانبه در قم باشیم.
استاد حوزه های علمیه در ادامه با اشاره به 
پروژه های نیمه تمام موجود در استان قم تصریح 
مسئلهی  اندركاران  دست  ی  مجموعه  كرد: 
مدیریت شهر قم بایستی اتمام طرح های نیمه 

تمام را در اولویت قرار دهند.
مدیر حوزه های علمیه سراسر كشور در پایان 
با اشاره به افتتاح مصلای قم پس از تعطیلی چند ساله اظهار 
كرد: خوشبختانه شاهد حضور باشكوه مردم در نمازجمعه در 

هفته ی اخیر بودیم.

آیت الله حسینی بوشهری در دیدار استاندار قم:

اتمام طرح های نیمه تمام در اولویت قرار گیرد

مجوز مجلس به دولت برای افزایش حقوق كارمندان
 گفته می شود: نمایندگان مجلس شورای اسلامی به دولت اجازه دادند تا نسبت به افزایش حقوق 
گروه های مختلف حقوق بگیر ازجمله كاركنان كشوری و لشگری اقدام كند. به گزارش ایرنا، نمایندگان 
در ادامه جلسه علنی روز چهارشنبه مجلس شورای اسلامی بخش هزینه ای تبصره 12 لایحه بودجه 
سال 95 كل كشور را با 1٣9 رای موافق، 1٠ رای مخالف، ۶ رای ممتنع از مجموع 194 نماینده حاضر 
تصویب كردند. بر اساس مصوبه مجلس شورای اسلامی، افزایش حقوق گروه های مختلف حقوق بگیر از 
قبیل هیأت علمی، كاركنان كشوری و لشگری و قضات به طور جداگانه توسط دولت به نحوی كه تفاوت 
تطبیق موضوع مواد )٧1( و )٧8( قانون مدیریت خدمات كشوری در حكم حقوق، ثابت باقی بماند، انجام 

می پذیرد.

روحانی ۳۱ فروردین به سمنان می رود 
 گفته می شود: رییس جمهوری به همراه كاروان تدبیر و امید سه شنبه آینده - ٣1 فروردین ماه - در 
نخستین سفر داخلی در سال 1٣95 به استان سمنان سفر می كند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معاونت 
اجرایی رییس جمهوری، سخنرانی در جمع مردم سمنان، برگزاری نشست توسعه و سرمایه گذاران در 
استان، دیدار با ایثارگران و برگزیدگان استان، تشكیل جلسه شورای اداری با حضور رییس جمهوری و 
اعضای هیات دولت را از جمله برنامه های این سفر است. نشست توسعه و سرمایه گذاران استان سمنان 
نیز روز گذشته - سه شنبه - در ساختمان كوثر نهاد ریاست جمهوری برگزار شد. معاون اجرایی رییس 
جمهوری در این نشست گفت: سال 95 كه با تدبیر رهبر معظم انقلاب اقتصاد محور شده است، فرصتی 
بزرگ برای توسعه همه جانبه كشور در اختیار قرار داده است. شریعتمداری اقدام عملی از سطح ملی 
به منطقه ای را از مهم ترین اهداف و تدابیر دولت خدمتگزار دانست كه سفر رییس جمهوری به استان 

سمنان نقطه عطف و فرصتی بی بدیل برای تحقق این هدف خواهد بود.

روایتی جدید از واكنش احمدی نژاد به احتمال كاندیداتوری
 گفته می شود: رئیس جمهور سابق كشور درباره بحث های مربوط به شركت در انتخابات ریاست 
جمهوری چه واكنشی نشان داد. مهدی كوچک زاده نماینده تهران، ری، شمیرانات و اسلامشهر در گفتگو 
با باشگاه خبرنگاران جوان؛ ضمن رد خبر اعلام شركت احمدی نژاد در انتخابات ریاست جمهوری سال 
9۶ گفت: هیچ گونه صحبتی مبنی بر شركت احمدی نژاد در انتخابات ریاست جمهوری آینده در جلسه 
تبریک عید برخی نمایندگان با وی بیان نشد. كوچک زاده تصریح كرد: در این جلسه دو برخی نمایندگان 
با رئیس دولت نهم و دهم كه به منظور عید دیدنی انجام شد، وقتی كه موضوع شركت در انتخابات ریاست 

جمهوری مطرح می شود، احمدی نژاد بیان می كند كه برای این گونه سخنان اینجا جمع نشده ایم.

تولد سالانه ۱20 هزار نوزاد ناهنجار دركشور
 گفته می شود: محمد حیدرزاده رئیس اداره سلامت نوزادان وزارت بهداشت، درمان و آ موزش 
پزشكی می گوید: سالانه بیش از یک میلیون و 5٠٠ هزار نوزاد در كشور متولد می شود، حدود 12٠ هزار 
تن از این نوزادان نارس به دنیا می آیند. البته با تولد یک نوزاد نارس فقط یک نفر دچار مشكل نمی شود، 
یک خانواده به هم می ریزد، پدر و مادر این نوزادان كه عمدتا جوانان بین 2٠ تا 2٧ سال هستند و هنوز 
تجربه كافی ندارند و تازه زندگی مشترک را شروع كرده اند، با تولد نوزاد نارس به شدت دچار مشكلات 

روانی و حتی معنوی می شوند.

صدور كیفرخواست برای پرونده ۱2 هزار میلیاردی
 گفته می شود: رئیس سازمان بازرسی كل كشور از صدور كیفرخواست برای پرونده فساد 12 هزار 
میلیارد تومانی خبر داد. ناصر سراج، در جمع خبرنگاران و در پاسخ به سوالی مبنی بر اینكه پرونده موسوم 
به فساد 12 هزار میلیاردی به كجا منتهی شده است، اظهار كرد: این پرونده فساد نبود بلكه یک جابجایی 
پول بود. پرونده در دادسرای تهران رسیدگی و كیفرخواست آن هم صادر شده است. به گفته وی دادگاه 

رسیدگی به اتهامات متهمان این پرونده به زودی برگزار می شود.

ضرب و شتم شهردار اردبیل توسط  همسر عضو شورای شهر 
 گفته می شود: دعوا، درگیری و دودستگی در شورای شهر اردبیل این بار نیز همچون زخم پانسمان 
شده سر بیرون زد تا تشدید اوضاع نابسامان شورای شهر رخ بنماید. حمید لطف  اللهیان، شهردار اردبیل در 
تائید مورد ضرب و شتم قرار گرفتن خود  اظهار داشت: سه شنبه شب در هنگام خروج از دفتر كار خود 
در مقابل ساختمان شهرداری در حالی كه مشغول صحبت با یكی از اعضای شورای شهر بودم به ناگهان 

همسر این عضو شورای شهر به بنده حمله كرده و مرا مورد ضرب و شتم و هتاكی قرار داد.

استفاده ایرانی ها از اینترنت موبایل چقدر است؟
 گفته می شود: معاون وزیر ارتباطات میزان مصرف كاربران ایرانی از اینترنت موبایل در سال 94 را 
٣8٧ ترابایت و اینترنت ثابت را یک هزار و 942 ترابایت عنوان كرد. علی اصغر عمیدیان درباره میانگین 
مصرف روزانه دیتا در كشور توضیح داد: بیشترین رشد مصرف روزانه دیتا از سال 9٣ تا 94 بود كه تا پایان 
سال گذشته میزان مصرف دیتا در تلفن سیار ٣8٧ ترابایت و در اینترنت ثابت 1 هزار و 942 ترابایت رسید 
كه تا پایان سال 9٣ نیز میزان درآمد اپراتورها 19٣ هزار میلیارد ریال بود و در كنار آن نیز سهم دولت از 

خدمات ارتباطی ٣۶٠1 هزار میلیارد ریال برآورد شد.

هوشنگ مرادی كرمانی نامزد جایزه  موسسه توسعه ادبیات خاورمیانه 
گفته می شود :  كتاب »خمره« هوشنگ مرادی كرمانی با ترجمه  كارولین كراسكری نامزد جایزه  
موسسه توسعه ادبیات خاورمیانه آمریكا 2٠1۶ شد.به گزارش ایسنا، موسسه انتشاراتی شمع و مه كه 
مسئولیت نشر این كتاب به زبان انگلیسی را بر عهده داشته، خبر نامزد شدن این كتاب در جایزه موسسه 
توسعه ادبیات خاورمیانه آمریكا را اعلام كرده است.كتاب »خمره« كه در ایران بیش از 2٠ بار تجدید 
چاپ شده از آثار مطرح هوشنگ مرادی كرمانی است. این كتاب به 14 زبان  مختلف دنیا ترجمه شده و 
جایزه های بین المللی زیادی را از آن خود كرده است. همچنین از روی این كتاب یک اقتباس سینمایی 
به كارگردانی ابراهیم فروزش تهیه شده كه جایزه پلنگ طلایی جشنواره لوكارنو را برده است. داستان این 
كتاب در یک روستا می گذرد. خمره ای كه بچه های مدرسه روستا در آن آب می نوشیدند، شكسته است 

و دیگر قابل استفاده نیست.

نامحــرمانه

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 2 دادگاه عمومی حقوقی قم كه در شعبه 15 اجرای احكام مدنی 
قم به شماره 5/94ج/159٠ – ثبت گردیده له آقای روح اله رازقی علیه آقای فضل اله صوفی محكوم 
علیه محكوم است به پرداخت مبلغ 1/281/٣9٣/458 ریال و خسارت تاخیر در حق محكوم له و مبلغ 
۶4/٠۶9/۶٧2 ریال به عنوان نیم عشر در حق صندوق دولت، محكوم علیه در قبال بدهی خود ملک 
معرفی كرده كه كارشناس به شرح ذیل ارزیابی كرده است ماده 51 قانون اجرای احكام مدنی قابل اجرا 

می باشد. 
احتراما در مورد پرونده كلاسه 94/ج159٠/5 در خصوص اجرائیه صادره له آقای روح اله رازقی علیه 
آقای فضل اله صوفی كه اینجانب به عنوان كارشناس جهت ارزیابی منزل مسكونی پلاک شماره 2٠1 
فرعی از 254٧ اصلی واقع در بخش دو قم انتخاب شده ام در معیت محكوم علیه از خانه پلاک فوق واقع 
در میدان آزادگان، 45 متری آزادگان، آزادگان ٧ )ده متری چمران( پلاک ٣٧ بازدید به عمل آمد. خانه 
مسكونی پلاک مورد بازدید وسعت عرصه آن 152 متر مربع و حدود اربعه آن به شرح زیر می باشد. شمالا: 
به طول 8 متر پی به شارع ده متری. شرقا: به طول 19 متر پی اشتراكی با پلاک 2٠2 فرعی. جنوبا: به 
طول 8 متر پی اشتراكی با زمین سه فرعی. غربا: به طول 19 متر پی اشتراكی با زمین پلاک 2٠٠ فرعی. 
در ملک مورد بازدید در دو طبقه همكف و اول هر طبقه به وسعت 114 متر مربع به انضمام 2٠ متر مربع 
پاركینگ و 12/5 متر مربع سرپله احداث بنا گردیده ساختمان احداث شده در پلاک فوق دارای دیوارهای 

باربر، وسط ستون فلزی، سقف تیرآهنی با طاق ضربی، پنجره های پروفیلی دربها چوبی است. 
طبقه زیرزمین: شامل سالن پذیرایی كه دیوار آن یک متر سنگ تراورتن است، یک اتاق خواب، 
آشپزخانه كاشی زیر پاركینگ با كابینت فلزی، كف آشپزخانه و سالن موزائیک، حمام كاشی با درب 

آلومینیومی، سرویس دستشویی با درب چوبی، سفیدكاری بدنه و سقف و ابزارزنی سقف و نقاشی آن. 
طبقه همکف: شامل سالن پذیرایی، دیوارها 1 متر سنگ چینی، آشپزخانه اوپن كاشی با كابینت فلزی، 
كف سرامیک، كف سالن واتاق خواب موزائیک، سرویس حمام و دستشویی كاشی با درب آلومینیومی، 
سرویس پله طبقات سنگ چینی طوسی با بغل پله 1 متر سنگ و نرده پروفیلی، سفیدكاری بدنه و سقف 
و ابزارزنی سقف و نقاشی آنها، نمای ساختمان از طرف خیابان  حیاط سنگ چینی است. حیاط سازی 
با دیوار سننگ چینی، كف موزائیک، سرویس دستشویی كاشی، ساختمان دارای آب دو واحدی، گاز دو 
واحدی، 2 اشتراک برق، 2 دستگاه كولر آبی و یک دستگاه آبگرمكن است. باتوجه به مراتب فوق و در نظر 

گرفتن موقعیت و قدمت 25 سال ساختمان ارزیابی به شرح زیر است:

مقرر گردیده مورد فوق الذكر در تاریخ 1395/2/25 ساعت 9/٣٠  الی 1٠ صبح به آدرس قم، خ 
ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاه های حقوقی واحد اجرای احكام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده 
حضوری به فروش برسد. لذا افرادی كه قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز 
مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شركت 
نمایند قیمت پایه از مبلغ كارشناسی شروع و به كسانی كه بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می 
گردد. برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یكماه از تاریخ 
مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یكی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر 

به واحد مراجعه نمائید. 
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – رضا زارعی

جناب آقای امیر اسدالله ابوطالبی
با نهایت تاسف و تاثر درگذشت مادر گرامیتان را به شما وخانواده 

محترم تسلیت عرض نموده، برای آن مرحومه از درگاه ایزد منان 

علو درجات اخروی و برای بازماندگان صبر واجر مسئلت داریم.

روزنامه ایمان

پیام  تسلیت


